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استانداران برای تحقق 
گفتمان وفاق ملی تلاش کنند

 رئیس جمهور ضمن تبریک و آرزوی موفقیت برای استانداران خراسان رضوی، 
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سخنگوی دولت: 

اولویت تصمیمات 
دولت چهاردهم، سفره 

مردم است
 سـخنگوی دولـت با تاکید بـر اینکه اولویت تصمیمات دولت چهاردهم سـفره 
مـردم اسـت، گفـت: به هیچ عنـوان تصمیمی که منجر به فشـار بر اقشـار کم 

درآمد جامعه باشد، گرفته نمی شود.
بـه گزارش خبرنگار اقتصـادی ایرنا، »فاطمه مهاجـرانی« در حاشیه چهارمین 
کنفرانس بین المللی راهبری شـرکتی، در جمع خبرنگاران در خصوص اصلاح 
وضعیـت یارانـه هـا اظهـار داشـت: در تصمیـم گیری هـا مراقبت می شـود تا 

فشاری به مردم وارد نشود.
وی ادامـه داد: دولـت چهاردهـم بـا توجه بـه اینکه شـعار خود را بر شـفافیت و 
پاسـخگویی قرار داده اسـت، به سـمت حکمـرانی خوب حرکـت می کند و در 

سعی می کند تا اصلاحاتی را اعمال کند.

رئیس سازمان بورس تاکید کرد:

صیانت از حقوق 
سرمایه گذاران بورسی

وزیر نیرو اعلام کرد

افزایش ظرفیت 6 هزار 
مگاواتی برق تا دو سال آینده

 شرکت توسعه معدنی و صنعتی صبانور بزرگترین تولیدکننده فرآورده های سنگ آهن در غرب 
و شمال غرب کشور است که از مرحله اکتشاف، استخراج ، فرآوری سنگ آهن تا تولید محصولات 
کنسانتره و گندله را انجام می دهد. سنگ آهن دانه بندی این شرکت در معادن شهرک، گلالی، 
شهرک و ظفرآباد در استان کردستان و معدن باباعلی در استان همدان تولید می شود. محصول 
سنگ آهن دانه بندی معادن با مشخصات کیفی مطلوب به عنوان خوراک مصرفی کارخانجات 

کنسانتره سازی صبانور مورد استفاده قرار می گیرد.
به گزارش روابط عمومی هلدینگ »ومعادن« صبانور دارای دو کارخانه کنسانتره سازی  و 
گندله سازی در استان همدان است و زنجیره تولید در این استان از مرحله تولید سنگ آهن دانه بندی 
تا تولید کنسانتره آهن و نهایتا گندله آهن فعال است. محصول گندله با ویژگی های کیفی مطلوب 

به عنوان خوراک مصرفی کارخانه های فولاد کشور به مصرف می رسد.
همچنین زنجیره تولید صبانور در استان کردستان از مرحله تولید سنگ آهن دانه بندی و مصرف 
آن به عنوان خوراک کارخانه کنسانتره سازی فعال است و کارخانه گندله سازی نیز توسط شرکت 
فرعی آن، صبا امید غرب خاورمیانه  در دست احداث است. افزایش ظرفیت تولید کارخانه های 
صبانور نیز در برنامه های توسعه این شرکت قرار دارد. این شرکت از زیرمجموعه های مهم 

هلدینگ سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات به شمار می رود.
در اینجا مروری داریم بر شش اتفاق خوشی که طی شش ماهه نخست سال جاری در شرکت 

توسعه معدنی و صنعتی صبانور رخ داد:
چهار رکوردشکنی طی شش ماه

شرکت توسعه معدنی و صنعتی صبانور در شش ماهه نخست سال جاری موفق شد در زمینه تولید 
گندله، تولید کنسانتره، تولید سنگ آهن دانه بندی و استخراج سنگ آهن رکوردشکنی کند. در 
تولید گندله با ثبت تولید ۳۲۱ هزار و ۷۸۰ تن، رکورد سال ۱۴۰۲ به میزان ۲۴۰ هزار و ۸۲۲ تن 
شکسته شد. در تولید کنسانتره با تولید ۸۳۲ هزار و ۳۳۳ تن، رکورد سال ۱۳۹۹ به میزان ۷۱۰ 
هزار و ۸۲۲ تن شکسته شد. در تولید سنگ آهن دانه بندی با تولید یک میلیون و ۵۱۲ هزار و ۸۱ 
تن، رکورد سال ۱۴۰۰ به میزان یک میلیون و ۴۵۷ هزار و ۶۷۵ تن شکسته شد. همچنین در 
استخراج سنگ آهن هم با استخراج دو میلیون و ۳۵۶ هزار و ۶۹۳ تن، رکورد سال ۱۴۰۱ به 

میزان ۲ میلیون و ۱۱۸ هزار و ۹۶۷ تن شکسته شد.
گندله سازی از نیمه گذشت

پروژه احداث گندله سازی صبا امید غرب خاورمیانه یکی از مهمترین پروژه های توسعه ای در 
دست اجرای شرکت توسعه معدنی و صنعتی صبانور است. این پروژه که صبانور ۱۰۰ درصد سهام 
آن را در اختیار دارد، براساس آخرین اطلاعات منتشر شده پیشرفت فیزیکی بیش از ۵۰ درصدی 
دارد و پیش بینی می شود که تا پایان شهریور ۱۴۰۴ به مرحله راه اندازی برسد. این پروژه در سال 
۱۳۹۸ در استان کردستان به عنوان بزرگترین گندله سازی غرب کشور کلید خورد و قرار است با 

ظرفیت اسمی ۹۲۰ هزار تن به بهره برداری برسد. اهمیت این پروژه به قدری است که در فهرست 
طرح های ۴۸ گانه پیشران پیشرفت اقتصادی ایران قرار گرفته است. یکی از نقاط تمایز این پروژه 
این است که در نزدیکی معادن سنگ آهن قرار دارد و این امر تامین ماده اولیه تولید را آسان و 
بهای تمام شده تولید را کاهش و حاشیه سود عملیاتی شرکت را افزایش خواهد داد. این کارخانه 

در ۴۰ کیلومتری معادن سنگ آهن شرکت توسعه معدنی و صنعتی صبانور واقع شده است.
کشف ذخیره قابل توجه

در مرداد ماه، شرکت توسعه معدنی و صنعتی صبانور از کشف ذخایر قابل توجه در معدن سنگ 
آهن ظفرآباد به میزان ۷۷۰ هزار تن خبر داد. صبانور در همین راستا گواهی کشف صادره مربوط 
به معدن سنگ آهن ظفرآباد مربوط به ماده معدنی مگنتیت )غیرپلاسری( با ذخیره قطعی ۷۷۰ 
هزار تن و ذخیره احتمالی ۵۲۰ هزار تن را منتشر کرد. پروانه معدن مذکور در سال ۱۳۸۹ به نام 
شرکت صبانور بوده که پس از برداشت حدود ۱۰۰ هزار تن و اتمام ذخیره، بدون استفاده و راکد 

مانده بود اما طی اکتشافات تفصیلی اخیر شرکت به نتایج ذکر شده منجر شد.
حفاری چشمگیر

در تیر ماه، آمار عملکرد صبانور در حوزه عملیات حفاری منتشر شد که حاکی از رقم خوردن اتفاقاتی 
چشمگیر در این شرکت بود. درحالی که برنامه حفاری سال ۱۴۰۲ شرکت توسعه معدنی و صنعتی 
صبانور در چهار معدن باباعلی، گلالی، شهرک و ظفرآباد در مجموع ۷۵ هزار متر بود، این شرکت 
موفق شد حدود ۸۰ هزار متر حفاری انجام دهد. میزان حفاری صبانور در سال ۱۴۰۲ نسبت به 

سال قبل از آن رشد ۳۳ درصدی را نشان داد.
سودآوری تاریخی

در خرداد ماه سال جاری، مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت توسعه معدنی و صنعتی صبانور 
برگزار و در آن خبر خوش افزایش ۸۵ درصدی سود خالص شرکت در سال ۱۴۰۲ اعلام شد. 
براین اساس، سود خالص صبانور در سال گذشته به حدود ۳۵۰۰ میلیارد تومان رسید که بالاترین 
میزان سود خالص در تاریخ شرکت محسوب می شود. نکته حائز اهمیت آن که حاشیه سود 
عملیاتی کنور در سال ۱۴۰۲ به میزان ۵۰ درصد بود که در مقایسه با سایر تولیدکنندگان بزرگ 

کنسانتره و گندله در کشور رقم قابل توجهی محسوب می شود.
مسوولیت اجتماعی

حوزه مسوولیت های اجتماعی همیشه جایگاهی کلیدی در فعالیت های شرکت های معدنی و 
صنایع معدنی کشور داشته است و صبانور نیز این قاعده مستثنی نیست. یکی از مهمترین اقدامات 
صبانور در حوزه مسوولیت های اجتماعی احداث استخر سرپوشیده در شهر حسن آباد یاسوکند 
شهرستان بیجار است که مراسم کلنگ زنی آن در اردیبهشت ماه سال جاری برگزار شد. قرار 
است این استخر با اعتباری بین ۴۵۰ تا ۶۰۰ میلیارد ریال و در مدت ۱۸ ماه توسط صبانور احداث 

شود.

معاون وزیر جهاد کشاورزی ضمن ابراز خرسندی از تصویب قانون حفاظت و بهره برداری 
از منابع ژنتیکی کشور گفت: پس از دو قرن، ذخایر ژنتیکی کشور سامان یافته است.

به گزارش خبرگزاری مهر، سیدمجتبی خیام نکویی، رئیس سازمان تحقیقات، آموزش و 
ترویج کشاورزی )تات( در هفتصد و پنجاه و سومین جلسه شورای تحقیقات کشاورزی، 
ضمن ابراز خرسندی از تصویب قانون حفاظت و بهره برداری از منابع ژنتیکی کشور گفت: 
بعد از دو قرن، ذخایر ژنتیکی ما سامان یافته و پس از یک دوره طولانی که خروج منابع 
ژنتیکی از ایران اتفاقی ساده و پرتکرار شده بود؛ در حال حاضر سازوکار ورود و خروج منابع 

ژنتیکی در کشور نظام مند شده است.
وی تاکید کرد: رؤسای مؤسسات تابعه سازمان تات باید از طریق برگزاری نشست با تمام 
سازمان های مرتبط از جمله گمرک، آنها را نسبت به اهمیت موضوع ذخایر ژنتیکی توجیه 

کنند.
رئیس سازمان تات با تاکید بر لزوم پیگیری تصویب نسخه پشتیبان ژنتیکی در شورای 
عالی امنیت ملی افزود: مرکز مدیریت ذخایر ژنتیکی به عنوان یک مجموعه ستادی باید 

نقطه اصلی تبادل مواد ژنتیکی در کشور باشد.
وی در خصوص چارچوب قانونی آئین نامه های تشویقی اظهار کرد: تمام این آئین نامه ها 
ابزاری در جهت تحقق اهداف سازمان و مؤسسات است و آن چه در تدوین این آئین نامه ها 

اهمیت دارد، اندیشیدن تدابیر لازم در جهت نیل به این اهداف است.
خیام نکویی با تاکید بر ضرورت تشویق افرادی که در راستای اهداف راهبردی سازمان 
تلاش می کنند، افزود: در مجموعه های علمی پژوهشی نظیر سازمان تات، باید بین کسانی 
که کارهای شاخص انجام می دهند با دیگران تمایز قائل شد، زیرا خروجی کار این افراد 

روی تحقق اهداف سازمان تأثیرگذار است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی در سازمان تات با اشاره به رویدادهای پیش روی این سازمان 
اظهار کرد: همایش بین المللی زنان روستایی و عشایری و مراسم بزرگداشت روز جهانی 
غذا در تاریخ ۲۴ مهر ماه با حضور رئیس جمهور یا معاون اول وی برگزار خواهد شد و 
میهمانان ویژه ای از جمله سفرای کشورهای مختلف، مدیرکل فائو و مدیرکل سیرداپ 

در آن حضور خواهند داشت.
وی افزود: همایش ترویج نیز در تاریخ ۸ آبان ماه با همکاری مؤسسه آموزش و ترویج با 

وزارت جهاد کشاورزی برگزار و سپس جشنواره رقم ۱۵ آبان ماه برپا می شود.
خیام نکویی ضمن اشاره به برگزاری نمایشگاه ارقام گیاهی در دی ماه ادامه داد: مراسم 
تجلیل از کشاورزان برتر و پیشرو نیز در نخستین ماه زمستان با حضور رئیس جمهور برگزار 

خواهد شد.

معاون وزیر جهاد کشاورزی:شش خبر خوش از صبانور طی شش ماه

پس از دو قرن، ذخایر ژنتیکی کشور سامان یافت

 رشد شارپی  رشد شارپی 
بورس پس از بورس پس از 
کاهش تنش هاکاهش تنش ها
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رئیس مرکز تتا:
۲۵۰ هزار شرکت اینماد دارند

الکترونیکی گفت: برآورد می شود حجم معاملات  رئیس مرکز توسعه تجارت 
افزایش  همت   ۵۰۰ و  هزار   ۴ حداقل  به  امسال  کشور  الکترونیکی  تجارت 

می یابد.
الکترونیک  تجارت  مرکز  رئیس  کلاهدوزان  امین  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
وزارت صمت امروز در مراسم بزرگداشت روز ملی تجارت الکترونیکی درباره 
اقدامات جدید در صدور مجوزهای سکوهای تجارت الکترونیک، اظهار کرد: 
الکترونیک به حوزه های جدیدی ورود کردیم که حتی  افزایش تجارت  برای 
برای برخی از آن قوانین مورد نظر هنوز تدوین نشده بود. در حوزه هایی مانند 
طلا، مسکن و خودرو کارهای جدیدی شروع شد و تجارت الکترونیک در کشور 

به صورت جهش گونه افزایش داد.
وی افزود: مجوز سند باکس برای مرکز توسعه تجارت الکترونیک دریافت شد 

که این برای حوزه هایی بود که تدوین قوانین و مقررات آن کامل نشده بود.
تجارت  حوزه  در  موجود  ظرفیت های  اساس  بر  تتا،  مرکز  رئیس  گفته  به 
الکترونیک طلا، امکان خرید و فروش طلا با نظارت های بیشتر یک شرکت 

کشاورزی واگذار شد که فعالیت آن نیز اکنون شروع شده است.
و  مجوزها  این  دریافت  تقاضای  نیز  جدید  شرکت  دوازده  گفت:  کلاهدوزان 
فروش طلا داده اند که به نظر می رسد در آبان ماه پنج یا شش شرکت جدید 

نیز به این بخش اضافه شود.
وی اظهار کرد: با توجه به اینکه اتاق اصناف و اتحادیه کسب و کارهای مجازی 
نیز در این ارتباط نقش دارند از آن نیز خواسته شده که ضوابط خود را بازنگری 
کنند که در حال تکمیل و به روزرسانی آن برای صدور پروانه های جدید است

رئیس مرکز تجارت الکترونیک گفت: در حوزه تجارت الکترونیک خودرو نیز دو 
شرکت کار خود را شروع کردند که در آینده احتمال تعداد آنها افزوده می شود.

وی گفت: در حوزه مسکن نیز، فروش مشارکتی مسکن در دستور کار قرار دارد 
که این امر نیز با همکاری سازمان ثبت اسناد انجام می شود.

وی گفت: به احتمال زیاد در بخش اقتصاد و صنایع دریایی نیز به سکوهای 
جدیدی مجوز داده می شود که شامل بخش هایی مانند حمل و نقل دریا شیلات 

گردشگری سلامت ورزش و حتی ابنیه دریایی است.
کلاهدوزان در ارتباط با وجود شکایت های متعدد از فعالیت تجاری در فضای 
مجازی گفت: ۲۵۰ هزار شرکت به صورت تجارت الکترونیک فعالیت می کنند 
و برای آن مجوز )اینماد( صادر شده است که این تعداد در حال رشد است و 

برای قوانین آن بازنگری انجام می شود.
وی افزود: عوارض موجود در این بخش قدیمی است به همین منظور مورد 
بررسی و بازنگری قرار می گیرند وی تاکید کرد که حتی به تاکید کرد برای 
تشکل ها  و  مردمی  نظارت های  و  مشارکت  از  بخش  این  در  بیشتر  نظارت 
استفاده می شود همچنین از ابزارهای نوین برای هوشمندسازی و نظارت بیشتر 

استفاده می شود.
داریم،  نظر  در  الکترونیکی  تجارت  برای  که  چشم اندازی  گفت:  کلاهدوزان 

تحقق عدد ۹ هزار میلیارد تومان در پنج سال پیش رو است.
الکترونیکی  تجارت  بخش  در  درصدی   ۷۴ رشد  گذشته  سال  کرد:  بیان  وی 
را شاهد بودیم و به عدد سه هزار و ۲۰۰ همت رسیدیم؛ مبلغی نزدیک به ۶۰ 
میلیارد دلار است و نشان می دهد ایران در منطقه خاورمیانه از وضعیت خوبی 

برخوردار است.
کلاهدوزان افزود: بنابراین معاملات تجارت الکترونیکی کشور در سال ۱۴۰۲ 
معادل سه هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان بوده که در سال جاری هم رشد ادامه دارد 
و برآورد ما این است که حجم معاملات تجارت الکترونیکی کشور در پایان 

امسال حداقل به ۴ هزار و ۵۰۰ همت برسد.
را به شکل بهتری  باید فرصت های پیش رو  اینکه  بیان  با  این مقام مسئول 
دنبال کنیم، خاطرنشان کرد: ایران پس از ترکیه جایگاه دومین کشور خاورمیانه 
اینکه  به  توجه  با  امسال  ادامه داد:  دارد.کلاهدوزان  را  الکترونیکی  تجارت  در 
سال نخست برنامه هفتم است، این کار را انجام خواهیم داد تا ببینیم چگونه 
و  باشند  مؤثر  توسعه  هفتم  برنامه  در  می توانند  دیجیتال  اقتصاد  شرکت های 
هدف های آن را محقق کنند.وی گفت: بخش بعدی مربوط به گزارش ۶ ماهه 
نخست تجارت الکترونیکی در سال ۱۴۰۳ است. رشدی که در حوزه تجارت 
الکترونیکی آغاز شده است، همچنان ادامه دارد و با نرخ خوبی مواجه شده ایم 
که جزئیات آن را در روز ملی تجارت الکترونیکی اعلام خواهد شد. همچنین 

مبادله نخستین توافق نامه های اینماد را نیز خواهیم داشت.

۲.۹ میلیارد دلار قطعات خودرو وارد شد
در نیمه نخست امسال ۲۹۲ هزار تن اجزا و قطعات خودرو به ارزش ۲.۹ میلیارد 
دلار وارد کشور شد که به لحاظ وزن و ارزش به ترتیب ۱۷ و ۱۸ درصد کاهش 

نشان می دهد.
نیمه اول سال  ایران، در  به گزارش خبرگزاری مهر، بر اساس اعلام گمرک 
جاری ۳۲۹ هزار تن اجزا و قطعات خودرو و موتورسیکلت به ارزش ۳.۱ میلیارد 
این میزان اجزا و قطعات خودرو و موتورسیکلت  دلار وارد کشور شده است. 
وارداتی به لحاظ وزن ۱۷.۶ درصد و از حیث ارزش ۲۰ درصد کاهش نشان 

می دهد.
همچنین در این مدت ۱۰ هزار و ۸۶۵ تن به ارزش ۳۱.۶ میلیون دلار اجزا و 
قطعات خودرو و موتورسیکلت صادر شده که از لحاظ وزن ۱۳ درصد کاهش و 

از حیث ارزش ۸ درصد افزایش داشته است.
بر اساس این گزارش، از مجموع صادرات اجزا و قطعات )خودرو و موتورسیکلت( 
در ۶ ماهه امسال، ۹ هزار و ۲۳۵ تن به ارزش ۲۶.۸ میلیون دلار به صادرات 
به  میلیون دلار   ۴.۸ ارزش  به  تن  و ۶۳۰  و یک هزار  قطعات خودرو  و  اجزا 

صادرات اجزا و قطعات موتورسیکلت اختصاص داشت.
در این مدت صادرات اجزا و قطعات خودرو به لحاظ وزن ۱۸ درصد کاهش و از 
حیث ارزش ۳ درصد افزایش داشته است، این در حالیست که صادرات اجزا و 
قطعات موتورسیکلت در همین مدت به لحاظ وزن و ارزش به ترتیب ۴۱ درصد 

و ۴۴.۵ درصد با افزایش همراه بود.
به  موتورسیکلت  و  خودرو  قطعات  و  اجزا  واردات  خصوص  در  گزارش  این 
تفکیک در ۶ ماهه ۱۴۰۳ تشریح می کند که در این مدت ۲۹۲ هزار تن اجزا 
و قطعات خودرو به ارزش ۲.۹ میلیارد دلار وارد کشور شد که به لحاظ وزن و 

ارزش به ترتیب ۱۷ و ۱۸ درصد کاهش نشان می دهد.
در همین مدت ۳۷ هزار تن اجزا و قطعات موتورسیکلت به ارزش ۲۶۴ میلیون 
دلار وارد کشور شده است که به لحاظ وزن ۲۰ درصد و از حیث ارزش ۳۶ 
درصد کاهش داشته است.این گزارش در خصوص عمده ترین مقاصد صادراتی 
اجزا و قطعات خودرو، می افزاید: عراق با اختصاص سهم ۳۸ درصد، فدراسیون 
مقصد  عمده ترین  درصد،   ۱۱ با  عربی  متحده  امارات  و  درصد   ۲۱ با  روسیه 

صادراتی اجزا و قطعات خودرو به لحاظ ارزش بوده اند.
بیشترین میزان واردات اجزا و قطعات خودرو نیز از مبدا کشورهای چین، امارات 
متحده عربی و ترکیه بوده است که به ترتیب ۷۰ درصد ۱۴ درصد و ۶ درصد 
از ارزش کل اجزا و قطعات خودرو وارداتی به کشور را به خود اختصاص داده 
موتورسیکلت،  قطعات  و  اجزا  مقاصد صادراتی  در خصوص  است.این گزارش 
می افزاید: کل صادرات اجزا و قطعات موتورسیکلت در نیمه اول امسال به ۶ 
کشور انجام گرفت که به لحاظ ارزش عراق با اختصاص سهم ۷۶ درصدی، 

بزرگترین مقصد صادرات اجزا و قطعات موتورسیکلت بوده است.
بیشترین میزان واردات اجزا و قطعات موتورسیکلت به لحاظ ارزش از کشورهای 
چین با سهم ۶۷.۷ درصد، امارات متحده عربی با ۲۷.۸ درصد و تایلند با ۳.۸ 

درصد انجام گرفته است.

 سـخنگوی دولـت با تاکیـد بر اینکه اولویـت تصمیمات دولت 
چهاردهـم سـفره مردم اسـت، گفت: به هیچ عنـوان تصمیمی 
کـه منجـر به فشـار بر اقشـار کـم درآمـد جامعه باشـد، گرفته 

نمی شود.
بـه گـزارش خبرنگار اقتصـادی ایرنا، »فاطمه مهاجـرانی« در 
حاشیـه چهارمیـن کنفرانس بیـن المللی راهبری شـرکتی، در 
جمـع خبرنـگاران در خصوص اصلاح وضعیـت یارانه ها اظهار 
داشـت: در تصمیـم گیری هـا مراقبت می شـود تا فشـاری به 

مردم وارد نشود.
وی ادامـه داد: دولـت چهاردهـم بـا توجه به اینکه شـعار خود را 
بر شـفافیت و پاسـخگویی قرار داده اسـت، به سمت حکمرانی 
خـوب حرکـت می کنـد و در سـعی می کنـد تـا اصلاحـاتی را 

اعمال کند.
سـخنگوی دولـت بیان داشـت: برنامـه هایی اعمال می شـود 
تـا به پیـاده سـازی حکمرانی شـرکتی منتج شـود، جـایی که 

شفافیت نباشد، فساد ایجاد می شود.
مهاجـرانی بـا اشـاره بـه برنامه هـا برای رفـع ناتـرازی انرژی، 
گفت: متنوع سـازی سـبد انرژی را در دسـتور کار خود قرار داده 
ایـم، همچنین اصلاحـاتی که آرام بوده و بدون فشـار به بخش 

های مختلف جامعه باشد در دستور کار است.
وی تاکیـد کـرد: بهبـود فضـای کسـب و کار و تقویـت بخش 
خصـوصی جـزو دسـتور کارهـای دولـت چهاردهم اسـت که 

دنبال می شود.
سـخنگوی دولـت ادامـه داد: شایسـته سـالاری مهم ترین کار 

اسـت، بایـد مدیران ارشـد شـرکت های بخش خصـوصی به 
تصمیمات کلان و مدیریت اشـراف داشـته باشـد و راهبردی و 

استراتژیک را بلد باشند.
وی در پاسـخ به شـایعاتی در خصوص صف بستن برای پست 
گرفتـن در دولـت چهاردهـم، گفـت: سـعی می کنیـم جلوی 
اینگونـه انتصـاب هـا گرفته شـود. در مورد انتصاب هـا باید به 
مـردم جـواب داده شـود چرا که نباید منافع مـلی را فدای منافع 
فـردی کنیم.مهاجرانی با اشـاره به خصوصی سـازی در دولت 
چهاردهـم، گفـت: با جلوگیـری از اقدامـات غیر کارشـناسی، 
ایـن موضـوع پیگیـری می شـود زیـرا شـعار دکتر پزشـکیان 

تاکید بر کار کارشناسی است.
بـه گـزارش ایرنـا، چهارمیـن کنفرانس بیـن الملـلی راهبری 
شـرکتی بـه همـت سـازمان مدیریـت صنعـتی در دو روز 
چهارشنبه و پنجشنبه ۱۸ و ۱۹ مهرماه در حال برگزاری است. 
در ایـن کنفرانـس بیـش از ۳۷۰ نفر از مدیـران عامل، اعضای 
هیات مدیـره و مقامـات دولـتی و خصـوصی گرد هـم آمدند تا 
بـه بـررسی راهکارهای ارتقای شـفافیت، مسـئولیت پذیری و 
عدالت در شـرکت ها بپردازند. هدف از این کنفرانس، تسـهیل 
دسـتیابی بـه توسـعه اقتصـادی و تضمین حقوق سـهامداران 

خرد در بازار بورس است.

سخنگوی دولت: 

اولویت تصمیمات دولت چهاردهم، سفره مردم است

 رئیس سازمان برنامه و بودجه از تصویب اجرای متناسب سازی 
حقوق بازنشستگان در جلسه شب گذشته که با حضور رئیس 
جمهور، رئیس مجلس شورای اسلامی، روسای کمیسیون های 
برنامه و بودجه و اقتصادی و وزیران مربوطه برگزار شد، خبر داد 
و گفت: براساس این مصوبه سازمان اداری و استخدامی و 
صندوق های بازنشستگی، احکام بازنشستگان را صادر می کنند

به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، سید حمید پورمحمدی امروز 
)چهارشنبه( در پایان جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران افزود: 
روز گذشته فرصتی فراهم شد تا در صحن علنی مجلس شورای 
اسلامی دو موضوعی که مشکل قانونی دارد را توضیح دهم که 
یکی از آنها متناسب سازی حقوق بازنشستگان و دیگری 

مطالبات گندمکاران بود.

وی بیان داشت: شب گذشته رئیس مجلس به همراه روسای 
کمیسیون برنامه و بودجه، کمیسیون اقتصادی مجلس و وزرای 
مربوطه میهمان رئیس جمهور بودند که در آن موضوع متناسب 

سازی حقوق بازنشستگان در دولت تصویب شد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه  خاطرنشان کرد: پس از ابلاغ آن، 
سازمان اداری و استخدامی و صندوق ها احکام بازنشستگان را 

صادر خواهند کرد.
پورمحمدی همچنین در خصوص مطالبات گندمکاران گفت: 
در فصل زراعی جاری ۱۲ میلیون تن گندم از کشاورزان خریداری 
و مقرر شد دولت ۲۲۰ هزار میلیارد تومان پرداختی بابت آن داشته 
باشد.وی ادامه داد: تاکنون ۱۶۷ هزار میلیارد تومان از رقم یاد شده 
که در بودجه پیش بینی شده بود پرداخت شده است، اما پرداخت 

مابقی آن نیاز به اجازه قانونی دارد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه تاکید کرد: این مساله در جلسه 
سران قوا مطرح خواهد شد تا سازمان برنامه و بودجه بتواند 
مجوزی در این زمینه داشته باشد تا به ویژه کشاورزان مناطق 

سردسیر بتوانند مطالباتشان را دریافت کنند.
پورمحمدی همچنین با بیان اینکه در جلسات دولت به موضوع 
لایحه بودجه پرداخته می شود و ارقام مربوطه در دولت بحث شده 
است، گفت: در این راستا جلساتی بین حوزه های اقتصادی دولت 
و مجلس برگزار شده و به فوریت به احکام خواهیم پرداخت تا 

بتوانیم لایحه بودجه را در موعد مقرر تقدیم کنیم.
وی همچنین رقم افزایش حقوق کارمندان را ۲۰ درصد عنوان 
کرد و اظهار داشت: معافیت مالیاتی برای کسانی که کمترین 

حقوق را می گیرند ۱۰۰ افزایش خواهد یافت؛ یعنی معافیت 
مالیاتی از ۱۲ میلیون تومان حقوق به سقف ۲۴ میلیون تومان 

خواهد رسید.
این مقام مسئول اضافه کرد: همچنین دولت پرداختی بابت اجرای 
قانون جوانی و جمعیت خواهد داشت که هشت درصد به 
پرداختی های دولت اضافه خواهد شد؛ بر این اساس متوسط 

پرداختی های دولت ۲۸ درصد افزایش خواهد یافت.
خصوص  در  تاکنون  کرد:  تصریح  همچنین  پورمجمدی 

حامل های انرژی و تغییر قیمت آنها تصمیم گیری نشده است.
وی اظهار داشت: بخش مهمی از بودجه کشور صرف پرداخت 
یارانه مستقیم می شود و تغییری در پرداخت یارانه ها نخواهیم 

داشت.

وزیر ارتباطات گفت: اتصال تمامی روستاهای بالای بیست خانوار 
به شبکه ارتباطی و ارتقای کیفیت ارتباطات در روستاهای متصل 
و همچنین تحقق کامل »دولت هوشمند« را به طور جدی در 
دوره پیش رو دنبال می کند.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، سید ستار هاشمی که میزبان 
اعضای کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی بود، با بیان 
اینکه امروز افتخار داشتیم تا بخشی از اقدامات وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات و به طور مشخص، سازمان فناوری اطلاعات 
را تشریح کنیم، خاطرنشان کرد که حضور نمایندگان در وزارت 

ارتباطات، سرآغازی برای هم افزایی و هماهنگی بیشتر شود تا 
وزارت ارتباطات با اتکا به ظرفیت نمایندگان مجلس، گام های 
بلندی را برای تحقق دولت الکترونیک و دولت هوشمند بردارد.

وی با اشاره به بازدید نمایندگان از سامانه های مرکز ملی تبادل 
اطلاعات و پنجره ملی خدمات دولت هوشمند، ابراز امیدواری کرد 
که مردم در نهایت زیرساخت های فراهم شده را در زندگی خود 
لمس کنند و امور زندگی شان تسهیل شود.وزیر ارتباطات با تاکید 
بر اینکه دولت الکترونیک زمانی به طور کامل محقق می شود که 
مردم نیازی به مراجعه حضوری به دستگاه های اجرایی و ارائه 

مدرک پیدا نکنند، گفت: این مسئله به طور جدی در دستور کار 
وزارت ارتباطات قرار دارد که در نهایت منجر به اجرای »قانون 
دوام« نیز خواهد شد.هاشمی همچنین اتصال روستاهای فاقد 
ارتباطات و ارتقای کیفیت ارتباطات در روستاهای متصل را از 
اولویت های وزارت ارتباطات در دوره جدید دانست.وزیر ارتباطات 
در ادامه در پاسخ به درخواست نمایندگان مجلس، مباحث تبیینی 
حول محور اقدامات انجام گرفته در حوزه های مأموریتی وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات را ضروری دانست و تاکید کرد که 
به منظور تقویت امیدآفرینی در جامعه در آینده، آشنایی مردم با 

دستاوردها به شکل ویژه ای دنبال خواهد شد.
نمایندگان عضو کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی که در 
این دیدار، حضور حداکثری داشتند در ادامه به بیان نقطه نظرات 
و انتظارات خود از وزارت ارتباطات پرداختند که توسعه ارتباطات 
روستایی، اجرای قانون حکمرانی داده، افزایش امنیت سایبری و 
مقابله با حملات سایبری، توسعه و تکمیل شبکه ملی اطلاعات، 
حمایت از پلتفرم های داخلی، کاهش تعرفه ترافیک داخلی، اعمال 
حکمرانی در فضای مجازی، توسعه اقتصاد دیجیتال از جمله 

مهمترین محورهای مطرح شده در این جلسه بود.

سرپرست سازمان تامین اجتماعی گفت: با یک عزم ملی و 
فرابخشی می شود به سمت درمان رایگان حرکت کرد.

به گزارش خبرنگار مهر، مراسم معارفه مصطفی سالاری به عنوان 
سرپرست جدید سازمان تأمین اجتماعی امروز با حضور احمد 

میدری، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار شد.
مصطفی سالاری سرپرست تأمین اجتماعی گفت: خیلی از 
بازنشستگان و جامعه کارگری و کارفرمایان به بنده توصیه 
می کردند که حتماً قبول مسئولیت کنم. برخی کارها هم از گذشته 

باقی مانده بود که باید تمام می کردیم. ولی دلیل مهم تر این بود 
که معتقدم وزیر تعاون کمک و پشتیبانی خوبی برای حل 

مشکلات در بلند مدت است.
وی افزود: رفع ناترازی قابل حل است که اگر مجلس و دولت با 
محوریت وزیر کمک کنند و کار کارشناسی صورت گیرد انجام 

خواهد شد.
سالاری همچنین اظهار کرد: موضوع بعدی متناسب سازی است. 

که ان شاالله بتوانیم منابع بگیریم و مسئله را حل کنیم.

وی با اشاره به اینکه باید به سمت درمان رایگان برویم گفت: 
نمی شود این را قول داد اما با یک عزم ملی و فرابخشی قابل حل 
است و می شود به سمت این رفت که درمان رایگان شود با این 
اوصاف کارهای سختی در پیش داریم. وزارت بهداشت هم در 

این امر می تواند کمک کند.
سالاری در ادامه گفت: در این دوره حتماً کارکنان سازمان در 
استفاده از ظرفیت مدیریتی کمک خواهند کرد. برخی از امور 
اصلاحات نیاز دارد مثلاً نسخه الکترونیک باید تکمیل شود. طرح 

مدیریت تعارض منافع اصلاحات می خواهد که با کمک دست 
اندر کاران به خصوص شخص وزیر تعاون پیش خواهیم برد.

وی در پایان تاکید کرد: ما دست یاری به سمت همه کسانی که 
می توانند کمک کنند دراز می کنیم. مطالبات جامعه کارگری و 
بازنشستگان باید در نظر گرفته شود و وزیر محترم در دولت نقش 
کلیدی برای کمک به سازمان دارد کمیسیون اجتماعی مجلس 
و رئیس مجلس کمیسیون برنامه و بودجه و دیگر دستگاه های 

مسئول باید کمک کنند.

عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی گفت: وام ساخت 
مسکن یکی از ابزارهای مهم در حل بحران مسکن کشور است 
و مردم نباید قربانی مشکلات مالی و کمبود اعتبار بانک ها شوند.

عباس صوفی، نعضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با خبرنگار مهر، در ارتباط با دلایل تأخیر در پرداخت 
وام مسکن اظهار کرد: یکی از بزرگ ترین مشکلاتی که در حال 
حاضر مردم با آن مواجه هستند، تأخیر در پرداخت وام های مسکن 
مخصوصاً وام های ساخت مسکن است. این مسئله تأخیر دو ماهه 
در ابلاغ آئین نامه اعطای وام ساخت مسکن شهری به ویژه در 
شرایطی که بسیاری از افراد و خانواده ها به شدت نیازمند دریافت 
این وام ها هستند، مشکلات جدی ای برای آن ها به وجود آورده 

است. علت اصلی این تأخیر به کمبود منابع مالی و مشکلات تأمین 
اعتبار بانک ها بازمی گردد.وی با اشاره به وضعیت اقتصادی و 
چالش های موجود در بازارهای مالی کشور افزود: بانک ها با 
مشکلات نقدینگی دست و پنجه نرم می کنند. وقتی که منابع مالی 
به موقع تأمین نشود، بانک ها قادر به ارائه وام به موقع نیستند. این 
کمبود اعتبار باعث شده که حتی کسانی که تمام مراحل اداری و 
مدارک لازم برای دریافت وام مسکن را تکمیل کرده اند، نتوانند 
به موقع وام خود را دریافت کنند و در نتیجه برنامه هایشان برای 
خرید یا ساخت مسکن دچار اختلال می شود.صوفی در ادامه گفت: 
بانک ها از همان ابتدا باید برنامه ریزی دقیقی برای تأمین منابع 
مالی مورد نیاز داشته باشند. در واقع، تخصیص منابع و مدیریت 

مالی صحیح یکی از عواملی است که می تواند از تأخیرهای 
این چنینی جلوگیری کند. وقتی که مردم به بانک ها اعتماد می کنند 
و به امید دریافت تسهیلات ساخت مسکن برنامه ریزی می کنند، 
تأخیر در پرداخت وام ها می تواند تأثیرات منفی بر روی زندگی آن ها 
داشته باشد، به خصوص در شرایط فعلی که بازار مسکن با نوسانات 
شدید قیمتی روبرو است.وی همچنین به اهمیت تسریع در روند 
پرداخت وام ها تأکید کرد و افزود: دولت و مجلس باید به صورت 
جدی تری به این مسئله ورود کنند و نظارت بیشتری بر عملکرد 
بانک ها داشته باشند. بانک ها باید به تعهدات خود پایبند باشند و 
منابع مالی لازم را به موقع تأمین کنند تا افراد بتوانند به درستی از 
این تسهیلات استفاده کنند. علاوه بر این، باید سازوکارهایی برای 

حمایت از کسانی که به دلیل تأخیر در دریافت وام با مشکلات 
مواجه شده اند، طراحی شود. برخی از افراد به دلیل همین تأخیرها، 
مجبور به پرداخت هزینه های اضافی مانند اجاره های موقت یا 
جریمه های دیرکرد در قراردادهای ساختمانی شده اند.عضو 
کمیسیون عمران مجلس همچنین به نقش بانک مرکزی در این 
زمینه اشاره کرد و گفت: بانک مرکزی نیز باید نقش نظارتی خود 
را به درستی ایفا کند. باید سازوکارهایی برای نظارت دقیق تر بر 
بانک ها و مؤسسات مالی ایجاد شود تا این مشکلات خودمختاری 
به حداقل برسد. علاوه بر این، ارائه گزارش های دوره ای از وضعیت 
پرداخت وام ها به مردم می تواند شفافیت بیشتری ایجاد کند و از 

بروز نارضایتی ها جلوگیری کند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

متناسب سازی حقوق بازنشستگان تصویب شد

وزیر ارتباطات مطرح کرد؛

اتصال تمام روستاهای بالای ۲۰ خانوار به شبکه ارتباطی

سرپرست سازمان تامین اجتماعی:

 مشکلات متناسب سازی حقوق رفع می شود

مردم قربانی اصلی عدم ابلاغ تسهیلات جدید ساخت مسکن

 رئیس جمهور ضمن تبریک و آرزوی موفقیت برای استانداران 
خراسان رضوی، فارس و یزد از آنان خواست برای تحقق گفتمان 
وفاق ملی و بکارگیری مدیران بر اساس توانمندی ها فارغ از جنسیت 

و باور و قومیت، اهتمام ورزند.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، در جلسه 
صبح امروز چهارشنبه هیأت دولت که به ریاست مسعود پزشکیان 
برگزار شد، غلامحسین مظفری، حسینعلی امیری و محمدرضا بابایی 

دره با رای اکثریت اعضای کابینه به عنوان استانداران جدید خراسان 
رضوی، فارس و یزد منصوب شدند.

رئیس جمهور در این جلسه در سخنانی ضمن توصیه استانداران 
جدید به تلاش مستمر برای تحقق گفتمان وفاق ملی و همچنین 
اهداف دولت در بخش های مختلف اقتصادی، سیاسی، فرهنگی و 
اجتماعی،  بر لزوم توجه به استفاده از ظرفیت جوانان نخبه، بانوان و 
اقوام و مذاهب مختلف بدون در نظر گرفتن رویکردهای جناحی و 

با تاکید بر اصول مهم شایستگی، توانمندی و کارآمدی تاکید کرد.
پزشکیان همچنین از استانداران جدید خواست در توسعه استان ها 
ملاحظات زیست محیطی، رفع ناترازی های انرژی، مدیریت منابع 
و مصارف، پیگیری مجدانه برنامه دولت برای رفع کمبود در حوزه 
فضاهای آموزشی، استفاده بهینه از ظرفیت های استان های محل 
ماموریت خود و رسیدگی جدی به محرومان را در دستور کار خود 

داشته باشند.

رئیس جمهور در جلسه هیأت دولت:

استانداران برای تحقق گفتمان وفاق ملی تلاش کنند
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حضور شرکت فولاد اکسین خوزستان در نمایشگاه و جشنواره ملی صدرا؛

 دانشجویان پای کلاس درس 
متخصصین شرکت فولاد اکسین 

خوزستان

بــه گــزارش روابــط عمــومی دومیــن نمایشــگاه و جشــنواره مــلی صــدرا بــا حضــور 
جمــعی از دانشجویان،نخبگان،شــرکت هــای دانــش بنیــان و صنعتگران پیشــگام در 
ــمی کشــور  ــناد عل ــز اس ــاه در مرک ــورخ ۱۶ الی ۱۸ مهرم ــلی از م ــد م عرصــه تولی
دانشــگاه آزاد اســلامی ایــران کتابخانــه دکتــر حبیــبی بــا محوریــت نشســت هــای 

علمی،پژوهشی،فنی و تخصصی و حضورجامعه علمی و دانشگاهی برگزار شد.
در ایــن رویــداد مــلی کــه بــا عنــوان آشــنایی بــا صنعــت فــولاد برگــزار گردید،دکتــر 
ــن  ــولاد اکسی ــن شــرکت ف ــده و مهنــدس محمــد خــزامی از متخصصی رضــا آبدی
خوزســتان بــا ارائــه مبــانی تخصــصی دربــاره صنعــت فــولاد و صــادرات بــه ارائــه 
ســمینار تخصــصی بــرای شــناخت بیشــتر دانشــجویان و اســاتید بــه ایــن صنعــت 

پرداختند.

 ســهم صنعت کفش از صادرات چقدر 
است؟

رئیــس کمیسیــون صــادرات جامعــه صنعــت کفــش ایــران ضمــن تاکیــد بــر اینکه 
در ســال های گذشــته، ورود کفــش قاچــاق بــه کشــور، رونــد کاهــشی داشــته، امــا 
طی دو ســال اخیــر مجــدداً از ســر گرفتــه شــده عنــوان کــرد: متاســفانه ایــن رقــم 
۷۰ درصــد افزایــش پیــدا کــرده ایــن درحالیســت کــه از حجــم ســه میلیــارد دلاری 

صادرات در سال، سهم صنعت کفش، ۱۰۰ میلیون دلار است.
ــزاری  ــا موضــوع برگ ــود ب ــعبان زاده، در نشســت خ ــواد ش ــزارش ایســنا، ج ــه گ ب
ــر اینکــه امــروزه،  هشــتمین نمایشــگاه صنعــت کفــش و کیــف، ضمــن تاکیــد ب
صنعتگــران کفــش مــا بــه دنبــال بازارهــای جدیــد هســتند، اظهــار کــرد: بدیــن 
منظــور شناســایی بازارهــای جدیــد را از ســال ۱۴۰۱ در دســتور کار قــرار دادیــم؛ در 
ــن راســتا ۳۴ کشــور مقصــد صــادراتی کفــش را شناســایی و معــرفی کفــش و  ای
نمونــه محصــول ارائــه شــده اســت.  از ســه میلیــارد دلار صــادرات در ســال ســهم 

صنعت کفش ۱۰۰ میلیون دلار است.
رئیــس کمیسیــون صــادرات جامعــه صنعــت کفــش ایــران بــا بیــان اینکــه اکنــون 
ــه  ــه طرح هــای مختلــف و کیفیــت کفــش ایــران ب ــه اعتمادســازی و ارائ در مرحل
ســایر کشــورها هســتیم، از برقــراری ارتبــاط خــوب و موثــری جهت توســعه تجارت 
بــا تجــار خبــر داده و گفــت: اغلــب کفش هــایی از ایــران صــادر می شــوند، در پایــه 
چهــار دلاری و ارزان قیمــت هســتند؛ بنابرایــن بــه دنبــال افزایــش ســهم صــادرات 

در کفش های گران قیمت هستیم.
ــن  ــن و تخصصی تری ــف بزرگ تری ــش و کی ــت کف ــگاه صنع ــزود: نمایش وی اف
رویــداد ایــن صنعــت در کشــور اســت؛ در ایــن دوره از نمایشــگاه، ۶۰۰ برنــد مطــرح 
و تولیدکننــدگان محصــولات خــود را عرضــه خواهنــد کــرد و قریــب بــه ۲۵۰۰ تاجــر 

از ۳۴ کشور حضور خواهند داشت.
وی یــادآور شــد: هفتمیــن دوره ایــن نمایشــگاه در ســایت نمایشــگاهی اســتان قــم 
ــالای مشــارکت کنندگان امســال در ســایت  ــداد ب ــه خاطــر تع ــه ب ــزار شــد ک برگ
ــای مطــرح و  ــا حضــور برنده ــاه ب ــا ۲۱ دی م ــاب از ۱۸ ت نمایشــگاهی شــهر آفت
ــداد  ــن روی ــه طی ای ــن اینک ــد؛ ضم ــد ش ــزار خواه ــوان برگ ــدگان ج تولیدکنن

برنامه های ویژه ای جهت هویت صنعت کفش خواهیم داشت.  
ایــن مقــام صنــفی خاطرنشــان کــرد: در ایــن دوره از نمایشــگاه تعــداد مشــارکت 
کننــدگان و برندهــا رشــد ۵۰ درصــدی و فضــای نمایشــگاهی رشــد ۱۰۰ درصــدی 
خواهــد داشــت. همچنیــن پــس از نمایشــگاه صنعــت کفــش، نمایشــگاه صنایــع 
ــم داشــت کــه در آن ۶۵۰  ــده خواهی ــاه ســال آین ــه کفــش را در خردادم وابســته ب

دستگاه تجهیزات عرضه خواهد شد.
شــعبان زاده ضمــن تاکیــد بــر اینکــه صنعــت کفــش بــه عنــوان یــک صنعــت پاک 
و اشــتغال زایی  شــناخته می شــود، گفــت: ۸۰ درصــد اشــتغال ایــن صنعــت، خانــگی 
ــه  ــتند و رتب ــغول هس ــت مش ــن صنع ــر در ای ــزار نف ــور اســت. ۵۰۰ ه و محله مح

چهارم تا پنجم سهم اشتغال را به خود اختصاص داده است.
رئیــس کمیسیــون صــادرات جامعــه صنعــت کفــش ایــران، ادامــه داد: ایــن صنعــت 
موتــور متحــرک ۷۰ صنعــت دیگــر اســت؛ بطوریکــه بیــش از ۳۰۰۰ محصــول و 

مواداولیه در آن وجود دارد که نشانگر گستردگی این صنعت است.
وی ضمــن اشــاره بــه موضــوع قاچــاق در صنعــت کفش، تصریــح کــرد: ورود کفش 
قاچــاق طی ســال های گذشــته رونــد کاهــشی داشــته امــا در ایــن دو ســال اخیــر 

افزایشی شد بطوریکه رشد ۷۰ درصدی قاچاق را شاهد هستیم.  
شــعبان زاده در ادامــه بــا بیــان اینکــه ایــران رتبــه یازدهــم صنعــت کفــش در جهــان 
را داراســت، گفــت: اســتان قــم، قطــب تولیــدی کفش اســت کــه بیــش از ۷۰ درصد 

صادرات کفش کشور از تولیدات این استان صورت می گیرد.
ایــن مقــام صنــفی- صنعــتی تصریــح کــرد: قیمــت مواداولیــه در صنعــت کفــش 

ایران، بیشتر از سایر کشورهاست.
رئیــس کمیسیــون صــادرات جامعــه صنعــت کفــش  ایــران در پایــان گفــت:  رشــد 
ــالا بــرده  ســریع ایــن صنعــت میــزان تقاضــا بــرای برگــزاری ایــن نمایشــگاه را ب
اســت. در صنعــت کفــش و تولیــدات آن، اتفاق هــایی رخ داده کــه بــه جهــت تغییــر 

سلیقه و مُد است.

صادرات بورد هوشمند ایرانی به 
افغانستان، عراق و لبنان

یــک شــرکت دانش بنیــان، بــا طــراحی و تولیــد تخته هــای وایــت بــورد هوشــمند 
توانســته اســت از توانایی هــای فناورانــه بــرای بهبــود کارایی و تعامــل در محیط های 

مختلف بهره بگیرد و ارزآوری ۲۰ درصدی را برای کشور رقم بزند.
بــه گــزارش ایســنا، رضــا جعفــر طباطبــایی، مدیرعامــل ایــن شــرکت دانش بنیــان 
ــرای برگــزاری کلاس هــای  ــن ب ــزار آمــوزشی نوی ــورد هوشــمند را یــک اب ــن ب ای
هوشــمند برشــمرد و گفــت: ایــن بــرد نرم افــزار کامــلا فــارسی و ابزارهــای متنــوع 
ــم  ــزار ترسی ــک و اب ــمی و فیزی ــازی شی ــگاه های مج ــه آزمایش ــس ازجمل تدری

نمودارهای ریاضی را داراست.
طباطبــایی ضمــن اشــاره بــه اینکــه بــرد هوشــمند در آمــوزش مجــازی نیز بــه یکی 
از ابزارهــای لازم در همــه مراکــز آمــوزشی تبدیــل شــده اســت، گفت: ایــن محصول 
در مراکــز آمــوزشی، جهــت ارائــه مطلــب بــا اســتفاده از آزمایشــگاه مجــازی داخــل 
نرم افــزار، قابلیــت نوشــتار لمــسی بــا قلــم خــودکار رنــگی، امــکان تصویربــرداری 

از محیط ویندوز و ... کیفیت و سرعت آموزش را بسیار بالا می برد.

تیم فولاد هرمزگان توانست بر سکوی نایب قهرمانی لیگ برتر 
فوتبال ساحلی کشور بایستد

تیم فولاد هرمزگان که پیش از این عنوان قهرمانی رقابت های لیگ 
برتر امید و جوانان لیگ برتر کشور را کسب کرده بود اینبار دست 
به کار بزرگی زد و عنوان نایب قهرمانی کشور را به اندوخته های 

خود اضافه کرد
 فولاد هرمزگان در هفته پایانی این دیدارها توانست با گل های علی 
میرزایی و احمد جزایری با نتیجه دو بر صفر از سد تیم پاس گناوه 
عبور کند و با کسب ۴۴ امتیاز پس از گلساپوش یزد ۴۵ امتیازی در 

رتبه دوم لیگ برتر کشور بایستد
در پی کسب عنوان نایب قهرمانی تیم فوتبال ساحلی فولاد 
هرمزگان در لیگ برتر کشور، مدیرعامل این شرکت با صدور پیامی 
ضمن تبریک به اعضای تیم، کارکنان و مردم هرمزگان بر ادامه 

حمایت های فولاد هرمزگان از ورزش استان تاکید کرد. 
در این  پیام آمده است : 

بسمه تعالی
همکاران محترم، خانواده بزرگ فولاد هرمزگان و مردم شریف 

هرمزگان
با کمال افتخار، کسب عنوان ارزشمند نایب قهرمانی لیگ برتر 
فوتبال ساحلی کشور توسط تیم فولاد هرمزگان را به شما عزیزان 
تبریک و تهنیت عرض می کنم. این موفقیت بزرگ که برگ زرینی 
به دفتر افتخارات ورزشی شرکت فولاد هرمزگان افزود، مرهون 
تلاش های بی وقفه ورزشکاران، مربیان و حمایت های شما عزیزان 

از این تیم افتخارآفرین است.
فولاد هرمزگان همواره با افتخار در کنار ورزش استان ایستاده و با 
سرمایه گذاری در توسعه ورزش، سعی در ایجاد زمینه ای برای 
پرورش استعدادهای بومی داشته است. این دستاوردها به خوبی 
نشانگر نتیجه بخش بودن این حمایت ها و توجه ویژه ما به 

مسئولیت های اجتماعی در عرصه ورزش است.
امیدواریم با ادامه این مسیر و تلاش های مستمر، شاهد موفقیت های 
روزافزون در تمامی رشته های ورزشی استان باشیم و همچنان 

بتوانیم در مسیر رشد و اعتلای ورزش هرمزگان گام برداریم.
عطاالله معروفخانی
مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان

به گزارش خبرنگار روابط عمومی، نمایشگاه یاد شده که با 
همکاری واحدهای HSE و روابط عمومی برگزار شد، با 
برپایی غرفه های نمایشگاهی ایمنی، آتش نشانی، نقاشی، 
تغذیه سالم، اطلاعات، تناسب اندام، عکاسی کودک و یاد 
بگیرم نسوزیم با حضور عباسعلی تقوی معاون منابع انسانی 
و امور اجتماعی و استقبال خانواده کارکنان شرکت فولاد 

خوزستان، آغاز به کار نمود. 
نمایشگاه ایمنی و آتش نشانی شامگاه ۱۷ مهرماه ۱۴۰۳ به 

مدت دو شب در محوطه دریاچه دویست دستگاه فولاد 
خوزستان انجام می شود. 

جشن و نمایشگاه یادشده در هر شب نخست با اجرای ملیکا 
زارعی مجری برنامه ی خاله شادونه و مجریان و کمدین های 
صدا و سیمای خوزستان و گروه نمایشی ترنج و همچنین 

برپایی مسابقه و غرفه های پذیرایی همراه بود. 
گفتنی است، در پایان جشن شب نخست به قید قرعه به ۵۰ 

تن از شرکت کنندگان هدایای غیرنقدی اعطا شد.

ط  خطو
مکانیزه 
تولیدی 

موتورهای الکتریکی هلدینگ رایزکو  با حضور معاون پارلمانی رییس 
جمهور و استاندار تهران به بهره برداری رسید.

به گزارش خبرنگار جهان اقتصاد؛ سه خط مکانیزه تولیدی موتورهای 
الکتریکی شامل موتور گیبربکس شیشه بالا بر، دی سی موتور پمپ بنزین 
و روتور موتور فن با سرمایه گذاری یک هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان به 

بهره برداری رسید.
گفتنی است که این پروژه در فاز اول برای ۴۲۰ نفر به صورت مستقیم 

شغل ایجاد خواهد شد.
هلدینگ راز به عنوان یکی از مجموعه های پیشرو در صنعت قطعه سازی 

خودرو در کشور، با استفاده از دانش و تکنولوژی موجود در شرکت های 
زیرمجموعه، همگام با تامین نیاز داخل صنعت خودروسازی در ایران و با 
تکیه بر توسعه همکاری های بین المللی خود در راستای توسعه بازارهای 

صادراتی و ذاخلی سازی تولید قطعات خودرو فعالیت می کند.
همچنین سرمایه گذاری در حوزه نفت و گاز به سبب پتانسیل بالای کشور 

در این حوزه ،در برنامه استراتژیک این هلدینگ قرار دارد.
هلدینگ راز علاوه بر فعالیت در حوزه های خودروسازی ،قطعات خودرو 
و نفت وگاز، در حوزه های عام المنفعه ، بازرگانی ، کامپاندینگ ، آب معدنی 

و .. فعالیت های گسترده ای طی چند سال گذشته داشته است.

دکتر حمیدرضا صمدی مالک هلدینگ راز: ضمن عرض سلام و خوش 
آمد گویی ولادت حضرت عبدالعظیم را تبریک میگویم. کلام را بعنوان 

نماینده خانواده رایزکو با قسم به نام وطن آغاز می کنم.
))وطن، تو را دوست داریم و برای ذره ذره خاکت تمام از خودمان را خواهیم 

گذشت((.
امروز که با کمک خداوند متعال سه خط تولیدی جدید را افتتاح کردیم ، 
نقطه شروع تولیدات فوق را آغاز سیری و جریانی جدید برای توسعه و 

پیشرفت
می دانیم و تعهد خود را برای ارتقا و رشد به قدر ذره سهم خانواده رایزکو 

در سال ۱۴۰۳ از تعهد هشت پروژه سال در کنار شما عزیزان پرده 
برداشتیم. ما در دهه ای زندگی می کنیم که تولید با مشکلات و سختی 
های بسیاری همراه است. تولیدکنندگان با موانعی نظیر کمبود منابع 
مالی،نوسانات اقتصادی، تحریم ها و صدها مسائل خارجی و داخلی دست 
به گریبانند و با تمام سختی ها و سرزنش ها از حرکت و تلاش باز نمی 
ایستند، چون ایمان به راه وطن و رهبری معظم دارند و وی افزود : در فراز 
بیانات رهبری در گام دوم انقلاب میتوان به خلق دانش، کار و تولید ثروت 

نگاه داشت که چون حرکت و اشتغال نباشد جامعه مریض است .
اما دولت محترم قطعا، میداند جائی که اکنون ایستاده ایم، نتیجه چند دهه 
برداشت های اشتباه از فرامین رهبری بوده . نظام های سرکوب تولید، 
قیمت گذاری دستوری در هیچ کجای دنیا پاسخ نداده و در کشور ما غیر 
از دوران جنگ، نتیجه ای بس نامطلوب داشته است . امید است که دولت 
محترم از تاریخ دهه های گذشته تجربه لازم را اندوخته باشد و سیاست 
گذاری کلان و نظارت را در پیش گیرد . همان راهی که کشورهای توسعه 
یافته چون: چین و مالزی،کره و سوئد در پیش گرفته اند . افتتاح این خطوط 

تولیدی جدید، گامی کوچک در مسیر پویائی و نوآوری است.
دکتر صمدی در پایان گفت: در این خانواده نه تنها به تکنولوژی روز می 
اندیشیم ، بلکه به ارزش های انسانی و کارگروهی نیز بها داده ایم. هر یک 
از اعضای این خانواده ، به نقش آفرینی و خلق مثبت ایمان دارد و باهم و 

در کنار هم بودن را برای غلبه بر چالش ها توشه راه کرده است.

 شرکت بین المللی مهندسی ایران )ایریتک( اساسا با هدف انتقال دانش فنی ساخت کارخانجات 
صنعتی در بخش معدن و صنایع معدنی و فولادی تشکیل شد. اگرچه شرکت ایریتک برای 
سال های متمادی، کارنامه درخشانی را از خود به نمایش گذاشته، اما شاید دستاوردهای این 
شرکت در چند سال اخیر که کشور در شرایط تحریم قرار داشته است، بیش از هر زمان دیگری 
نمایانگر توان و تخصص بالای آن بوده باشد. از مهمترین دستاوردهای اخیر این شرکت می توان 
به احداث و راه اندازی واحد فولادسازی مجتمع فولاد قائنات اشاره کرد که پس از ۱۷ سال و یک 
دوره واگذاری ناموفق، در نهایت توسط شرکت ایریتک به نتیجه رسید. گفتنی است که پروژه 
فولادسازی مجتمع فولاد قائنات، نخستین پروژه راه اندازی شده توسط شرکت ایریتک در ۱۰ 
سال گذشته به حساب می آید که این مسئله را می توان نتیجه تحولی فراگیر در راهبردهای 

مدیریتی این شرکت در نتیجه استقرار تیم مدیریتی جدید آن برشمرد.
نیم نگاهی به کارنامه درخشان شرکت بین المللی مهندسی ایران )ایریتک( کافی است تا نام 
بزرگترین کارخانجات صنایع مادر و مجتمع های فولادی کشور که توسط این شرکت احداث 
شده اند، به چشم بخورد. اهمیت جایگاه این شرکت با توجه به نقش آن در کسب و توسعه دانش 
فنی داخلی و بومی، آن هم در زمان تحریم های اقتصادی که ورود دانش فنی به کشور با 
دشواری های بسیاری مواجه و بعضا ناممکن شده است، بیش از پیش نمود پیدا می کند. یکی 
از آخرین پروژه هایی که شرکت ایریتک مسئولیت ساخت و راه اندازی آن را بر عهده داشته، 
پروژه فولادسازی مجتمع فولاد قائنات و تاسیسات جانبی آن در قالب قرارداد »EPC« با 
هدف تولید شمش فولادی )بیلت( به ظرفیت ۸۰۰ هزار تن در سال )قابل توسعه به یک میلیون 
تن در سال( بوده است. اقدامات قابل توجه شرکت ایریتک در راستای پیشبرد این پروژه که 
یکی از ۴۸ پروژه پیشران کشور نیز به شمار می رود، دستاوردهای بزرگی را برای این شرکت 

در سال جاری به همراه داشته است.
گفتنی است که دستیابی به نخستین ذوب واحد فولادسازی مجتمع فولاد قائنات در تاریخ سی ام 
شهریور ماه سال جاری پس از ۱۷ سال و یک دوره واگذاری ناموفق، توسط شرکت ایریتک 
محقق شد. باید توجه داشت که این دستاورد در شرایطی حاصل شده که کشور تحت فشار 
تحریم های اقتصادی و تبعات سنگین ناشی از آن قرار داشته است. در واقع شرکت ایریتک 
تنها با اتکا به دانش فنی داخلی و بدون حمایت شرکت های خارجی، موفق شده است که این 
طرح را به نتیجه برساند. از این رو، باید اذعان داشت که عملکرد شرکت ایریتک در راه اندازی 
کارخانه فولادسازی مجتمع فولاد قائنات، گام بلندی در مسیر توسعه صنعتی کشور محسوب 
می شود. گفتنی است که پروژه فولادسازی مجتمع فولاد قائنات، نخستین پروژه راه اندازی شده 
توسط شرکت ایریتک در ۱۰ سال گذشته به حساب می آید که این مسئله را می توان نتیجه 
تحولی فراگیر در راهبردهای مدیریتی این شرکت در نتیجه استقرار تیم مدیریتی جدید آن 

برشمرد.
درخشش در انبوه محدودیت ها

رشد تولید و توسعه پایدار از جمله اهدافی هستند که همواره بر ضرورت تحقق آن ها در کشور 
تاکید شده است. در همین راستا ، یکی از رویکردهایی که همسو با توسعه پایدار در کشور اتخاذ 
شد، احداث کارخانجات تولید فولاد به عنوان صنایع مادر با هدف رشد اقتصادی و توسعه فرهنگ 
صنعتی در کشور بوده است که بیشتر تحت عنوان طرح های هفت گانه فولادی شناخته می شود. 
پروژه های احیای مستقیم و فولادسازی مجتمع فولاد قائنات نیز از جمله طرح های هفت گانه 
فولادی کشور به حساب می آیند که این مسئله به حساسیت بالای آن ها افزوده است. در همین 

راستا، شرکت ایریتک با گام های بلندی که در مسیر راه اندازی این طرح ها در کمترین زمان و 
با حفظ کیفیت و استانداردهای لازم برداشته است، نقش پررنگی در رشد تولید ملی در کشور 
ایفا می کند. این در حالی است که فعالیت شرکت ایریتک در سال های اخیر با تشدید تحریم های 
اقتصادی در کشور همزمان شده است. این موضوع اگرچه مسیر فعالیت شرکت ایریتک را با 
دشواری های بیشتری همراه کرده، اما به دستاوردهایی منتهی شده که جایگاه حقیقی این 
شرکت در رشد و توسعه صنعتی و اقتصادی کشور و همچنین توان بالای مهندسین و 
متخصصین داخلی را بیش از هر زمان دیگری به نمایش گذاشته است.شرکت ایریتک فعالیت 
خود در مجتمع فولاد قائنات را با فاز نخست توسعه این مجتمع یعنی احداث واحد احیای مستقیم 
برای تولید آهن اسفنجی آغاز کرد. گفتنی است که پروژه احیای مستقیم قائنات با ظرفیت تولید 
۸۰۰ هزار تن آهن اسفنجی در سال، یکی از طرح های استانی ایمیدرو محسوب می شود که 
توسط شرکت ایریتک راه اندازی شد. شرکت ایریتک همچنین مسئولیت انجام مهندسی پروژه، 
خرید تجهیزات تکنولوژیک و نصب بخشی از تجهیزات این واحد را نیز بر عهده داشته است. 
راه اندازی واحد فولادسازی مجتمع فولاد قائنات به عنوان فاز دوم توسعه این مجتمع نیز بر عهده 
شرکت ایریتک بوده است. این پروژه شامل ۱۶۰ هزار متر مکعب بتن ریزی، ۶۰۰ کیلومتر 
کابل کشی، ۲۴ هزار تن اسکلت فلزی و ۱۳ هزار تن تجهیزات مکانیکی بوده است. گفتنی 
است که از مجموع ۴۲ دستگاه تراسفورماتور مختلف که در این مجتمع نصب شده، ۲۳ دستگاه 
توسط شرکت های ایرانی ساخته شده است. تجهیزات اصلی این واحد نیز شامل یک کوره 
قوس الکتریکی و یک کوره پاتیلی هر یک به ظرفیت ۱۴۰ تن، ایستگاه ریخته گری مداوم 
شش شاخه برای تولید بیلت، سیستم های انتقال مواد، واحد آبرسانی، توزیع برق، تولید و توزیع 
اکسیژن، سیستم های غبارگیر و آزمایشگاه و تعمیرگاه مرکزی است. همچنین وزن تجهیزات 
بخش داخل و خارج به ترتیب حدود ۹ هزار و ۳۰۰ تن و ۳ هزار و ۳۰۰ تن و همچنین وزن 
اسکلت فلزی نیز ۷ هزار تن بوده است. این کارخانه که دارای ظرفیت تولید سالانه ۸۰۰ هزار 

تن شمش فولادی است، بی تردید نقش موثری در بهبود اقتصاد منطقه ایفا خواهد کرد.
تجلی تخصص و توانمندی

شرکت ایریتک در مسیر احداث و راه اندازی واحد فولادسازی مجتمع فولاد قائنات، اقدامات قابل 
توجهی انجام داده است که از جمله آن ها می توان به راه اندازی پیش گرم  کن پاتیل های این 
پروژه اشاره کرد. اساسا در صنایع فولادی از پیش گرم کن برای گرم کردن پاتیل های حمل 
مذاب استفاده می شود. این پاتیل ها پیش از بارگیری مذاب و با هدف جلوگیری از بروز شوک 
حرارتی، تا دمای یک هزار و ۱۰۰ درجه سانتیگراد پیش گرم می شوند. پیش گرم همچنین باعث 
حذف رطوبت از خاک نسوز پاتیل می شود تا از واکنش فلز مایع با آن جلوگیری به عمل آید. 
عمل پیش گرم توسط یک مشعل گازسوز به صورت افقی یا عمودی صورت می گیرد. در یک 
پیش گرم کن عمودی، مشعل در بالای پاتیل قرار می گیرد و از بالا به پایین حرارت دهی می کند، 
در حالی که در طراحی افقی، حرارت دهی به موازات افق صورت می گیرد. پیش گرم کن شامل 
یک بشقابک نسوز کاری شده است که در مرکز آن یک مشعل احتراقی قرار گرفته است. پس 
از قرارگیری پاتیل در سکوی مقابل بشقابک به صورت افقی یا عمودی، بشقابک به نحوی 
حرکت داده می شود تا در دهانه پاتیل قرار گیرد و سپس با روشن شدن مشعل، عمل پیش گرم 
پاتیل سرد تا دمای یک هزار و ۱۰۰ درجه سانتیگراد آغاز می شود. گفتنی است که نصب 

مشعل های مناسب، درجه حرارت بالا و یکنواخت را در مشعل تضمین می کند.
عملکرد جرثقیل اصلی واحد فولادسازی قائنات که به عنوان Teeming Crane شناخته 
می شود نیز در خرداد ماه سال جاری با موفقیت تست و وارد فاز راه اندازی شد. این جرثقیل 
دارای ظرفیت باربرداری ۲۴۰ تن برای قلاب اصلی )Main Hook( است. این قلاب 
همچنین برای بالا بردن کوره قوس الکتریکی نیز تا وزن ۳۲۰ تن را پوشش می دهد. ظرفیت 
باربرداری این جرثقیل برای قلاب های دوم و سوم نیز به ترتیب ۸۰ تن و ۱۰ تن گزارش شده 
است. گفتنی است که در کارخانه های فولادسازی، جرثقیلی در بالای کوره قوس الکتریکی و 
کوره پاتیلی نصب می شود که به نوعی، بحرانی ترین و مهمترین موقعیت در کارخانه به حساب 
می آید. این جرثقیل که خود از چندین بالابر تشکیل شده است، حمل و جا به جایی پاتیل مذاب، 
نگهداری پاتیل، ریختن مذاب و جا به جایی قطعات را بر عهده دارد. در واقع این جرثقیل به منظور 
انتقال مذاب از کوره قوس الکتریکی به کوره پاتیلی )LF( و ماشین ریخته گری پیوسته 
)CCM( و سایر سرویس های مورد نیاز در بخش فولادسازی مورد استفاده قرار می گیرد. 
بی تردید راه اندازی این تجهیز استراتژیک در واحد فولادسازی قائنات، حاصل توان بالا، دانش 
بومی و کار گروهی مهندسین در شرکت ایریتک بوده است. از دیگر اقدامات شرکت ایریتک 
در راستای پیشبرد پروژه واحد فولادسازی مجتمع فولاد قائنات می توان به راه اندازی واحدهای 

مهمی از جمله پست برق ۴۰۰، پمپ خانه، کمپرسور خانه و اکسیژن پلنت اشاره کرد.
پیش راه اندازی کوره قوس الکتریکی این واحد فولادسازی به ظرفیت ۱۴۰ تن و تست 
موفقیت آمیز فرست آرک )First Arc( آن نیز دیگر اقدام مهم و تعیین کننده شرکت ایریتک 
بوده که در بهمن ماه سال گذشته رقم خورده است. باید توجه داشت که کسب تجربه از راه اندازی 
فرست آرک از اهمیت بالایی برای پیمانکاران برخوردار است، زیرا می تواند تاثیر به سزایی بر 
سرعت و کیفیت انجام سایر طرح ها و پروژه های پیش رو داشته باشد. گفتنی است که تمامی 
اقدامات یادشده صرفا با بهره گیری از توان و دانش متخصصان داخلی صورت گرفته است که 
خود دستاورد بسیار ارزشمندی، نه تنها برای این شرکت، بلکه برای کشور به حساب می آید. 
گام های رو به جلوی شرکت ایریتک در پروژه فولادسازی مجتمع فولاد قائنات همچنین حاکی 
از سطح بالای توانمندی و تخصص در این شرکت و نیز جایگاه ویژه آن در حوزه فنی و مهندسی 

در کشور است.

به مناسبت روز جهانی کودک و برای اولین بار در کشور؛ 

 نخستین نمایشگاه ایمنی و آتش نشانی شرکت فولاد خوزستان با حضور خاله شادونه آغاز به کار نمود

توسط رایزکو افتتاح شد:

خطوط مکانیزه تولیدی موتورهای الکتریکی در صفادشت 

نقش آفرینی ایریتک در بهره برداری از واحد فولادسازی مجتمع فولاد قائنات

فولاد هرمزگان نماد افتخار فوتبال ساحلی ایران؛ 

عنوان نایب قهرمانی لیگ برتر کشور بر  دفتر پر افتخار فولاد نقش بست
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نشست و برخاست ۳۰هزار فروند 
هواپیما در شهر فرودگاهی امام)ره(

تهران- ایرنا- عملکرد شرکت شهر فرودگاهی امام خمینی)ره( در نیمه نخست ۱۴۰۳ 
بیانگر نشست و برخاست ۳۰ هزار فروند هواپیما و اعزام و پذیرش ۴ میلیون و ۶۷۴ 

هزار مسافر است.
به گزارش ایرنا بر اساس اطلاعاتی که از سوی دفتر آمار، اطلاعات و پایش برنامه های 
معاونت برنامه ریزی و مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازی ارائه شده است، بررسی 
آمارهای شرکت شهر فرودگاهی امام خمینی )ره( بیانگر آن است که تعداد ۳۰ هزار 
فروند هواپیما در ۶ ماهه سال ۱۴۰۳ نشست و برخاست داشته اند که در مقایسه با 

مدت مشابه سال گذشته )۲۶ هزار فروند( ۱۵ درصد افزایش داشته است.
شایان ذکر است، بیشترین تعداد نشست و برخاست از مبدا/ مقصد ترکیه به میزان ۹ 

هزار و ۴۶۸ فروند و کمترین مربوط به کشور ونزوئلا به میزان ۶ فروند بوده است.
همچنین میزان اعزام و پذیرش مسافر در ۶ ماهه ابتدایی سال ۱۴۰۳ نیز چهار میلیون 
و ۶۷۴ هزار نفر بوده است که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته )چهار میلیون و 

۵۶ هزار مسافر(، ۱۵ درصد افزایش داشته است.
بیشترین میزان اعزام و پذیرش مسافر از مبدا / مقصد ترکیه به میزان ۱.۷ میلیون نفر 

و کمترین مربوط به کشور ونزوئلا به میزان ۹۰ نفر بوده است.

افزایش مبادلات ترانزیتی ایران و 
ترکمنستان به ۴۰۰ دستگاه واگن

طبق توافق معاون های راه آهن  ایران و ترکمنستان، مبادله قطارها در مرز ریلی 
سرخس به ۴۰۰ دستگاه واگن در شبانه روز افزایش می یابد.

به گزارش خبرگزاری مهر، به دنبال برگزاری جلسات مجازی پیشین و نیز جلسه 
مرزی در سرخس ایران میان نمایندگان راه آهن های ایران و ترکمنستان، معاونان 
راه آهن دو کشور، روز دوشنبه، ۱۶ مهر، به صورت مجازی و برخط، جلسه ای برگزار 

کردند.
این جلسه باهدف انتظام بخشی سیر قطارها، تسریع و افزایش تبادل قطارها از طریق 

مرز ریلی سرخس، برگزار شد.
محمدهادی ضیایی مهر، معاون بازرگانی و بهره برداری شرکت راه آهن در این جلسه 
با اشاره به افزایش حجم حمل ونقل بار با ترکمنستان طی سال میلادی جاری، پیشنهاد 
کرد مبادلات قطارها به ۴۰۰ دستگاه واگن در شبانه روز افزایش یابد که ترکمنستان 

با این پیشنهاد موافقت کرد.
زمان بندی مبادله قطارها در ۴ زمان مشخص طی شبانه روز در مرز سرخس و ارزیابی 
عملکرد راه آهن دو کشور در ۱۵ روز آینده باتوجه به برنامه زمان بندی جدید، از دیگر 

تصمیمات این جلسه بود.

از سوی روابط عمومی راه آهن؛
حذف نرخ گذاری دولتی در حوزه 

حمل و نقل ریلی تکذیب شــد
پیرو انتشار خبری در خبرگزاری مهر با عنوان »مدیرعامل راه آهن: نرخ گذاری دولتی 
در حوزه حمل و نقل ریلی باید حذف شود«، ضمن تکذیب این خبر، جوابیه ای صادر 

کرد.
به گزارش خبرنگار مهر، پیرو انتشار خبری در خبرگزاری مهر با عنوان “مدیرعامل 
راه آهن: نرخ گذاری دولتی در حوزه حمل و نقل ریلی باید حذف شود” روابط عمومی 
راه آهن جمهوری اسلامی ایران، ضمن تکذیب مطلب فوق، لازم می داند به منظور 

تنویر افکار عمومی توضیحاتی در این خصوص ارائه دهد:
بخشی از سخنان دکتر ذاکری مدیرعامل راه آهن، در همایش هفتمین دوره جایزه 
ملی نگهداشت و مدیریت دارایی های فیزیکی ایران که مرتبط با مطلب خبرگزاری 

مهر است بدین شرح است:
در حوزه حمل و نقل، اعم از ریلی، جاده ای و هوایی، مشکلاتی وجود دارد که غالباً از 
نرخ گذاری دولتی شروع می شود و سقف ارائه خدمت برای فعالان این حوزه مطرح 

می شود.
راه آهن نیز نمی تواند قیمت تمام شده خدمات خود را از مشتری دریافت کند به همین 

خاطر گاهی اوقات، کمکی در قالب یارانه از سوی دولت ارائه می شود.
یکی از بخش هایی که باید به طور جدی در حوزه زیربنا، خط و ناوگان ریلی مدنظر 
قرار گیرد، کاهش هزینه های تولید و یا خدمات ارائه شده است و این موضوع نیازمند 

بازنگری فرآیندها است.
هزینه های نگهداشت ناوگان ریلی در کشور، نسبت به میانگین جهانی، بالاتر است. 
ناوگان ریلی بسیار فرسوده و عمر لکوموتیوها بالا است ضمن اینکه موضوع تحریم ها 
و ظرفیت پایین تولید ناوگان در کشور نیز وجود دارد و این موضوع موجب شده با 

نگهداری و تعمیر و بازسازی ناوگان فرسوده، خدمات راه آهن ادامه پیدا کند.

هاشمی: اقدامات جدی تنبیهی 
نسبت به عاملان موثر در حادثه 

معدن طبس انجام شود
نماینده بیرجند در مجلس گفت: باید اقدامات جدی پیشگیرانه، بازدارنده و تنبیهی 
نسبت به عاملان مؤثر در حادثه تلخ معدن معدنجوی طبس انجام شود و تمهیدات 

لازم برای حمایت از خانواده های جانباختگان صورت گیرد.
به گزارش ایسنا، سید حسن هاشمی در جلسه علنی امروز )چهارشنبه( در نطق میان 
دستور خود گفت: حماسه افتخارآفرین و مقتدرانه نمازجمعه اخیر را به رهبر معظم 

انقلاب تبریک عرض کرده و برای دولت وفاق ملی کمال موفقیت را آرزو می کنم.
وی با تسلیت برای حادثه تلخ معدن معدنجوی طبس، گفت: از از اقدامات مؤثر مجلس 
به ویژه ریاست مجلس تشکر می کنم. ضرورت دارد اقدامات جدی پیشگیرانه، 
بازدارنده و تنبیهی نسبت به عاملان مؤثر در این واقعه به فوریت انجام شود و تمهیدات 

لازم برای حمایت مؤثر و پایدار از خانواده های جانباختگان عزیز صورت گیرد.
نماینده بیرجند در مجلس با بیان اینکه خراسان جنوبی در حوزه مواد معدنی مقام اول 
تا پنجم کشور و بزرگ ترین ذخیره های طلا و زغال سنگ کشور را دارد، گفت: با این 
وجود این استان کمترین سهمی از مسئولیت اجتماعی و حقوق دولتی ندارد و سکنه 
کنار معادن طلا به نان شب خود محتاج هستند؛ همچنین صاحبان صنایع و معادن به 
مسئولیت اجتماعی خود عمل نکرده و معیشت مردمی که در معادن زغال و طلا کار 
می کنند گریه دار است لذا ضرورت دارد اقدامات لازم جهت این تکلیف مهم صورت 

گیرد.
هاشمی افزود: خام فروشی مواد معدنی ارزشمند باعث شده معادن ارزشمند این استان 
هیچ ارزش افزوده ای نداشته باشد لذا باید اقدامات جدی برای فرآوری مواد معدنی 
صورت گیرد. در این شرایط شرکت های دولتی علیرغم فعالیت های وسیع معدنی و 
تخریب زیرساخت های حداقلی جاده ای هیچ اقدامی برای تأمین زیرساخت های 

استان انجام نداده که ضروری است به این تکلیف عمل کنند. 
وی بیان کرد: علیرغم آنکه شرکت های دولتی و غیردولتی در امور صنایع و معادن 
استان حضور فعال دارند، حساب های بانکی آنها در تهران متمرکز و باعث تشدید 
ناترازی منابع بانکی شده و مالیات های مربوطه هنوز هم در تهران و خارج استان 

پرداخت می شود لذا باید تدابیر لازم در این خصوص صورت گیرد.
این نماینده مجلس در پایان بیان کرد: کشش درآمدی عمده محصولات کشاورزی 
استان بالا است، از این رو تقاضا داریم صادرات محصولات زرشک، زعفران و عناب 

استان خراسان جنوبی در اولویت کاری قرار گیرد.

یک کارشــناس مسکن گفت: هشــدار وزیر راه و شهرسازی 
خطاب به معاونین مسکنی خود برای خودداری از آمارسازی در 
بخش مسکن قابل تامل بود، زیرا موجب بروز معضلات جدی 

و غیر قابل جبران در بازار می شود.
فرهاد بیضایی کارشــناس بازار مسکن در گفت وگو با خبرنگار 
مهر با اشاره به عملکرد وزیر راه و شهرسازی در ماه های ابتدایی 
سکان داری خود در این وزارتخانه، گفت: وزیر راه در نخستین 
نشست مسکنی خود نسبت به عدم عددسازی مسکن تأکیدات 
ویژه ای داشت و خطاب به معاونین مسکنی خود هشدار داد که 
از عددســازی در این حوزه خودداری کنند و آنچه که واقعیت 
ماجراســت به اطلاع عموم مردم جامعه برســد، این مساله از 

همین یک اتفاق خوب و میمونی بود که رخ داد.
وی ادامه داد: تأثیر عدم عدد ســازی علاوه بر اینکه مردم از 
واقعیت عملکرد وزارت راه و شهرســازی مطلع است، از سوی 
دیگر بدنه برنامه ریزی و اجرایی کشــور با واقعیت موجود رو 
به رو می شــود که مســاله دوم بسیار حائز اهمیت تر از مساله 
اول اســت. زمانیکه که اعداد و ارقام حوزه مسکن با واقعیت 
ماجرا تطابق داشته باشد، نظام تصمیم سازی کشور می داند که 
چگونه روندهای مربوط به این حوزه را پیش ببرد.این کارشناس 
مسکنی یادآور شد: آمارهای مسکنی که با محوریت واحدهای 
در حال احداث در گذشته منتشر می شد با واقعیت ماجرا بسیار 

فاصله داشت و متولیان برنامه ریزی کشور با سردرگمی مواجه 
بود. البته ناگفته نماند که شــبکه بانکی نیز به تعهد مسکنی 
در دولت سیزدهم موضع جدی داشــت و بسیاری از بانک ها 

در این راســتا همکاری های لازم را نداشتند، زیرا شبکه بانکی 
هم ســردرگم بود.وی افزود: زمانیکه سازمان برنامه و بودجه 
کشور و شــبکه بانکی توان پرداخت ساخت ۲ میلیون و ۷۰۰ 

واحد مسکونی را نداشته باشند، همکاری های لازم را نخواهند 
داشت و وعده مسئولین مسکنی بر زمین خواهند ماند و برای 
اینکه نشان دهند که روند رو به توسعه است، مجبور به اغراق 
در آمار سازی ها هستند که واقعیت ندارد.بیضایی تصریح کرد: 
اگر وزارت راه و شهرسازی آنچه که واقعیت ماجرا است را بیان 
کند، نهادهای تابع نیز با توجه به منابعی که در اختیار دارند در 
تولید و عرضه مسکن در بازار گام خواهند برداشت. همچنین 
وزارتخانه باید یک پیش بینی جامعه و کامل از منابع مورد نیاز 
برای ساخت مسکن طراحی و تدوین کند، سپس در اختیار نهاد 
قرار دهد تا منبع مالی مورد نیاز توسط تمام ارگان تأمین شود.

وی خاطرنشــان کرد: به طــور کلی اقدامات وزیر راه مطلوب 
است و شفاف ســازی عملکرد آمار و ارقام حوزه مسکن اقدام 
صحیحی است که وی در پیش گرفته و آمارهای مسکن از ۲ 
میلیون و ۷۰۰ هزار واحد به کم تر از ۵۰۰ هزار واحد تغییر یافت 
و به عبارت دیگر آنچه که در میدان ســاخت و ساز پروژه های 
نهضت ملی مسکن بود با آمارهای واقعی تطابق پیدا کرد. این 
کارشناس مســکنی در پایان گفت: آمار و عددسازی در حوزه 
مسکن در روند کار تداخل ایجاد می کند و اغراق سازی عملکرد 
دولت ها در بخش مسکن صدمات جدی و جبران ناپذیری در 
حوزه اجرایی و برنامه ریزی کشور ایجاد می کند و بخش مسکن 

بزرگترین صدمات را از این روند دیده است.

کارشناس مسکن:

عددسازی در حوزه مسکن، موجب بروز معضلات جدی در بازار می شود

معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم دادگســتری کل اســتان قزوین گفت: دفاتر 
مشــاوران املاکی که علی رغم اعطای فرصت مناسب به سامانه ثبت الکترونیک اسناد 
)سامانه کاتب( متصل نشده و اقدام به ثبت پیش نویس قراردادها در سامانه یاد شده نکنند، 

پلمب می شوند و از ادامه فعالیت آنان جلوگیری به عمل خواهد آمد.
به گزارش ایســنا، علی فولیان در هفتمین جلســه کمیته استانی نظارت بر حسن اجرای 
قانون الزام به ثبت رســمی معاملات اموال غیرمنقول که با حضور مدیرکل ثبت اسناد و 
املاک استان و نمایندگان دستگاه های اجرایی عضو کمیته برگزار شد، اظهار کرد: اجرای 
ایــن قانون، امنیت و آرامش جامعه را در حوزه معاملات فراهم کرده و از بروز بسیاری از 

دعاوی و جرایم پیشگیری می کند.
وی ادامه داد: این قانون با ایجاد انقلاب حقوقی و قضایی موجبات افزایش رضایت مندی 
مردم، تثبیت مالکیت ها، انتظام بخشی روابط دولت و مردم، رشــد اقتصادی، جلوگیری از 

فرار مالیاتی و افزایش چتر نظارتی دولت را فراهم می کند.

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل استان قزوین با اشاره به تبیین 
نحوه فعالیت مشــاوران املاک در اجــرای قانون الزام به ثبت رســمی معاملات اموال 
غیرمنقول گفت: مشاوران املاک، تســهیل گران اجرای این قانون هستند و باید اهتمام 

و مشارکت لازم را در جهت اجرای صحیح این قانون داشته باشند.
وی با تاکید بر اطلاع رســانی و تشریح ماده ۳ قانون الزام به ثبت رسمی معاملات اموال 
غیرمنقول به عموم مردم عنوان کرد: بر اســاس این ماده قانونی کلیه دلالان معاملات 
املاک اعــم از مشــاوران املاک و بنگاه های معاملات ملکی مکلفنــد پس از مذاکره 
مقدماتی، نسبت به درج پیش نویس قرارداد در سامانه ثبت الکترونیک اسناد اقدام و پیش 

نویس مذکور را جهت تنظیم سند رسمی منعکس کنند.
فولیان صریح کرد: برای انجام معاملات اموال غیرمنقول در سامانه کاتب ضروری است 
تا کلیه مشــاورین املاک با نصب برنامه مذکور، به این ســامانه متصل شوند و اتحادیه 
مشــاوران نیز موظفند با مشارکت اداره کل ثبت اســناد و املاک استان، تمهیدات لازم 

برای آموزش مشــاوران املاک جهت استفاده از سامانه کاتب و رفع مشکلات سیستمی 
را فراهم آورند.معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم دادگستری کل استان قزوین 
با تاکید بر ضرب الاجل دســتگاه قضایی استان قزوین به مشاوران املاک در خصوص 
اتصال به ســامانه کاتب، عنوان کرد: دفاتر مشاوران املاکی که علی رغم اعطای فرصت 
مناسب به سامانه ثبت الکترونیک اسناد )سامانه کاتب( متصل نشده و اقدام به ثبت پیش 
نویس قراردادها در سامانه یاد شده نکنند، پلمب و از ادامه فعالیت آنان جلوگیری به عمل 
خواهد آمد.فولیان افزود: دستگاه های مسئول باید با تشکیل گشت های نظارت و بازرسی 
بر عملکرد مشاورین املاک از حیث اتصال به سامانه کاتب اقدام و گزارش هفتگی آن را 

به معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری گزارش کنند.
وی در پایان خاطر نشان کرد: با اجرایی شدن ماده ۳ قانون الزام به ثبت رسمی معاملات 
اموال غیرمنقول، دلالان فاقد مجوز از اتحادیه مشــاوران املاک، امکان ثبت و دریافت 

نسخه پیش نویس قراردادها و ارجاع آن به دفاتر اسناد رسمی را نخواهند داشت.

بر اســاس گزارش ها بیش از ۱۵ هزار شغل سخت و زیان آور 
مشــمول بازنشســتگی در ۶ ماهه نخست امســال در استان 

تهران شناسایی شده است.
به گزارش ایســنا، به موجب تبصره ۲ مــاده ۷۶ قانون بیمه 
تامین اجتماعی، کارهای سخت و زیان آور به شغل هایی گفته 
می شــود که در آن ها عوامل فیزیکی، شیمیایی و بیولوژیکی 
محیط کار غیر اســتاندارد بوده و فرد با انجام آن کار، فشــار 
جسمی و روانی بیش از ظرفیت طبیعی را متحمل و در اثر آن 

به بیماری و عوارض آن مبتلا شود.
ماده یک آیین نامه مشــاغل ســخت و زیان آور این مشاغل 
را کــه به آنها ســختی کار تعلق گرفته به دو دســته تقسیم 

کرده است:
بر اســاس اعلام اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان 
تهران، بیش از ۱۵ هزار شــاغل ســخت و زیان آور مشمول 
بازنشســتگی در اســتان تهران طی ۶ ماهه نخســت امسال 
شناسایی شده اســت.الف ـ مشاغلی که صفت سخت و زیان 
آور با ماهیت شغلی وابستگی دارد اما می توان با به کارگیری 
تمهیدات بهداشتی، ایمنی و تدابیر فنی مناسب توسط کارفرما 

سختی و زیان آوری آنها را حذف کرد.
ب ـ مشاغلی که ماهیتاً سخت و زیان آور بوده و با به کارگیر 
تمهیدات بهداشتی، ایمنی و تدابیر فنی کارفرما، صفت سخت 
و زیان آوری کاهش یافته اما کماکان ســخت و زیان آوری 
آنها حفظ می شود.در واقع برخلاف مشاغل گروه »الف« که 
با بکارگیری تمهیدات ایمنی و تلاش کارفرمایان سختی کار 
کاهش می یابد،مشــاغل گروه »ب« ماهیتا سخت و زیان آور 

هستند و این صفت در ذات آنها وجود دارد.

طی ماه های قبــل بسیاری از کارگران و کارکنان مشــاغل 
ســخت و زیان آور که متقاضی ثبت درخواســت سختی کار 
  https://sakht.mcls.gov.ir از طریق سامانه  بودند 

نسبت به ثبت درخواست خود اقدام می کردند.
این ســامانه امــکانی را فراهم می کرد تا صاحبان مشــاغل 
ســخت و زیان آور مراحل ثبت و پیگیری درخواســت سختی 
کارشان را به شــکل غیرحضوری دنبال و پس از ثبت نام کد 
رهگیــری دریافت کنند. اما مدتی بعد ســامانه جدیدی تحت 
عنــوان srk.mcls.gov.ir پس از تکمیل ذیل ســامانه 
جامع روابط کار تشــکیل شــد و خدمت رسانی خود در حوزه 
مشــاغل ســخت و زیان آور را آغاز کرد تا متقاضیان پس از 
احراز هویت جهت ثبت درخواست در سامانه جدید اقدام کنند

در همین راســتا محمدآذرپناه ـ مدیرکل تعــاون،کار و رفاه 
اجتماعی اســتان تهــران به تازگی از شناســایی بیش از ۱۵ 
هزار شاغل ســخت و زیان آور مشمول بازنشستگی در استان 
تهران طی ۶ ماهه نخســت امسال خبر داده و جزئیات و آمار 

متقاضیان مشاغل سخت و زیان آور را تشریح کرده است.
به گفته وی از تعداد ۶۶۹۳ درخواست فردی و گروهی بررسی 
مشاغل سخت و زیان آور در کارگاه های مختلف استان تهران، 
تعداد ۱۵ هزار و ۳۳۲ عنوان تقاضا به عنوان شــغل سخت و 
زیان آور شناخته شدند.همچنین ۲۸ کارگاه به صورت گروهی 
درخواســت بررسی های خود را به ایــن اداره کل ارائه دادند 
که این درخواســت ها شامل ۱۸۳۲ عنوان شغل بوده و از این 
تعداد، ۹۹۳ شغل سخت و زیان آور تشخیص داده شده است

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان تهران در تشریح 
بررسی رونــد رسیدگی بــه اعتراضــات متقاضیان،گفت: از 

مجموع درخواســت های اولیه ۱۳۸۲ متقاضی با ۳۹۳۸ عنوان 
شــغل نسبت به رای کمیته بدوی اعتراض داشتند که پس از 
بررسی هــای مجدد از بین آنها تعداد ۱۸۵۰ شــغل به عنوان 
شــغل ســخت و زیان آور شناخته شده اســت. با وجود اینکه 
عمدتاً اعتراض به آرای کمیته های بدوی از ســوی کارگران 
انجام می شود، در برخی موارد نیز کارگاه ها اعتراض می کنند 
که در شــش ماه گذشته ۱۰ کارگاه نیز با ۲۹۶۳ عنوان شغل 
بــه رای بدوی اعتراض داشــتند و پس از رسیدگی در کمیته 
تجدیدنظر، تعداد ۵۵۰ عنوان شغل سخت و زیان آور تشخیص 
داده شده اســت.کارفرمایان کارگاه های مشمول قانون تامین 
اجتمــاعی مکلفند قبل از آن که کارهای ســخت و زیان آور 
را به کارگران خــود محول کنند، معاینات پزشــکی لازم را 
انجام داده و کارگران را از لحاظ قابلیت و اســتعداد جسمانی 
متناســب برای نوع کار بسنجند.آذرپناه می گوید: افزایش این 
درخواست ها از طرفی نشان دهنده آگاهی بیشتر کارفرمایان و 
کارگران نسبت به حقوق قانونی و از طرفی نشانگر کارآمدی 
نظــام اداری در ارائه خدمات مربوط به شناســایی مشــاغل 
سخت و زیان آور است و اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
اســتان تهران با تمام توان در جهت بررسی دقیق و ســریع 
این درخواســت ها و احقاق حقوق کارگران مشــمول مشاغل 
ســخت و زیان آور تلاش می کند.مدیرکل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی اســتان تهران بر لزوم بهبود فضای سلامت نیروی 
کار تاکیــد کرده و می گوید: با کاهش عوامل ســختی کار از 
جملــه آلایندگی محیط کار می توان بــه این موضوع کمک 
کرد.اصلاح و استانداردســازی محیط کار، ارائه آموزش های 
ایمنی و سلامــت کارگران و پیگیری سالم ســازی و تقویت 

محیط کار می تواند پشــتوانه مستمری برای نیروهای کار و 
نظام تولید که همان تامین اجتماعی است فراهم کند.

درحال حاضر برخی مشــاغل از سوی وزارت کار تحت عنوان 
شــغل های با ســختی کار بالا و مخل سلامت جسم و روان 
تعیین شــده که به دلیل سخت بودن شرایط چنین کارهایی، 
سوابق بیمه ای کارکنان و کارگران مشاغل با سختی کار بالا 

۱.۵ برابر محاسبه می شود.
در حال حاضر مشــاغل مرتبط با حفــر قنات و چاه، کارهای 
مرتبط بــا کوره های مذاب، عملیات مربــوط به جمع آوری و 
دفن زباله ها، کار در فضاهایی که ارتعاشــات صوتی حاکم بر 
محیط بر سیستم شــنوایی آسیب رسان است، کارهای مرتبط 
با ســمپاشی و ضدعفونی کردن، کار غواصی که تحت فشار 
غیرطبیعی محیط باشــد و کارهایی که در معرض تشعشــات 
رادیواکتیو هستند از جمله مشاغل سخت و زیان آور به شمار 

می روند.
کارفرمایان کارگاه های مشمول قانون تامین اجتماعی مکلفند 
قبل از آن که کارهای ســخت و زیان آور را به کارگران خود 
محول کنند، معاینات پزشــکی لازم را انجام داده و کارگران 
را از لحاظ قابلیت و اســتعداد جسمانی متناسب برای نوع کار 
بســنجند و به صورت دوره ای معاینات پزشکی را تکرار کنند.

به گزارش ایسنا، سوابق کار در مشاغل سخت و زیان آور یک 
و نیم برابر محاســبه می شود و افرادی که در مشاغل سخت 
و زیان آور و طاقت  فرســا ۲۰ سال ســابقه کار متوالی یا ۲۵ 
ســال سابقه کار متناوب را داشــته و حق بیمه این ایام را به 
سازمان تامین اجتماعی واریز کرده  باشند، می توانند تقاضای 

بازنشستگی خود را ارائه کنند.

شهردار منطقه یک تهران در جمع نخبگان و هیئت امنای محلات درکه، اوین و هزار سنگ از 
مراحل پایانی  پروژه های توسعه محله ای با هزینه ۱۱۷ میلیارد تومان در شمال تهران خبر داد.

به گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه یک، سید مهدی صباغ شــهردار منطقه یک در 
نشست هیئت امنا و نخبگان محلات درکه، اوین و هزارسنگ که در دور دوم پایش پروژه های 
توســعه محله ای انجام شد گفت: ۱۰۴ پروژه توسعه محله ای با پیشرفت بیش از ۹۷ درصد تا 

پایان آبان ماه امسال در منطقه یک به اتمام می رسد. 
او افزود: پروژه های توسعه محلی در ناحیه ۲ نیز در حدود ۱۱ پروژه بوده که به درخواست اهالی 
مصوب و به اجرا رسیده که مهمترین آنها شــامل پروژه های تکمیل مجموعه ورزشی ریحانه، 
احداث ســرویس های بهداشتی درکه، مسقف سازی پایانه تابناک، هدایت آبهای سطحی در 
خیابان ولیعصر)عج(، تعویض چمن مصنوعی زمین ورزشی اوین، احداث دیوار سنگی در هزار 

سنگ، درکه، ولنجک، کوهسار و...بوده است. 

صباغ تصریح کرد: در طرح من شــهردارم ۳ که در حال برنامه ریزی است شهروندان محلات 
شرکت و پروژه های مد نظر خود را ثبت کنند تا مصوب و با تعیین کد پروژه به اجرا برسد.

شــهردار منطقه یک با اشاره به اینکه امسال منطقه توانست بالاترین بودجه شهر تهران را به 
دست آورد و کار در همه محلات به خوبی در حال انجام است گفت: در هر ناحیه ۷ تا ۸ اکیپ 
پیمانکاری مشــغول فعالیت در حوزه های آسفالت، جدول کشی، احداث و ترمیم سرویس های 
بهداشتی، بازسازی فضاهای سبز و ... است و با این سرعت اگر کار پیش برود تا دو سال آتی 

شاهد رفع بسیاری از نابسامانی ها درنواحی خواهیم بود.
گفتنی اســت پس از این نشســت دیدار مردمی سید مهدی صباغ شهردار، معاونین و مدیران 
شــهری منطقه یک با شهروندان و رسیدگی به درخواســت های آنان در مسجد جامع اوین 

برگزار شد.

تهــران- ایرنا- معــاون فنی مهندسی ســازمان مــلی زمین و مســکن از اقدام 
این ســازمان در زمینه صنعتی ســازی و اســتفاده از فناوری های نوین در احداث 
ســاختمان های مربوط به خدمات روبنایی از جمله مدارس، مساجد و کلانتری ها در 

شهرک های مسکونی دولتی خبر داد.
بــه گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرســازی، »علیرضا صادقیان فر« افزود: با توجه 
به سیاســت گذاری ها و تکالیف موجود در برنامه هفتم پیشــرفت، صنعتی سازی و 

اســتفاده از فناوری های نوین در همه ســاختمان ها مربــوط به خدمات روبنایی در 
شــهرک های مسکونی دولتی که توسط ســازمان ملی زمین و مسکن تامین اعتبار 

می شود، برای مجریان و کارگزاران اجباری می شود.
معــاون فنی و مهندسی ســازمان ملی زمین و مســکن ادامــه داد: از اولویت های 
ســازمان ملی زمین و مســکن، ارتقای سطح کیفی ساخت و ســاز و بهره ور شدن 
اقدامات در شــهرک های مســکونی دولتی اســت و در این مسیر سازمان نوسازی 

مدارس، همکاری نزدیک و همراهی مناســبی با سازمان دارد.
صادقیان فر ابراز امیدواری کرد: سایر دستگاه ها نیز با دغدغه لازم همراهی در این 

زمینه را بیش از پیش گسترش دهند.
وی درباره آمادگی ســازمان ملی زمین و مســکن برای گسترش این فناوری ها در 
کشــور نیز گفت: ســازمان ملی زمین و مسکن در راســتای ترویج صنعتی سازی و 

فناوری های نوین، در زمینه اعتبار لازم به دســتگاه های متولی کمک می کند.

یک مقام قضایی:

دفاتر مشاورین املاک فاقد سامانه کاتب پلمب می شوند

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان تهران اعلام کرد

جزئیات ثبت درخواست متقاضیان مشاغل سخت و زیان آور

شهردار منطقه یک تهران: 

پروژه های محله ای منطقه یک با ۱۱۷ میلیارد تومان در مراحل پایانی قرار گرفت

معاون سازمان ملی زمین و مسکن خبر داد؛

ترویج صنعتی سازی و استفاده از فناوری های نوین در ساخت مدارس
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در 6 ماهه نخست امسال
 تسهیلات پرداختی بانک ها 

از مرز ۳۰۰۰ همت گذشت
براسـاس اعلام بانـک مرکـزی، تسـهیلات پرداختی کل شـبکه بانکی کشـور 

در شـش ماهـه ابتـدایی امسـال بـه ۳.۱ هزار همـت رسید
بـه گـزارش ایسنا،تسـهیلات پرداخـتی بانک ها طی شـش ماهه ابتدای سـال 
۱۴۰۳ مبلـغ  ۳.۱ هـزار همـت )۳۱ هـزار و ۴۰ هـزار میلیـارد ریال( اسـت که 
در مقایسـه بـا دوره مشـابه سـال قبـل مبلغ ۵ هـزار و ۶۴۰ هزار میلیـارد ریال 

معـادل ۲/۲۲ )درصد( افزایش داشـته اسـت
از کل تسـهیلات پرداخـتی مبلـغ ۲۴ هـزار و ۱۱۹ هـزار میلیـارد ریـال معادل 
۷۷.۷ درصـد بـه صاحبـان کسـب و کار )حقـوقی و غیـر حقوقی و شـش هزار 
و ۹۲۰ هـزار میلیـارد ریـال معـادل ۲۲.۳ درصـد بـه مصـرف کننـدگان نهایی 

)خانـوار( تعلـق گرفته اسـت
سـهم تسـهیلات پرداخـتی در قالـب سـرمایه در گـردش در کلیـه بخشـهای 
اقتصـادی طی شـش ماهـه ابتـدای سـال ۱۴۰۳ مبلـغ ۱۸ هـزار و ۶۹۲ هـزار 
میلیـارد ریـال معـادل ۷۷.۵ درصد کل تسـهیلات پرداختی به صاحبان کسـب 
و کار اسـت. همچنیـن سـهم تسـهیلات پرداخـتی در قالـب خریـد کالای 
شـخصی توسـط مصـرف کننـده نهـایی )خانـوار( مبلـغ دو هـزار و ۷۵۶ هزار 
میلیـارد ریـال معـادل ۳۹.۸ درصـد از کل تسـهیلات پرداخـتی بـه مصـرف 

کننـدگان نهـایی )خانوار( اسـت
سـهم تسـهیلات پرداخـتی جهت تامیـن سـرمایه در گردش بخـش صنعت و 
معـدن در شـش ماهـه ابتـدای سـال ۱۴۰۳ معـادل هفـت هـزار و ۷۷۳ هـزار 
میلیـارد ریـال بـوده کـه حـاکی از تخصیـص ۴۱.۶  درصد از منابـع تخصیص 
یافتـه بـه سـرمایه در گـردش کلیـه بخش هـای اقتصـادی )مبلـغ ۱۸ هـزار و 

۶۹۲ هـزار میلیـارد ریال( اسـت
همچنیـن از ۹ هـزار و ۲۰۰ هـزار میلیـارد ریال تسـهیلات پرداخـتی در بخش 
صنعـت و معـدن معـادل ۸۴.۵  درصـد آن )مبلـغ هفـت هـزار و ۷۷۳ هـزار 

میلیـارد ریـال در تامیـن سـرمایه در گـردش پرداخت شـده اسـت
مطابـق ایـن آمـار، از کل تسـهیلات پرداخـتی در دوره یاد شـده هفـت هزار و 
۱۸۱ هـزار میلیـارد ریـال معـادل ۲۳.۱ درصد بـه صورت تسـهیلات خرد اعطا 
شـده اسـت. همچنین مبلـغ ۴۰۵.۹ هزار میلیـارد ریال نیز در قالـب کارت های 
اعتبـاری انجـام پذیرفتـه کـه با احتسـاب ایـن مبلـغ، کل تسـهیلات پرداختی 
خـرد کمتـر از سـه میلیارد ریـال به مبلغ هفت هـزار و ۵۸۶ هـزار میلیارد ریال 

معادل ۲۴.۱  درصد کل تسـهیلات پرداختی را شـامل می شـود
گفتـنی اسـت؛ بـا توجـه بـه اینکـه تسـهیلات پرداخـتی در قالـب کارت های 
اعتبـاری نیـز در بخـش خانـوار پرداخـت شـده اسـت بـا ایـن اوصـاف سـهم 
بخـش خانـوار از ۲۲.۳  درصـد در جـدول ۱ بـه ۲۳.۳ درصـد کل تسـهیلات 

پرداخـتی افزایـش یافته اسـت

درخواســت ۲ کشور دیگر برای پیوستن 
به بریکس

در  منتشرشده، سریلانکا در نشست کازان، درخواست عضویت  داده های  اساس  بر 
رئیس جمهور روسیه،  به  پیامی  را مطرح خواهد کرد و همچنین کوبا طی  بریکس 
درخواست رسمی برای عضویت در بریکس را به عنوان یک کشور شریک ارائه کرده 

است.
به گزارش ایسنا، ویجیتا هرات، سخنگوی دولت این کشور جنوب آسیا گفت: سریلانکا 
قصد دارد درخواست رسمی عضویت در بریکس را در نشست آتی این گروه در شهر 

کازان روسیه ارائه کند.
وی اظهار کرد: امیدواریم بتوانیم درخواست عضویت سریلانکا در بریکس را ارائه دهیم 
و در دیدار اخیر با وزیر امور خارجه هند، خواستار حمایت هند از عضویت خود در بریکس 

شدیم.
سخنگوی کابینه همچنین بیان کرد آنورا کومارا دیسانایاکه، رئیس جمهور سریلانکا 
نمی تواند در این اجلاس شرکت کند بنابراین وزارت امور خارجه در سطح رسمی شرکت 

خواهد کرد. آرونی ویجواردان، وزیر امور خارجه، نماینده این کشور خواهد بود.
علی صبری، وزیر امور خارجه سریلانکا در ماه مه اعلام کرد که کشورش به دنبال 
عضویت در بریکس است و از هند درخواست حمایت خواهد کرد. لوان جاگاریان، سفیر 
روسیه در کلمبو در اول اکتبر دعوت مسکو را برای شرکت در نشست بریکس در کازان 

به رئیس جمهور این کشور ارائه کرد.
گروه بریکس از زمان ایجاد در سال ۲۰۰۶ تاکنون ۲ بار گسترش یافته است. آفریقای 
جنوبی در سال ۲۰۱۱ به چهار کشور موسس - برزیل، روسیه، هند و چین - پیوست 
سپس در سال ۲۰۲۴ مصر، اتیوپی، ایران، عربستان سعودی و امارات متحده عربی به 

عضویت بریکس درآمدند.

هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۳۷۵۳ هیئت اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید علی فلاح 
هاشمیان فرزند سید مهدی به شماره شناسنامه ۳۱۶ صادره از کاشمر در ۶ دانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۸۰۴۹ 
متر مربع قسمتی از پلاک شماره ۱۸۵ اصلی واقع در اراضی شیرآب دهستان رخ خراسان رضوی بخش ۵ حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه خریداری از مالک رسمی آقای سید مهدی ورثه سید باقر فلاح و مالکیت رسمی مهدی فلاح و برابر رای شماره 
۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۳۷۵۲ هیئت اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید علی فلاح هاشمیان فرزند 
سید مهدی به شماره شناسنامه ۳۱۶ صادره از کاشمر ۶ دانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۱۱۰۳ متر مربع قسمتی از 
پلاک ۱۸۵ اصلی واقع در اراضی شیرآب دهستان رخ خراسان رضوی بخش ۵ حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری از مالک 
رسمی آقای سید مهدی ورثه سید باقر فلاح و مالکیت رسمی مهدی فلاح محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود ر صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ،ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۳/۰۷/۱۹

 تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۳/۰۸/۰۵
 سید امین موسوی 

رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه 
م الف ۳۶۹

   اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۵۸۷۵ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم اعظم هروی فرزقی فرزند محمد حسین بشماره شناسنامه ۳۷۹۴۶ صادره از تربت 
حیدریه در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۶۰ / ۲۳۵ متر مربع قسمتی از پلاک شماره ۶۱۲ مجزی 
شده از ۸۸ فرعی از اراضی فراوق فرزق پلاک ۱۴۴ اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه 
ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از مالک رسمی محمد هراتی نیا به متقاضی داشته و تصرفات 
متقاضی نسبت به مورد تقاضا محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۰۳ / ۰۷ / ۱۴۰۳ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۹ / ۰۷ / ۱۴۰۳

۵۰۳ م الف 
جهان اقتصاد

سید امین موسوی
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان تربت حیدریه

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۶۶۸۰ هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای غلام محمد ملائی فرزند 
حسینعلی بشماره شناسنامه ۶۴ صادره از تربت حیدریه در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
دیمه زار به مساحت ۲۲۳۶۷ متر مربع قسمتی از اراضی واسط پلاک ۱۸۷ اصلی دهستان رخ واقع 
در خراسان رضوی بخش پنج حوزه ثبت ملک تربت حیدریه از مالک رسمی متقاضی و برابر رای 
شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۶۶۹۵ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای غلام محمد ملائی فرزند حسینعلی بشماره شناسنامه ۶۴ صادره 
از تربت حیدریه در ششدانگ یک قطعه زمین دیمه به مساحت ۱۴۸۴۶ متر مربع قسمتی از 
اراضی واسط پلاک ۱۸۷ اصلی دهستان رخ واقع در خراسان رضوی بخش پنج حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه از مالک متقاضی رسمی و برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۶۶۹۱ هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای غلام محمد 
ملائی فرزند حسینعلی بشماره شناسنامه ۶۴ صادره از تربت حیدریه در ششدانگ یک قطعه 
زمین مزروعی دیمه زار به مساحت ۸۸۳۶۳ متر مربع قسمتی از اراضی واسط پلاک ۱۸۷ اصلی 
دهستان رخ واقع در خراسان رضوی بخش پنج حوزه ثبت ملک تربت حیدریه از مالک رسمی 
متقاضی و برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۶۶۹۸ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای غلام محمد ملائی فرزند حسینعلی بشماره 
شناسنامه ۶۴ صادره از تربت حیدریه در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیمه زار به مساحت 
۲۴۴۲۱ متر مربع قسمتی از اراضی واسط پلاک ۱۸۷ اصلی دهستان رخ واقع در خراسان رضوی 
بخش پنج حوزه ثبت ملک تربت حیدریه از مع الواسطه از مالک رسمی متقاضی و سهم الارث 
متقاضی و غلام حیدر زیور پور ورثه حسینعلی ملائی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۹ / ۰۷ / ۱۴۰۳

 تاریخ انتشار نوبت دوم : ۰۵ / ۰۸ / ۱۴۰۳
سید امین موسوی 

رئیس ثبت اسناد و املاک
 جهان اقتصادم الف ۵۶۰

از زمان روی کار آمدن دولت چهاردهم، شاخص کل 
بیش از ۶ درصد افت را تجربه کرده است. اما آیا فقط 
شرایطی  چنین  ایجاد  سبب  سیستماتیک  ریسک های 
شده یا تلاش های دولت جدید نیز ناکافی بوده است؟

به کار دولت چهاردهم می گذرد. دولتی  آغاز  از  ماه   ۳
بازار  از  فعالان  انتظارات  آمدنش  کار  روی  با  تنها  که 
را بهبود بخشید و بورس باز ها نیز فرش سبز زیر پای 
اما از آن تاریخ تا به امروز  رئیس جمهور پهن کردند. 
بازار قریب به ۶ درصد افت کرده تا در ظاهر عملکرد و 

تفکر اقتصادی دولت چهاردهم مخدوش شود.
در  سرمایه  بازار  به  تحمیلی  ریسک  بزرگترین  شاید 
نرخ  افزایش  و  اطلاعاتی  تقارن  عدم  به   ،۱۴۰۲ سال 
بورس،  شد  سبب  که  اتفاقی  برگردد.  صنایع  خوراک 
اردیبهشت  از  و  دهد  دست  از  را  خود  صعودی  روند 
این  نبیند.  خود  به  روز خوش  گذشته، حتی یک  سال 
کاهش  شدت  به  بنگاه ها  سود  تا  می شد  سبب  نرخ 
زیان  شرکت ها  از  برخی  شد  باعث  حتی  و  کند  پیدا 
سال  ابتدایی  ماهه   ۵ در  پتروشیمی ها  کنند.  شناسایی 
محاسبه  تومان  هزار   ۷ نرخ  با  را  خود  خوراک   ،۱۴۰۲
می کردند که این قانون توسط دیوان عدالت اداری لغو 
شد. اتفاقی که سبب می شود شرکت ها تعدیل سنواتی 
کسری  جبران  برای  دولت  که  سودی  و  باشند  داشته 

بودجه می خواست، عاید خود شرکت ها شود.
با تغییر این قانون، پتروشیمی ها بیشترین سود را کسب 
هزار  از  بیش  زاگرس  پتروشیمی  که  طوری  به  کردند 
از هزینه هایش کاهش یافت. به جز دو  میلیارد تومان 
باقی  متانول سازان، خوراک گاز مصرفی  اوره و  گروه 
تحمیل  شرکت ها  به  را  هزینه   ٪۶۰ از  کمتر  صنایع 
سودآوری  افزایش  که  است  معنا  بدان  این  می کند. 

شرکت ها جهش قابل توجهی خواهند داشت.
تفاوت نرخ دلار نیما با دلار آزاد، از دیگر دغدغه های 
صورت  این  به  بود.  صادرکنندگان  و  تولیدکنندگان 
پرداخت  آزاد  دلار  با  را  خود  هزینه های  شرکت ها  که 
دنبال  نیمایی  دلار  با  آ ن ها  ارز  بازگشت  ولی  می کنند 

یا  بنیادی  دلیل  هیچ  وجود  بدون  واضحا  می شود. 
اثرات آن  و  مدیریتی، سود شرکت ها کاهش می یافت 
انتخاب  با  اما  بود.  ردگیری  قابل  تابلو  روی  خوبی  به 
سیاستی  را  کشتی بان  اقتصاد،  وزیر  عنوان  به  همتی 
دیگر آمد و نرخ نیمایی آهسته و پیوسته فاصله خود را 
با نرخ بازار آزاد کاهش داد و تا نزدیک ۴۸ هزار تومان 
نیز رسید. اگرچه مادامی که این اختلاف به طور کامل 
حذف نشود همچنان شرکت ها دچار خسران می شوند، 
اما واضحاً با مرور زمان و کاهش اختلاف، هزینه های 

تحمیلی به بنگاه ها نیز کاهش می یابد.
کارشناسان  عقیده  به  که  پارامتر هایی  از  دیگر  یکی 
بالا  بهره  نرخ  شد،  بورسی  شاخص های  ریزش  سبب 
بود که به دنبال آن نرخ اخزا نیز روند افزایشی گرفت. 
نرخ سود بدون ریسکی که هر سرمایه گذاری را ترغیب 
می کند به جای ورود به بازار های مالی و قبول ریسک 
و  را خریداری کرده  اوراق  آسوده  با خیالی  آن،  بالای 

سودی بالای ۳۵ درصد نیز کسب کند.

حالا شاهد آن هستیم که نرخ بازدهی این اوراق از ۳۶ 
می توان  که  شده  نزدیک  درصد   ۳۰ حوالی  به  درصد، 
با تاخیر زمانی، اثرات آن را در بازار سرمایه به وضوح 
مشاهده کرد. البته که این عدد همچنان جذاب بوده و 
داده  را کاهش  تولید  و  در سهام  صرفه سرمایه گذاری 
کاهش  کشور،  فعلی  شرایط  به  توجه  با  اگرچه  است. 
جدیت  اما  است،  انتظار  از  دور  کمی  بهره  نرخ  بیشتر 
اهمیت  و  اقتصادی  بنگاه های  خصوص  در  را  دولت 

آن ها را به تصویر کشید.
دولت  موقع  به  و  حمایتی  گیری های  موضع  عدم 
سلب  باعث  بورس،  سازمان  سابق  رئیس  و  سیزدهم 
اعتماد از مردم شده بود و چنین تفکری را القا می کرد 
برنامه های  در  اولویتی  کوچکترین  سرمایه  بازار  که 

دولت ندارد.
عنوان  به  صیدی  اقتصاد،  وزیر  عنوان  به  همتی  اما 
عنوان  به  فرزین  حتی  و  بورس  سازمان  جدید  رئیس 
رئیس کل بانک مرکزی، بار ها و بار ها از اهمیت بازار 

سرمایه سخن به میان آوردند و اهداف دولت را برای 
این بازار تبیین کردند.

جدید  اقدامات  به  فرزین  محمدرضا  مثال  عنوان  به 
حمایتی بانک مرکزی از بورس و سهامداران خرد اشاره 
کرد و گفت: نخستین اقدام، تضمین ۳۶۰ همت اوراق 
انتشار اوراق  تامین مالی توسط بانک های عامل برای 
تامین  و  توسعه  طرح های  جهت  ریالی  مالی  تامین 

سرمایه در گردش شرکت های بورسی است.
اوراق  یورو  میلیارد   ۲ انتشار  مرکزی  بانک  رئیس 
شرکت های  توسعه  طرح های  برای  ارزی  صکوک 
را  پتروشیمی و معدن  بورسی علی الخصوص در حوزه 

دومین اقدام برای حمایت از بازار سهام اعلام کرد.
میلیارد   ۱.۵ سوم،  اقدام  عنوان  به  کرد:  اضافه  فرزین 
یورو وام ارزی به شرکت های بورسی که درآمد ارزی و 
طرح های زودبازده داشته باشند، اعطا می شود تا از این 

طریق به افزایش صادرات آنها منجر شود.
بازار  مشکل  بزرگترین  به  دیگری  جای  در  همتی  یا 
پرداخت و گفت: سود شرکت های بورسی تقریبا نصف 
است.  دولت  تصمیمات  قطعا  آن  منشا  که  است  شده 
برگردانیم. حتی در خصوص  بازار  به  را  اعتماد  باید  ما 
برای  مالیاتی  و  مالی  مشوق های  و  نیما  نرخ  افزایش 

شرکت های بورسی نیز سخن به میان آورد.
تمام این سخنان و اقدامات واضحا باعث سبزی بورس 
می شدند؛ بورسی که از لحاظ ارزش دلاری، به ارزش 
محرز  همگان  بر  آن  ارزندگی  و  برگشته   ۱۳۹۸ سال 
شده است.حال اگر سایه تنش ها وجود نداشت، با تغییر 
باید حداقل ۳۰ درصد  این متغیرها، شاخص کل  تمام 
بالاتر از لحظه ورود پزشکیان به پاستور معامله می شد. 
اتفاقی که نه تنها رخ نداد بلکه در حال حاضر قریب به 

۶ درصد افت را تجربه کرده است.
از  بیش  بهبود  و  تنش ها  کاهش  با  می رسد  نظر  به 
پیش شرایط کلان اقتصادی، رشد های خوبی در انتظار 
اعداد  این  از  است؛ رشد هایی که  بورسی  شاخص های 

خاطره می سازد.

 رشد شارپی بورس پس از کاهش تنش ها

به  اشاره  با  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  رئیس   
تشکیل  تسهیل  سازمان  این  اصلی  ماموریت  اینکه 
از حقوق سرمایه گذاران  گفت: صیانت  است،  سرمایه 
تشکیل  وقتی  سرمایه  است.  سازمان  این  وظایف  از 
صیانت  مورد  کند  احساس  سرمایه گذار  که  می شود 

و حمایت است.
الله  »حجت  ایرنا،  اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
کنفرانس  چهارمین  در  )چهارشنبه(  امروز  صیدی« 
دنبال  به  داشت:  اظهار  شرکتی  راهبری  المللی  بین 
این هستیم تا جایگاه نظام راهبری شرکتی را در بازار 

سرمایه ارتقا دهیم.
وی افزود: در همین راستا نیاز است تا از ابزار مقررات 
حاکمیت شرکتی برای بهبود وضع شرکت های فعال 
از  باید  نخست  مرحله  در  بگیریم.  بهره  بورس  در 
این  در  اینکه  ضمن  کرد  خودداری  آنی  تصمیمات 
انتشار دقیق  و  به شفافیت  ملزم  باید شرکت ها  مسیر 

اطلاعات شوند.
صیدی با بیان اینکه یکی از مهمترین وظایف سازمان 
منافع  از  صیانت  همهدنیا،  در  بهادار  اوراق  و  بورس 
ایران  سهامداران است، گفت: چند سال است که در 
قرار  که  حالی  در  است،  منفی  سرمایه  تشکیل  نرخ 
منطقه  در  ترتیب  به  باشیم.  منطقه  نخست  رتبه  بود 

عربستان، ترکیه و امارات بالاتر از ایران قرار دارند.
بیرئیس سازمان بورس اوراق بهادار افزود: برای اینکه 
سال آینده جایگاه نخست داشته باشیم باید ۵۵ درصد 

اما  نیست.  ممکن  که  باشیم  داشته  اقتصادی  رشد 
برای اینکه در سال ۱۴۱۰ همین رتبه چهارم را حفظ 
باشیم.  داشته  اقتصادی  رشد  درصد   ۶.۵ باید  کنیم 
باید سالیانه بین ۱۵۰ تا  برای دستیابی به این هدف 

۲۰۰ میلیارد دلار تشکیل سرمایه داشته باشیم.
وی عنوان کرد: مقررات حاکمیت شرکتی قبلا تدوین 

شده و یکبار نیز بازنگری شده است و ما الان در حال 
مهم  مسأله  اما  هستیم،  آن  روی  تغییراتی  و  ارزیابی 

چگونگی اجرای آن است.
راهبری  نظام  اینکه  به  اشاره  با  مسئول  مقام  این 
شرکتی باید جدی گرفته شود، گفت: آموزش اهمیت 
انتصابات  کمیته  و  اصلاح  باید  فرآیندها  دارد.  زیادی 

خاطرنشان کرد:  شود.صیدی  گرفته  جدی  باید 
تنظیم  بورس  در  شرکتی  راهبری  نظام  دستورالعمل 
شده و یک بار هم بازنگری شده است، ممکن است 
مهم  تغییرات  این  کند.  تغییر  هم  دیگر  درصد   ۱۵
نیست، مهم اجرای این دستورالعمل است که روی آن 
تاکید داریم.وی با اشاره به اینکه متوسط حاشیه سود 
شرکت ها از ۲۳ به زیر ۱۲ درصد رسیده است، گفت: 
باید از سرمایه افراد صیانت شود و از مدیران شایسته 
در صدر شرکت ها برای افزایش و سود دهی شرکت 
بهادار  اوراق  بورس  سازمان  شود.رئیس  استفاده  ها 
سازمان  در  مدیران  صلاحیت  تایید  جلسه  در  گفت: 
بورس، گاهی افرادی برای مدیریت شرکت ها مراجعه 
نیستند.  آشنا  نیز  مالی  صورت  کلیت  با  که  می کنند 
کمیته انتصابات باید جدی گرفته شود، در این مسیر 
اصلاح  بورس  در  شرکتی  حاکمیت  دستورالعمل  باید 

شود.
به  شرکتی  راهبری  بین المللی  کنفرانس  چهارمین 
همت سازمان مدیریت صنعتی در دو روز چهارشنبه و 
برگزاری است.  پنجشنبه )۱۸ و ۱۹ مهرماه( در حال 
از مدیران عامل،  نفر  از ۳۷۰  بیش  این کنفرانس  در 
اعضای هیات مدیره و مقامات دولتی و خصوصی گرد 
شفافیت،  ارتقای  راهکارهای  بررسی  به  تا  آمدند  هم 
مسئولیت پذیری و عدالت در شرکت ها بپردازند. هدف 
از این کنفرانس، تسهیل دستیابی به توسعه اقتصادی 
و تضمین حقوق سهامداران خرد در بازار بورس است

رئیس سازمان بورس تاکید کرد:

صیانت از حقوق سرمایه گذاران بورسی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه سه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم   / اول  هیات   ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۲۶۶۰۰۰۵۰۸ شماره  رای  برابر 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه سه 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم مریم ایزی فرزند عبدالوهاب بشماره شناسنامه ۲۴۶۶ صادره از 
سبزوار در یک و دو دهم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه و مغازه متصل به آن به مساحت ۱۲۴ 
متر مربع مفروز و مجزی شده از پلاک ۹۲ فرعی از ۲۳۸ اصلی بخش ۹ مشهد واقع در سیدی خلج ۶ 
پلاک ۸۴ و ۸۶ خریداری از مالک رسمی بصورت قهری از عبد الوهاب ایزی محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند
مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول : ۰۳ / ۷ / ۱۴۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۹ / ۷ / ۱۴۰۳

 ۳۳۱۸ م الف 
ابوالقاسم نظام زاده
رئیس ثبت اسناد و املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۶۸۰۱ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
تربت  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
حیدریه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم مهناز ظاهری فرزند حسن بشماره شناسنامه ۱۰۶۴۶ 
صادره از تهران در یکباب منزل به مساحت ۹۰ / ۱۰۸ متر مربع قسمتی از پلاک شماره ۱۰۳ مجزا شده 
از ۷۹ فرعی از اراضی قاسم آباد پلاک ۱۳۰ اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه 
ثبت ملک تربت حیدریه خریدارى مع الواسطه از مالک رسمی اقدس ازمل محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۰۳ / ۰۷ / ۱۴۰۳

 تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۹ / ۰۷ / ۱۴۰۳
۵۰۴ م الف 

جهان اقتصاد
سید امین موسوی

رئیس ثبت اسناد و املاک

کارگاه آجیل حاج ابراهیم
جهت تکمیل کادر خود از افراد واجد شرایط زیر دعوت به همکاری می نماید : 

 عنوان شغلی:   مسئول فنی
 رشته تحصیلی: کارشناسی صنایع غذایی

همکاری بصورت پاره وقت
از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم جهت کسب اطلاعات بیشتر و ارائه رزومه خود با 

شماره زیر تماس حاصل فرمایید 
شماره تماس: ۰۹۲۱۵۸۳۰۴۷۰

۱۳۸۸به  مدل  ای  نقره  رنگ  به  ساشا  موتورسیکلت  سبز  برگه 
موتور ۱۲۵C۸۸۰۰۲۹۵***NC۹وشماره  شاسی  شماره 
احمدحق  بنام   ۲۱۷۹۲_۵۹۴ پلاک  شماره  FD۴۱۲۱۷۹به 
شناس باکدملی ۲۱۲۱۳۲۷۴۴۴مفقود گردیده وفاقد اعتبار است

نامه  تراکتور،وکالت  سبز،دفترچه  )برگه  مدارک  کلیه 
۱۳۶۴باشماره  سیلندرمدل  سه  و...(تراکتورفیات  فروش 
پلاک  ۴۶۰۲۸۸۴۷وشماره  شاسی  موتور۲۳۹۶۵۵وشماره 
باکدملی  فرزدیان  نام  نیک  سکینه  ۵۹_۹۹۵ک۷۳بنام  ایران 

۱۳۷۹۸۹۱۱۲۴مفقودگردیده وازدرجه اعتبارساقط می باشد.

مدل   PARS TU۵ پژو  سواری  خودروی  سبز  برگ 
شماره  ۱۸۱B۰۰۷۳۹۵۳وبه  موتور  شماره  به   ۱۳۹۷
انتظامی  شماره  به   NAAN۱۱FE۵JH۵۶۷۸۹۳ شاسی 
۱۵۵ج۳۸ایران ۹۱به نام شهناز قدیری مفقود گردیده واز درجه 

اعتبار ساقط می باشد.
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ریزش قیمت نفت متوقف شــد
خاورمیانه  تحولات  که  آسیا  بازار  چهارشنبه  روز  معاملات  در  نفت  قیمت 

افزایش یافت. بازار است،  همچنان مهمترین عامل مورد توجه 
به  افزایش،  درصد   ۰.۶ معادل  سنت   ۴۵ با  برنت  نفت  معاملات  بهای 
تگزاس  وست  معاملات  بهای  رسید.  بشکه  هر  در  سنت   ۶۳ و  دلار   ۷۷
در  سنت   ۹۰ و  دلار   ۷۳ به  و  یافت  افزایش  سنت   ۳۳ آمریکا  اینترمدیت 

هر بشکه رسید.
رژیم  میان  بس  آتش  احتمال  تاثیر  تحت  سه شنبه  روز  شاخص  دو  هر 
صهیونیستی و حزب الله لبنان، بیش از چهار درصد ریزش کرده بودند اما 

بازارها نسبت به حملات بیشتر این رژیم محتاط مانده اند.
است:  گفته  تلویزیونی  در یک سخنرانی  رهبر حزب الله  معاون  قاسم،  نعیم 
از تلاش ها برای برقراری آتش بس حمایت می کند و برای اولین بار، پایان 

جنگ در غزه به عنوان پیش شرط آتش بس ذکر نشد.
مقامات  اظهارات  کرد،  حمایت  نفت  قیمت  افزایش  از  که  دیگری  عامل 
رسانی  اطلاع  اصلی  دفتر  بود.  اقتصاد  محرک  مالی  تدابیر  درباره  چین 
دولت چین روز چهارشنبه اعلام کرد وزارت دارایی با حمایت از قیمت ها، 
روز  در  خبری  کنفرانس  یک  در  را  مالی  محرک های  برنامه های  جزئیات 

شنبه اعلام خواهد کرد.
اقتصاد  به  برای کمک  بیشتر درباره حمایت مالی پکن  اخبار  بازارها منتظر 
نفت  برای  تقاضا  می تواند  خود  نوبه  به  که  هستند  چین  رشد  حال  در 
سه شنبه،  روز  در  دولتی  برنامه ریز  مطبوعاتی  کنفرانس  کند.  تحریک  را 
رشد  احیای  برای  بزرگی  محرک  هیچ  زیرا  کرد،  ناامید  را  سرمایه گذاران 

اقتصادی اعلام نکرد.
پترولیوم نشان داد ذخایر نفت  امریکن  در بخش عرضه، داده های موسسه 
بسیار  که  یافته  افزایش  بشکه  میلیون   ۱۱ حدود  گذشته،  هفته  در  آمریکا 
بیشتر از رقم پیش بینی شده از سوی تحلیلگران در نظرسنجی رویترز بود. 

با این حال، ذخایر سوخت کاهش یافت.
رشد  دلیل  به  آمریکا  انرژی  اطلاعات  اداره  رویترز،  گزارش  اساس  بر 
روز سه  آمریکا و چین،  در  تولید صنعتی ضعیف تر  و  تولید  آهسته تر بخش 
شنبه پیش بینی خود از رشد تقاضای جهانی برای نفت در سال ۲۰۲۴ را به 
میزان ۲۰ هزار بشکه در روز کاهش داد و ۱۰۳.۱ میلیون بشکه تخمین زد

 نفت ونزوئلا به پالایشــگاه های هندی
 فروخته شد

شرکت  از  را  ونزوئلا  نفت  بشکه  میلیون   ۲ هند،  دولتی  پالایشگاه  دو 
بازرگانی ویتول برای تحویل در نوامبر خریداری کردند.

پالایشگاه های هندی واردات نفت ونزوئلا را اوایل سال جاری پس از چراغ 
صادرات  برای  مالی  مبادلات  انجام  برای  آمریکا  خزانه داری  وزارت  سبز 

ازسرگرفتند. نفت، 
شرکت  را  ونزوئلا  نفت  بشکه  میلیون   ۱.۲ آگاه،  بازرگانی  منابع  گفته  به 
۸۰۰ هزار بشکه  پالایشگر نفت هند است و  بزرگترین  اویل« که  »ایندین 
مانگالور  پتروشیمی  و  پالایش  شرکت  را  جنوبی  آمریکای  کشور  این  نفت 

)MRPL(، دریافت خواهد کرد.
طبق آمار شرکت کپلر، محموله نفت »مری ۱۶« ونزوئلا در کشتی بوستون 
برای شرکت MRPL، بارگیری شده است. در حالیکه پالایشگاه پارادیپ 
شرکت  کند،  پالایش  را  ونزوئلا  نفت  می تواند  اویل«  »ایندین  شرکت 
»مری  مانند  سنگین تر  نفتی  گریدهای  برای  کمتری  تقاضای   ،MRPL

۱۶« دارد و به ندرت از ونزوئلا نفت خریده است.
شرکت »ریلاینس اینداستریز« هند در ژوئیه، اجازه آمریکا برای ازسرگیری 
نفت  برای خرید  قرارداد ریلاینس  را دریافت کرد.  ونزوئلا  از  نفت  واردات 
دولتی  نفتی  شرکت  زیرمجموعه های  که  است  نفتا  سواپ  شامل  ونزوئلا، 
گریدهای  تولید  و  سنگین  فوق  نفت  استخراج  برای  ونزوئلا   PDVSA

استفاده می کنند. قابل صادرات،  نفتی 
است،  شده  مشاهده  رویترز  توسط  که   PDVSA شرکت  اسناد  طبق 
به  دیگاس،  و  بوستون  نفتکش های  در  شده  بارگیری  نفت  محموله های 
واسطه ها فروخته شده است، نه خریداران نهایی. هنوز معلوم نیست که آیا 
دارد،  مجوز  آمریکا  از  که  دیگری  شرکت  از  را  نفت  یا  دارد  مجوز  ویتول، 

خریده و به پالایشگاه های هندی فروخته است.
جوینت  از  بعضی  گفت:  کشتیرانی  منبع  یک  رویترز،  گزارش  اساس  بر 
آمریکا  مجوز  و  هستند  مستقر  اروپا  در  که   PDVSA ونچرهای شرکت 
به  را  خود  محموله های  از  بخشی  دارند،  ونزوئلا  نفت  دریافت  برای  را 

فروخته اند. بازرگانان 

فاز نخســت تامین برق ایســتگاه های شارژ 
خودروهای برقی در تهران به پایان رســید

با تلاش متخصصان شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ، عملیات فنی 
برقی  ایستگاه های شارژ خودروهای  به  برق  انشعاب  واگذاری  فاز نخست 

در شهر تهران به پایان رسید.
به گزارش ایلنا از وزارت نیرو، مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران 
اقلیمی و رشد بی سابقه دمای هوا طی سال جاری  تغییرات  بزرگ؛ وقوع 
را نشان دهنده اهمیت توجه هرچه بیشتر به انرژی های پاک و تلاش در 
بخش  نیاز  مورد  انرژی  تامین  در  فسیلی  کاهش سهم سوخت های  جهت 
های مختلف صنعتی، اقتصادی و اجتماعی دانست و گفت: در همین راستا 
آلاینده  کاهش  و  برقی  خودروهای  از  استفاده  ترویج  و  توسعه  هدف  با 
های  دستگاه  با  شرکت  این  مشترک  همکاری  با  محیطی،  زیست  های 
ایجاد  با  مزبور  خودروهای  شارژ  جایگاه   ۱۲۶ به  است  شده  مقرر  ذیربط، 
پذیر،  تجدید  و  نو  های  انرژی  از  استفاده  اولویت  با  لازم  های  زیرساخت 
با  شده  انجام  هماهنگی  اساس  بر  افزود:  ناظریان  شود.کامبیز  رسانی  برق 
برنامه  کشور،  در  انرژی  توزیع  و  تولید  شرایط  به  توجه  با  و  توانیر  شرکت 
ریزی لازم به منظور تامین برق فاز نخست ایستگاه های شارژ خودروهای 
شرکت  متخصصان  تلاش  با  که  شد  انجام  جاری  سال  طی  تهران  برقی 
اجرای  مرتبط،  های  دستگاه  همکاری  و  بزرگ  تهران  برق  نیروی  توزیع 
طرح های فنی و برق رسانی به ایستگاه های مزبور در کوتاه ترین زمان 
ایستگاه  برق  تامین  کارگروه  دبیر  شعبانی؛  است.مهدی  رسیده  پایان  به 
انجام  اقدامات  با  گفت:  این خصوص  در  نیز  برقی  خودروهای  شارژ  های 
شده در حال حاضر، ایستگاه های پارکینگ های طالقانی، حافظ، اندیشه و 
سعدی با قدرت قراردادی ۹۰ کیلووات در هر ایستگاه، پارکینگ امیر کبیر 
با قدرت ۷۰ کیلووات، ایستگاه معاونت حمل و نقل منطقه ۶ با قدرت ۱۲۰ 
کیلووات، پارکینگ نهج البلاغه با قدرت ۱۳۰ کیلووات و بوستان ولایت با 
قدرت ۳۴۰ کیلووات برق دار شده و از منظر تامین برق، قابل بهره برداری 
 ۴ انشعابات  فنی،  طرح  اجرای  خاتمه  با  زودی  به  افزود:  هستند.شعبانی 

ایستگاه دیگر نیز نصب و آماده بهره برداری خواهد شد.
خاطرنشان  برقی  خودروهای  شارژ  های  ایستگاه  برق  تامین  کارگروه  دبیر 
انشعاب  ۲ مگاوات  انجام شده در فاز نخست،  برنامه ریزی  کرد: بر اساس 
برق تامین شده و در فاز دوم که مربوط به پایانه های تاکسی و اتوبوسرانی 
بهره  مورد  شده  تعیین  های  ایستگاه  در  برق  انشعاب  مگاوات   ۶ است 

برداری قرار خواهد گرفت.

انرژی

با قاچاق کالا و ارز که با هماهنگی  براساس مصوبه ستاد مرکزی مبارزه 
بهینه سازی  شرکت  و  نفتی  فرآورده های  پخش  ملی  شرکت  نیرو،  وزارت 
مصرف سوخت انجام شده است، تحویل سوخت نیروگاهی امسال براساس 
بازده انجام خواهد شد و این شاخص به عنوان یکی از معیارهای موردنظر 
برای میزان سوخت مایع تخصیصی و تحویلی به نیروگاه ها لحاظ خواهد 

شد، موضوعی که می تواند تبعاتی را دربرداشته باشد.
با فرا رسیدن فصل سرما و افزایش مصرف گاز در بخش خانگی، تخصیص 
گاز به صنایع و نیروگاه ها با چالش های جدی مواجه می شود. رشد تصاعدی 
مصرف گاز خانگی به ناترازی عرضه و تقاضا منجر می شود که در نهایت، 
این  می دهد.  کاهش  را  صنایع  و  نیروگاه ها  به  تخصیص یافته  گاز  میزان 
مسئله صنایع و نیروگاه ها را مجبور به استفاده از سوخت های آلاینده تری 
مانند مازوت و سوخت مایع می کند، که تأثیرات منفی بر محیط زیست و 

کیفیت هوای شهرها می گذارد.
در واقع تخصیص گاز بیشتر به بخش خانگی به دلیل اولویت بندی چند 
ساله مسئولین شاید سیاست درستی برای حفظ و تامین نیاز مشترکین گاز 
خانگی باشد اما در مجموع به دلیل ناترازی گاز، دیگر مصرف کنندگان گاز 
نیز دچار لطمات زیادی در ارائه خدمات و عملکرد تولیدی خود می شوند. 
صنایع و نیروگاه ها به عنوان دیگر مصرف کنندگان واقعی گاز پس از بخش 
خانگی هستند که به دلیل حساسیت بالای محصولات تولیدی خود بویژه 
تولید برق که نیاز اساسی مردم است، منطقی است که نیاز این مشترکین 
مهم را هم کمتر از اولویت بندی بخش خانگی نبینیم. بدیهی است که منابع 
کافی در اختیار نیست اما باید اولویت بندی تخصیص سوخت به صنایع و 
نیروگاه ها را نیز حداقل برای تولید برق در نظر گرفت زیرا این بخش ها 

ارتباط تنگاتنگی با نیاز حیاتی روزمره مردم دارند.  
در حقیقت، عدم تامین گاز کاهش تولید و بازدهی را به بار آورده است که 
این خود موضوع و چالش دیگری است. اما صنایع و نیروگاه ها برای کمبود 
گاز ناچار به استفاده از سوخت دوم و سوم می شوند که این سوخت های 
تحویلی هم به دلیل فرسودگی پالایشگاه ها و نبود تجهیزات به روز، هر 
ساله از کیفیت آن کاسته شده و در نتیجه احتراق این سوخت مایع و مازوت 
در نیروگاه ها و صنایع، انتشار آلایندگی را هر ساله بیشتر و بیشتر و چالش 

برانگیزتر کرده است.
بر اساس گزارش های دریافتی، نیروگاه ها در ۶ ماهه سال جاری نسبت به 
مدت مشابه سال قبل ۵.۸ درصد گاز کمتری دریافت کرده اند و این کاهش 

تخصیص گاز، آغازی بر مصرف سوخت مایع و مازوتی است که برای تولید 
باید صورت گیرد که به نظر می رسد وزارت نفت  برق توسط نیروگاه ها 
باید در خصوص بحث آلایندگی شهرها اهتمام بیشتری داشته و نسبت به 
تصمیم گیری ها، جوانب را به گونه ای دیگر در نظر بگیرد تا مانعی بر ایجاد 

خسارات و آسیب های احتمالی باشد.
بر  مبنی  نفت  وزارت  جدید  سیاست  تکراری،  بحران های  این  کنار  در 
پیامدهای  بازدهی،  و  راندمان  اساس  بر  نیروگاه ها  به  سوخت  تخصیص 
مهمی به همراه دارد که باید به دقت بررسی شود. همانطور که در سال های 
باعث  صنایع  و  نیروگاه ها  به  کافی  گاز  تأمین  عدم  شده،  مشاهده  گذشته 
شده است که این بخش ها به سوخت های جایگزین و آلاینده روی بیاورند

سوخت های  آلاینده ترین  از  نیروگاه ها،  در  به ویژه  مایع،  سوخت  و  مازوت 
از گازهای مضر مانند  با احتراق این مواد، مقادیر بالایی  ممکن هستند و 
دی اکسید گوگرد، اکسیدهای نیتروژن و ذرات معلق به هوا منتشر می شود. 
به ویژه  شهرها،  هوای  آلودگی  افزایش  بر  مستقیمی  تأثیر  آلاینده ها  این 
کلان شهرهایی مانند تهران، مشهد و اصفهان دارند که در فصول سرد سال 

به بحران های جدی آلودگی هوا دچار می شوند.
تحلیل و تبعات وزارت نفت در سال جاری با هدف کنترل مصرف سوخت 
و بهینه سازی آن، طرح تخصیص سوخت به نیروگاه ها بر اساس راندمان و 
بازدهی را به اجرا گذاشته است. این تصمیم به ظاهر منطقی و در راستای 
که  دارد  مهمی  جانبی  پیامدهای  اما  است،  انرژی  منابع  هدررفت  کاهش 
فرسودگی  دلیل  به  کشور  نیروگاه های  از  بسیاری  است،  توجه  نیازمند 
راندمان  مدرن،  تکنولوژی های  در  کافی  سرمایه گذاری  عدم  و  تجهیزات 

پایینی دارند.
تخصیص کمتر سوخت به این نیروگاه ها می تواند باعث کاهش توان تولید 
برق آنها شود. با توجه به نیاز حیاتی برق در کشور، این کاهش تولید می تواند 
به خاموشی های گسترده منجر شود که تاثیرات اقتصادی و اجتماعی زیادی 

به دنبال خواهد داشت.
از فناوری های قدیمی استفاده  نیروگاه های کشور  از  این بسیاری  علاوه بر 
می کنند که به سختی می توانند با استانداردهای راندمان بالا تطابق یابند. 
این نیروگاه ها برای بهبود راندمان به سرمایه گذاری گسترده ای نیاز دارند. در 
نبود چنین سرمایه گذاری ها، کاهش تخصیص سوخت به بهانه راندمان، تنها 

منجر به کاهش توان تولید و افت بازدهی خواهد شد.
از گاز طبیعی دریافت می کنند،  در شرایطی که نیروگاه ها سوخت کمتری 

مایع  و سوخت  مازوت  مانند  جایگزین  به سوخت های  بود  خواهند  مجبور 
روی بیاورند. با توجه به پایین بودن کیفیت این سوخت ها و نبود تجهیزات 
مدرن برای بهینه سازی احتراق، انتشار آلاینده ها بیشتر خواهد شد و آلودگی 
شهرهای  در  به خصوص  امر  این  یافت.  خواهد  افزایش  شهرها  هوای 
بزرگ که در معرض بحران آلودگی هوا هستند، مشکلات زیست محیطی 

جدی تری ایجاد می کند.
کاهش تولید برق و افزایش آلودگی هوا تنها برخی از پیامدهای این سیاست 
است. کمبود برق می تواند منجر به کاهش تولید در صنایع بزرگ و کوچک 
منجر  اقتصادی  هزینه های  افزایش  و  بیکاری  به  خود  نوبه  به  که  شود، 
تأثیر  بر سلامت عمومی  آلودگی هوا مستقیماً  افزایش  می شود. همچنین، 

منفی دارد و هزینه های درمان و مراقبت های بهداشتی را افزایش می دهد.
 سیاست تخصیص سوخت بر اساس راندمان، اگرچه با هدف بهینه سازی 
مشکلات  با  کشور  فعلی  شرایط  در  اما  است،  شده  اتخاذ  منابع  مصرف 
جدی زیرساختی و فرسودگی تجهیزات، ممکن است پیامدهای ناخواسته و 
بحران های بیشتری به همراه داشته باشد. از یک سو، کاهش تخصیص گاز 
به نیروگاه ها منجر به استفاده از سوخت های آلاینده تر و افزایش آلودگی هوا 
می شود و از سوی دیگر، کاهش تولید برق می تواند به بحران های اجتماعی 
و اقتصادی منجر شود. بنابراین، برای موفقیت این سیاست ها، لازم است 
سرمایه گذاری های گسترده ای در بهبود راندمان نیروگاه ها، ارتقای فناوری ها 
و بهبود کیفیت سوخت ها انجام شود تا کشور بتواند همزمان با بهینه سازی 

مصرف سوخت، از پیامدهای منفی آن جلوگیری کند.
بیانجامد  سوخت  مصرف  کنترل  به  که  شرایطی  در  تصمیمات  گونه  این 
کارآمد است اما باید این نکته را هم مد نظر داشت، همانگونه که پالایشگاه 
های کشور به دلیل فرسودگی و نبود تجهیزات قابل دسترس و بهینه از یک 
سو و نیاز به سرمایه گذاری برای ارتقا کیفی تولید محصولات با فناوری 
روز دنیا مواجه اند و محصولاتی با کیفیت پایین تری عرضه می کنند که 
در اصلاحیه ۲۳ قانون هوای پاک به پالایشگاه تا سال ۱۴۰۶ فرصت داده 
شده تا به ارتقا کیفی محصولات خود بپردازند، نیروگاه های کشور نیز دچار 
چنین چالش هایی برای ارتقا کیفی و افزایش راندمان خود هستند و اگر 
بازدهی باشد،  نیروگاه ها به بهانه راندمان و  کاهش تخصیص سوخت به 
نتیجه ای جز کاهش تولید برق و کمبود این نیاز اساسی نخواهد بود. لذا 
همراهی دولت برای پیشبرد تولید محصولات و خدماتی که نیاز مردم در 

این ورطه است ضروری به نظر می رسد.

دبیرکل انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پالایش نفت کشور گفت: میزان بدهی 
دولت به پالایشگاه ها به ۱۶۲ هزار میلیارد تومان رسیده است و پالایشگاه ها 

در سال ۱۴۰۱ بیش از ۵۳ همت مالیات مستقیم به دولت پرداخت کرده اند.
تأمین  اینکه  بیان  با  خبرنگاران  جمع  در  عاشوری  ناصر  ایسنا،  به گزارش 
پالایشگاه ها  وقفه  بدون  فعالیت  مستلزم  کشور  نیاز  مورد  نفتی  فرآورده های 
است و جایگاه پالایشگاه ها در اقتصاد کشور یک جایگاه مهم و غیرقابل انکار 
است، اظهار کرد: بدهی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران 
به پالایشگاه ها طی سه سال اخیر نوسانی بوده و به طور مداوم افزایش یافته 
است. این بدهی از ۸ همت در سال ۱۴۰۰ به ۱۶۲ همت در پایان سال ۱۴۰۲ 

رسیده است.
برای  لازم  نقدینگی  مالی،  تأمین  برای  پالایشگاه ها  اینکه  بیان  با  عاشوری 
اورهال و تعمیرات به موقع و همچنین اجرای طرح های توسعه ای نیاز مبرمی 
پالایشگاه ها در سه سال گذشته  به موقع مطالبات  پرداخت  دارند، گفت: عدم 

تأثیر منفی بر تمامی بخش های صنعت پالایش نفت داشته است. اورهال ها با 
تأخیر انجام شده و نقدینگی که باید برای توسعه تزریق می شد، به موقع تأمین 

نشده است.
وی با بیان اینکه پالایشگاه ها نقش مؤثری در اقتصاد کشور و تأمین نیازهای 
زیرساختی جامعه دارند، گفت: اگر پالایشگاه ها نتوانند به سوددهی برسند، تأثیر 
منفی این وضعیت بر رشد اقتصادی کشور و افزایش ناترازی ها مشاهده می شود.

عاشوری گفت: مشکلات نقدینگی در پالایشگاه ها به کاهش سرمایه گذاری و 
اختلال در تأمین مالی پروژه های جدید منجر شده است که نتیجه آن کاهش 
تولید و بهره وری و در نهایت کاهش رشد اقتصادی بوده است.وی با بیان اینکه 
افزایش بدهی و مشکلات مالی موجب شده زنجیره تأمین فرآورده های نفتی 
با اختلال مواجه شود، افزود: پالایشگاه ها به دلیل کمبود نقدینگی نتوانستند 
نیازهای بازار را به موقع تأمین کنند که این اختلال به افزایش هزینه های انرژی 
و ناپایداری در تأمین منابع منجر شده و هزینه های تولید در سایر صنایع را نیز 

افزایش داده است. چنانچه در سه سال گذشته تعمیرات اساسی پالایشگاه ها 
با تأخیر انجام شد و این امر منجر به تحمیل ضررهای هنگفتی به سهامداران 

آنها شد.
عاشوری با بیان اینکه پالایشگاه ها در سال ۱۴۰۱ بیش از ۵۳ همت مالیات 
مستقیم به دولت پرداخت کرده اند. این بنگاه های اقتصادی باید سودده باشند 
تا بتوانند چنین میزان مالیات را به بودجه کشور تزریق کنند، افزود: مدیریت 
نادرست بدهی های انباشته منجر به کاهش اعتماد به نظام مالی و اقتصادی 
کشور شده است. سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی نگران وضعیت اقتصادی و 
ناتوانی دولت در مدیریت مالی شده اند که این امر می تواند به خروج سرمایه ها 

و مشکلات بیشتر در جذب منابع مالی منجر شود.
عاشوری همچنین به آمارهای دولت گذشته برای کاهش بدهی های انباشته 
پالایش و پخش اشاره کرد و گفت: انتظار می رود وزارت نفت و سازمان برنامه 

و بودجه در دولت چهاردهم روند قبلی را اصلاح کنند.

برای  جهان  و  آمریکا  تقاضای  پیش بینی  آمریکا  انرژی  اطلاعات  اداره 
نفت خام در سال ۲۰۲۵ میلادی را کاهش داد.

روز  آمریکا  انرژی  اطلاعات  اداره  رویترز،  از خبرگزاری  ایلنا  به گزارش 
سه شنبه )۱۷ مهر( در تازه ترین گزارش چشم انداز کوتاه مدت انرژی خود 
اعلام کرد: رشد تقاضا برای نفت در جهان و آمریکا سال آینده میلادی 
کُند  شمالی  آمریکای  و  چین  در  اقتصادی  فعالیت های  ضعف  به دلیل 

می شود.
آمریکا،  انژی  وزارت  زیرمجموعه  نهاد  این  گزارش  تازه ترین  براساس 
انتظار می رود تقاضای جهانی نفت در سال آینده میلادی با یک میلیون 
روز  میلیون و ۳۰۰ هزار بشکه در  به ۱۰۴  افزایش  و ۲۰۰ هزار بشکه 
برآورد پیشین کاهش نشان  به  برسد که حدود ۳۰۰ هزار بشکه نسبت 

می دهد.
جهانی  تقاضای  کرد  پیش بینی  همچنین  آمریکا  انرژی  اطلاعات  اداره 
برای نفت در سال جاری میلادی روزانه ۱۰۳ میلیون و ۱۰۰ هزار بشکه 
خواهد بود که نسبت به برآورد پیشین ۲۰ هزار بشکه افت نشان می دهد

امسال  چشم انداز  به  نسبت  پیش بینی ها  کاهش  کرد:  اعلام  نهاد  این 
ظرفیت   از  بهره گیری  مقدار  و  واردات  آمدن  پایین  نشان دهنده 
بازارهای  در  خام،  نفت  خریدار  بزرگ ترین  چین،  در  پالایشگاه ها 

بین المللی است.
تقاضای  پیش بینی  اعلام کرد که کاهش  آمریکا  انرژی  اطلاعات  اداره 
نفت در سال آینده میلادی به دلیل نگرانی ها از تضعیف تولید صنعتی و 

رشد تولید در ایالات متحده و کاناداست.
این اداره انتظار دارد تقاضای نفت آمریکا در سال آینده میلادی به ۲۰ 
میلیون و ۵۰۰ هزار بشکه در روز برسد که نسبت به برآورد پیشین روزانه 

۱۰۰ هزار بشکه کاهش نشان می دهد.
 بر اساس گزارش اداره اطلاعات انرژی آمریکا، پیش بینی تقاضای نفت 
ایالات متحده برای سال ۲۰۲۴ بدون تغییر نسبت به برآورد پیشین روی 

رقم ۲۰ میلیون و ۳۰۰ هزار بشکه در روز ماند.
در  نفت  تقاضای  از وضع  پیش بینی  ارائه  در  پیشرو  نهادهای  چشم انداز 
از  برآوردها  و  چین  درباره  دیدگاه ها  تفاوت ها  به دلیل  جهانی،  بازارهای 

سرعت مسیر گذار به منابع انرژی جایگزین، فاصله زیادی داشتند.
آینده  تقاضای روزانه نفت در سال  انتظار دارد  انرژی  بین المللی  آژانس 
تازه ترین  که  حالی  در  باشد،  همراه  رشد  بشکه  هزار   ۹۵۰ با  میلادی 
یک  روزانه  رشد  )اوپک(  نفت  صادرکننده  کشورهای  سازمان  برآورد 

میلیون و ۷۴۰ هزار بشکه ای را نشان می دهد.

گزارش های این سه نهاد از نظر پیش بینی درباره رشد تقاضا برای سال 
باقی  از سال  ماه  تنها چند  دارند و  با هم  زیادی  ۲۰۲۴ میلادی فاصله 

مانده است.
اداره اطلاعات انرژی آمریکا رشد تقاضای جهانی نفت برای سال ۲۰۲۴ 
میلادی را روزانه ۹۴۰ هزار بشکه برآورده کرده است، آژانس بین المللی 
انرژی این رقم را ۹۰۰ هزار بشکه در روز پیش بینی می کند، در حالی که 

برآورد اوپک اندکی بیش از ۲ میلیون بشکه در روز است.
متحده  ایالات  نفت  تولید  می رود  انتظار  اداره،  این  گزارش  اساس  بر 
آمریکا در سال جاری و سال آینده میلادی به رکوردهای کمتری برسد

ایالات  نفت خام  تولید  پیش بینی کرد که  آمریکا  انرژی  اداره اطلاعات 
در  که  برسد  روز  در  بشکه  هزار   ۲۲۰ و  میلیون   ۱۳ به  امسال  متحده 
با رقم ۱۳ میلیون و ۲۵۰ هزار بشکه در برآورد پیشین کاهش  مقایسه 

نشان می دهد.
سال  در  متحده  ایالات  نفت  تولید  می رود  انتظار  کرد  اعلام  اداره  این 
۲۰۲۵ به طور میانگین به ۱۳ میلیون و ۵۴۰ هزار بشکه در روز برسد که 
روز( حدود  در  بشکه  میلیون و ۶۷۰ هزار   ۱۳( پیشین  برآورد  به  نسبت 

یک درصد افت نشان می دهد.
قیمت  برای  را  خود  برآوردهای  همچنین  آمریکا  انرژی  اطلاعات  اداره 
نفت کاهش داد و پیش بینی کرد قیمت نفت خام شاخص آمریکا در سال 
۲۰۲۴ به طور میانگین حدود ۷۶ دلار و ۹۱ سنت برای هر بشکه خواهد 

بود که نسبت به برآورد پیشین کاهش ۲.۴ درصدی را نشان می دهد.
در حالی که این اداره انتظار دارد میانگین قیمت نفت خام شاخص برنت 
دریای شمال در سال جاری میلادی ۸۰ دلار و ۸۹ سنت برای هر بشکه 
باشد، این رقم در مقایسه با برآورد پیشین ۲.۳ درصد افت نشان می دهد

تبعات اختصاص سوخت نیروگاه ها بر اساس راندمان

بدهی ۱6۲همتی دولت به پالایشگاه ها

کاهش پیش بینی اداره اطلاعات انرژی آمریکا برای تقاضای نفت در ۲۰۲۵

نیروگاه  هر  اینکه  بیان  با  نیرو  وزیر 
 ۱۸۰۰ کیلوواتی  یک  خورشیدی 
تولید  سال  در  برق  ساعت  کیلووات 
تعداد  به  سال  پایان  تا  گفت:  می کند، 
افزوده  کشور  تجدیدپذیر  واحدهای 
خواهد شد و امیدواریم تا دو سال آینده 
افزایش  مگاوات   ۶۰۰۰ مجموع  در 
سایر  و  صرفه جویی  محل  از  را  ظرفیت 

بزنیم. اقدامات رقم 
مشترک  نشست  در  علی آبادی  عباس 
مجلس  انرژی  کمیسیون  اعضای 
برق  ناترازی  رفع  اسلامی،  شورای 
بسیاری  پیشبرد  کنار  در  را  کشور  در 
همیاری  و  همکاری  مستلزم  امور،  از 
دولت  بدنه  با  اسلامی  شورای  مجلس 
کردم  قبول  امروز  من  گفت:  و  دانست 
در عرصه خدمت رسانی در حوزه صنعت 

دارم  انتظار  و  شده ام  وارد  برق  و  آب 
رفت  برون  برای  ملت  خانه  نمایندگان 
این  پیش روی  مشکلات  و  چالش ها  از 

صنعت در کنار وزارت نیرو قرار گیرند.
شده  ارائه  برنامه های  شد:  یادآور  وی 
برای صنعت آب و برق در ابتدای دولت 

اسلامی  شورای  مجلس  تقدیم  چهاردم 
تایید  مورد  آن  درصد   ۱۰۰ که  شد 

گرفت. قرار  نمایندگان 
وی به در خواست خود از رئیس جمهور 
اشاره کرد و افزود: ما به فعالان صنعت 
برق بدهکاریم و لازم است بدهی دولت 
به بخش خصوصی تسویه شود تا انتظار 
باشد.  داشته  وجود  همکاری ها  تداوم 
به  شده  حسابرسی  بدهی  هم اکنون 

بخش خصوصی ۱۰۰ همت است.
و  انجام  در  تسریع  ادامه  در  علی آبادی 
دیگر  درخواست  را  اداری  امور  پیشبرد 
خود از رئیس جمهور عنوان کرد و اظهار 
داخل  ساخت  باید  قانون  طبق  داشت: 
در  تجدیدپذیرها  حوزه  در  شود؛  رعایت 
در  توجهی  قابل  ظرفیت  حاضر  حال 
باید ساز  و  ندارد  برق وجود  تولید  حوزه 

و کار توسعه این امر فراهم شود.
وزیر نیرو با بیان اینکه هریک کیلووات 
کیلووات   ۱۸۰۰ خورشیدی،  نیروگاه 
می کند،  تولید  سال  در  برق  ساعت 
واحدهای  تعداد  به  سال  پایان  تا  گفت: 
و  شد  خواهد  افزوده  کشور  تجدیدپذیر 
امیدواریم طی دو سال آینده در مجموع 
مگاوات   ۶۰۰۰ حدود  برق  صنعت  در 
از محل صرفه جویی  را  افزایش ظرفیت 

و غیره رقم بزنیم.
از  یک  هر  نشست،  این  پایان  در   
مجلس  انرژی  کمیسیون  اعضای 
نظرات  نقطه  بیان  به  اسلامی  شورای 
ناترازی  بهبود  برای  خود  پیشنهادات  و 
به  نیرو  وزیر  و  پرداختند  برق  صنعت 
مجلس  در  مردم  نمایندگان  دغدغه های 

گفت. پاسخ 

وزیر نیرو اعلام کرد

افزایش ظرفیت 6 هزار مگاواتی برق تا دو سال آینده
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 بیش از 62 کیلومتر شبکه گازرسانی 
در استان مرکزی اجرا شد

 خبرنگار جهان اقتصاد- سید محسن موسوی
مدیرعامل شرکت گاز استان مرکزی گفت: در شش ماهه نخست سال جاری بیش از 

۶۲ کیلومتر شبکه گازرسانی در این استان اجرا شده است.
به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان مرکزی، مهدی کمال آبادی فراهانی 
مدیرعامل شرکت گاز استان مرکزی ضمن بیان مطلب فوق، اظهار کرد: خوشبختانه با 
همت و تلاش صورت گرفته بیش از ۶۲کیلومتر شبکه گذاری در بخش های روستایی و 
مناطق شهری در شش ماهه اول سال جاری اجرا شد که از این میزان بیش از ۱۳ کیلومتر 

شبکه شهری، ۳۱ کیلومتر روستایی و ۱۸کیلومتر شبکه مربوط به صنایع  بوده است .
وی در پایان با بیان این که در مجموع شبکه اجرا شده در استان به ۱۱ هزار و۳۰۵ کیلومتر 
رسید، تصریح کرد: از این میزان سه هزار و ۷۸۴کیلومتر شبکه گاز شهری،  شش هزار 

و ۷۱۹ کیلومتر شبکه روستایی و ۸۰۲ کیلومتر شبکه مربوط به صنایع است.

کلنگ احداث 15 هزار مترمکعب مخزن 
ذخیره آب آشامیدنی در شهر تاکستان به زمین 

زده شد
در مراسمی با حضور جمعی از مقام های استانی و محلی، کلنگ احداث ۱۵ هزار 
مترمکعب مخزن ذخیره آب مشتمل بر دو مخزن ۱۰ و ۵ هزار مکعبی در شهر تاکستان 

به زمین زده شد. 
فرماندار تاکستان در این مراسم از عملکرد شرکت آب و فاضلاب استان و نیز کمال 
اسماعیل زادگان، مدیر امور آبفای تاکستان تقدیر کرد و وفاق و اتحاد حاصل شده بین 
مسئولین تاکستان را موجب جذب اعتبار و اجرای پروژه های عمرانی ویژه نظیر احداث 

۱۵ هزار مترمکعب مخزن برشمرد.
 سید جمال الدین حسینی همچنین اجرای سریع پروژه احداث مخازن یاد شده پیش از 
تخصیص اعتبار آن ها را نشان دهنده عزم و تعهد مسئولین برای خدمت به مردم عنوان 

کرد.
در ابتدای این مراسم مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قزوین نیز در سخنانی 
گفت: هم اکنون ۲۳ هزار مترمکعب مخزن ذخیره در تاکستان داریم که با توجه به لزوم 
رعایت استاندارد یک مترمکعب مخزن ذخیره برای هر خانوار،کمبود آن در تاکستان 

احساس و پروژه احداث ۱۵ هزار مترمکعب مخزن جدید کلید زده شد.
داراب بیرنوندی یادآور شد: با توجه به توسعه سریع منطقه تاکستان و نیز اجرا و بهره 
برداری از پروژه های مسکن ملی و نهضت ملی مسکن، نیاز آبی در این شهر رو به رشد 

است و امیدواریم پروژه انتقال آب از سد طالقان به این شهر نیز عملیاتی گردد.
وی همچنین از حفرو تجهیز ۴ حلقه چاه و احداث خط انتقال برای رفع مشکل کم آبی 
شهر تاکستان در تابستان جاری خبر داد و اظهار امیدواری کرد با تصویب و تخصیص 
اعتبار مورد نیاز، پروژه مخزن های جدید نیز در کمتر از یک سال مورد بهره برداری قرار 

می گیرد

محمد رضا بابایی استاندار یزد شد 
زهرا افضلیان- خبرنگار جهان اقتصاد

 با تصویب هیئت دولت، محمد رضا بابایی به عنوان استاندار یزد انتخاب شد. 
جلسه هیات دولت به ریاست رییس جمهور برگزار شد و در این جلسه محمد رضا بابایی 

گزینه پیشنهادی استانداری یزد به تایید اعضای هیئت دولت رسید. 
بابایی که مدرک دکتری علوم قرآن و حدیث  و  دکتری مدیریت حرفه ای کسب وکار 
را دارد، فرمانداری شهرستان های اشکذر  و مهریز،  مدیرکلی اداری و مالی استانداری 
یزد ، معاونت برنامه ریزی و اقتصادی استانداری یزد  و عضویت در هیئت امنا و ریاست 

بنیاد صدوق را در کارنامه اجرایی خود دارد.

پردیس بین الملل دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان افتتاح شد

ایسنا/هرمزگان آیین افتتاح پردیس بین الملل دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، با 
حضوررئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، معاونین و مدیران دانشگاه، عضو شورای 
شهر بندرعباس، روسای دانشکده ها، روسای بیمارستان ها، خیرین سلامت ، مدیران کل 

امور اجتماعی و روابط عمومی استانداری و مسئولان استان در بندرعباس برگزار شد.
دکتر غلامعلی جاودان، رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان امروز چهارشنبه ۱۸ 
مهرماه در این آیین گفت: جذب دانشجوی خارجی در دستورکار دولت جمهوری اسلامی 
ایران است و همه دانشگاه های کشور باید در راستای جذب دانشجوی خارجی تلاش 
کنند.وی افزود: ۹۷ دانشجوی خارجی دانشگاه علوم پزشکی از نیم سال دوم تحصیلی 
۱۴۰۱ در این دانشگاه پذیرش شده و مشغول به تحصیل در رشته پزشکی هستند. این 
دانشجویان از کشورهای پاکستان و افغانستان پذیرفته شده اند و در آینده نیز دانشجویانی 

از کشورهای عربی، هندوستان و چین نیز پذیرش خواهند شد.
دکتر جاودان اضافه کرد: پردیس بین الملل دانشگاه با مساحت ۴هزار مترمربع و زیربنای 
۹۲۴ مترمربع بازسازی شد که شامل بخش اداری، کلاس های آموزشی، آزمایشگاه، 
آکادمی زبان های خارجه، سرای دانشجویی بین الملل پسرانه و سرای دانشجویی 

بین الملل دخترانه با امکانات کامل و سلف سرویس تغذیه است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان اظهار کرد: جمعأ ۱۴۰ میلیارد ریال برای بازسازی 
ساختمان پردیس و سراهای دانشجویی هزینه شده است که ۴۳ میلیارد ریال مربوط به 

بازسازی ساختمان و ۹۷ میلیارد ریال مربوط به تجهیز آن است.
وی با اشاره به اینکه تبادلات فرهنگی، اقتصادی و دیپلماسی علمی از مواردی است که 
در راه اندازی پردیس بین الملل مدنظر بوده است، افزود: تبادلات علمی با کشورهای 

همسایه، تامین امنیت کشور را نیز به دنبال خواهد داشت.
دکتر جاودان گفت: سال گذشته راه اندازی دانشکده های علوم پزشکی در شرق و غرب 
استان انجام شد و پس از استقلال این دانشکده ها، امیدواریم با استقرار آن ها شاهد حضور 
سه دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی در استان هرمزگان و ارتقای 

آموزش پزشکی و افزایش کیفیت خدمات بهداشتی درمانی به مردم باشیم.
این مقام مسئول ادامه داد: همچنین در سال گذشته ۱۷ رشته تحصیلی جدید در دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان فعال شد که شامل رشته های تخصص و فوق تخصصی نیز 
می باشد.وی در پایان از مسئولان وزارت بهداشت، نمایندگان هرمزگان در مجلس شورای 
اسلامی، استاندار هرمزگان، نماینده ولی فقیه در هرمزگان و امام جمعه بندرعباس، 
دستگاه های امنیتی و انتظامی، شورای شهر، شهرداری، خیرین سلامت و همه همکاران 

در حوزه معاونت آموزشی، معاونت توسعه و معاونت دانشجویی تشکر کرد.
همچنین حجت الاسلام و المسلمین سید عباس تقوی، رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم 
رهبری در دانشگاه های استان در این آیین گفت: افتتاح پردیس بین الملل، ظرفیتی را 
ایجاد می کند که با وجود تفاوت ها بتوانیم یکدیگر را بیشتر بشناسیم و با فرهنگ و سنت 

هم آشنا شویم، در کنار هم قرار بگیریم و به یکدیگر کمک کنیم.
وی افزود: در حوزه پزشکی سال ها پیش ما نیازمند پزشکان کشورهای دیگر بودیم. امروز 
می بینیم که نظام آموزش پزشکی کشور ما را از ورطه نیاز رهانید و به استقلال و خودکفایی 
رساند.حجت الاسلام تقوی اظهار کرد: مبنای نظام توحیدی عدالت، آزادی و بالاتر از آن ها 
کرامت انسان است. در انقلاب اسلامی نیز امام )ره( برای دفاع از کرامت انسان قیام کرد

رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه تاکید کرد: در جذب دانشجویان 
بین الملل توجه داشته باشیم که باید انسان های قوی از نظر علمی، مهارتی، فکری و 
بصیرتی تربیت کنیم. هیچ کشوری دانشجوی خارجی پذیرش نمی کند جز برای اینکه 

آن دانشجو را مطابق فرهنگ خود تربیت کند.

ایران

مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان از تلاش های این سازمان برای جذب 
سرمایه گذاران بخش خصوصی جهت مرمت و احیای خانه های تاریخی شهر خبر داد.

به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، محمدعلی ایزدخواستی با اعلام این خبر 
گفت: تعدادی از خانه های تاریخی شهر اصفهان توسط سرمایه گذاران بخش خصوصی در حال 
مرمت و بازسازی است؛ شهرداری اصفهان نیز به طور مستمر اطلاع رسانی هایی را برای شهروندان 

انجام می دهد تا با شیوه های تملک و مرمت خانه های تاریخی آشنا شوند.
وی افزود: خانه های تاریخی در معرض تخریب را شناسایی و به سرمایه گذاران معرفی می کنیم، 
همچنین با ارائه مشاوره های رایگان و تسهیل دریافت مجوزهای قانونی، سرمایه گذاران را در 

مسیر مرمت اصولی و حفاظت از این خانه ها همراهی می کنیم.
مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان تصریح کرد: این اقدامات نه تنها به حفاظت 
از میراث تاریخی شهر کمک می کند، بلکه به تدریج به فرهنگ حفاظت از خانه های تاریخی در 
اصفهان که در حال شکل گیری است، کمک می کند؛ مشابه اتفاقی که در یزد حدود یک دهه 
پیش رخ داد و هم اکنون خانه های تاریخی در آن شهر به عنوان یک عنصر ارزشمند اقتصادی 

شناخته می شوند.
وی ابراز امیدواری کرد که این روند در اصفهان نیز رونق پیدا کند و سرمایه گذاری در خانه های 

تاریخی به عنوان یک فرصت اقتصادی و فرهنگی مورد توجه قرار گیرد.

فریده ناصریان جهان اقتصاد
 فرمانده انتظامی استان از کاهش ۱۸ درصدی میزان سرقت ها  

در ۶ ماهه اول سال ۱۴۰۳ خبر داد.
سردار  ”کیومرث عزیزی“  در نشست خبری که با حضور 
اصحاب رسانه و خبرگزاری ها در ستاد انتظامی غرب استان 

تهران برگزار شد،  ضمن یاد شهدای جبهه مقاومت و 
گرامیداشت هفته فراجا اظهار داشت:  در ۶ ماهه اول سال 
۱۴۰۳،  یک میلیون و ۲۶۴ هزار مورد تماس تلفنی با پلیس 
برقرار شده که بیش از ۴۹۸ هزار و ۵۲۶ مورد عملیاتی شده و 
۱۱ هزار۷۰۹ مورد تماس مردمی با مرکز نظارت همگانی ۱۹۷ 

برقرار که از مجموع آن، ۲هزار و۲۴۰ مورد تقدیر و ۷هزار مورد 
انتقاد و ۲۶۰ مورد شکایت به پلیس گزارش شده است.

وی از کاهش ۲۰ درصدی تصادفات منجر به فوت خبر داد و  
افزود: در ۶ ماه گذشته، ۵ هزار و ۹۴۰ مورد تصادفات خسارتی 
و بیش از ۷ هزار مورد جرحی و ۱۱۳ مورد تصادف منجر به 
فوت نسبت به مدت مشابه در سال گذشته در حوزه غرب استان 
تهران اتفاق افتاده است.این مقام ارشد انتظامی با اشاره به 
اینکه ۱۲۳ طرح ارتقای امنیت اجتماعی در ۶ ماهه اول سال 
در شهرستان تابعه به مرحله اجرا درآمده است، بیان داشت: با 
اجرای این طرح ها، ۱۶ درصد افزایش کشف و سرقت های 
خشن گردیده است.سردار عزیزی در ادامه از کشف سه تن و 
۸۷۸ کیلو انواع مواد مخدر خبر داد و گفت: با تلاش ماموران 
پلیس مبارزه با مواد مخدر غرب استان تهران، ۹ هزار و ۹۵۰ 
نفرقاچاقچی، توزیع کننده و خرده فروش مواد مخدر دستگیر 
و ۹ هزار و ۳۹۲ نفر معتاد متجاهر جمع آوری و  پس از غربالگری 

به مراکز ترک اعتیاد فرستاده شدند.
فرمانده انتظامی غرب استان تهران با بیان اینکه میزان 
سرقت ها در ۶ ماهه اول سال ۱۴۰۳ نسبت به مدت مشابه،  ۱۸ 
درصد سرقت در غرب استان تهران کاهش یافته است افزود: 
با نصب پابندهای الکترونیکی شاهد کاهش محسوس سرقت 

و بازدارندگی در غرب استان تهران بوده ایم.
سردار عزیزی به کشف ۵ هزار و ۴۱۰ میلیارد ریال کالای قاچاق 
نفر   ۵۴۵ دستگیری  و  پرونده  مورد   ۵۵۰ تشکیل  و 

دراین خصوص اشاره کرد و ادامه داد: تعداد ۲۸ هزار و ۱۴۱ 
مورد بازدید از صنوف انجام شده که ۱ هزار و ۴۰۱ مورد 

مهروموم شدند.
وی به ساماندهی اتباع غیرمجاز اشاره کرد و افزود: با تلاش 
ماموران ۷۵۰ درصد از اتباع غیرمجاز ساماندهی شدند که این 

اقدامات تا پایان سال ادامه خواهد داشت.
فرمانده انتظامی غرب استان تهران در ادامه در خصوص برنامه 
های هفته انتظامی سال ۱۴۰۳ گفت: برابر شعار هفته انتظامی 
که ”پلیس هوشمند، مردم قانون مدار“ است، فراجا ۵۳ مورد 
برنامه تلفیقی در این هفته در نظر گرفته است و تلاش پلیس 
بر این است که با همکاری شهروندان در جامعه ایجاد امنیت 
و آرامش نماید.سردار عزیزی در خصوص کشف ۲هزار و۴۲۷ 
مورد جرائم سایبری در انتظامی غرب تهران افزود: با تلاش 
ماموران پلیس فتای غرب استان تهران، میزان کشفیات جرائم 

سایبری در غرب تهران ۱۱۰ درصد افزایش داشته است.
فرمانده انتظامی استان در پایان به اقدامات فرهنگی و اجتماعی 
پلیس در غرب استان تهران اشاره کرد و گفت: از مجموع ۴۶ 
کلانتری حوزه انتظامی غرب  استان تهران، ۳۵ کلانتری دارای 
مشاور و مددکار بوده و در ۶ ماهه گذشته ۱۵ هزار ۸۱ مورد 
خدمات مشاوره ای به شهروندان ارائه کرده و بیش از ۳۶۴ 
جلسه آموزشی نیز در مدارس و مساجد و محافل عمومی برگزار 
شده که این امر باعث صلح و سازش ۷۰ در صدی پرونده های 

ارجاعی به مراکز مشاوره پلیس شده است.

مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان خبر داد:
جذب سرمایه گذار بخش خصوصی برای احیای خانه های تاریخی شهر

کاهش 18 درصدی سرقت در غرب استان تهران

قائم مقام مدیر عامل در شرکت توزیع نیروی برق جنوب کرمان 
گفت: برای پروژه برق رسانی به منطقه بحرآسمان ساردوئیه، 

اعتباری بالغ بر ۳۰۰ میلیارد ریال تصویب شده است.
به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان 
کرمان،این آئین  با حضور  رئیس سازمان برنامه و بودجه استان 
کرمان، فرماندار جیرفت، قائم مقام مدیرعامل در شرکت توزیع 
نیروی برق جنوب کرمان، مدیر برق شهرستان جیرفت و برخی 
دیگر از مسئولین استانی و  شهرستان های جنوبی و برگزار شد

حسین یکتا قائم مقام مدیرعامل در شرکت توزیع نیروی برق 
جنوب استان کرمان، ضمن قدردانی  از پرسنل برق جیرفت 
جهت موفقیت در مدیریت و عبوراز پیک بار تابستان سال جاری، 
بیان کرد: از ابتدای سال تا کنون مبلغی بالغ بر ۶۰۰ میلیارد ریال 
از اعتبارات داخلی شرکت توزیع نیروی برق جنوب کرمان  در 
قالب پروژه های توسعه،اصلاح و رفع افت ولتاژ هزینه و پروژه 

ها به بهره برداری رسیده است.
وی  با اشاره به اینکه تاکنون از محل اعتبارات فاقد دهیاری ها 

حدود ۸۰ میلیارد ریال، پروژه در شهرستان جیرفت اجرا شده 
است، افزود: پروژه برق رسانی به بحرآسمان با حجم ۲۵ کیلومتر 
شبکه فشار متوسط، همراه با نصب هشت دستگاه ترانسفورماتور 

۲۵کاوا و هفت کیلومتر شبکه فشار ضعیف اجرا خواهد شد.
این مقام مسئول در ادامه سخنان خود خاطرنشان کرد: اعتبار 
پروژه برق رسانی به منطقه بحرآسمان ساردوئیه، ۳۰۰ میلیارد 
نیروی برق جنوب،  توزیع  ریال است که توسط شرکت 
استانداری کرمان و فرمانداری شهرستان جیرفت تامین اعتبار 

می شود.
حسین یکتا همچنین به صعب البور بودن منطقه بحرآسمان 
ساردوئیه و سختی اجرای این پروژه اشاره نمود و گفت: در طول 
مسیر عبور شبکه برق، درختان مثمری مانند گردو وجود دارد و 
باتوجه به حساسیت مردم نسبت به درختان، برای هرس یا 
آزادسازی حریم پروژه، نیاز به همکاری ریش سفیدان منطقه 
داریم تا برق رسانی در اسرع وقت و به موقع انجام و به بهره 

برداری برسد.

اکرم عدالت جو
کمیته پدافند غیرعامل شهرداری و آیین رونمایی از نخستین 
مدل سه بعدی شهر نیشابور با حضور دکتر جنگی مدیر کل 
پدافند غیرعامل استانداری خراسان رضوی در سالن شهدای 

غواص برگزار شد.
مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری خراسان رضوی گفت: 
از نظر ما شهرداری نیشابور در حوزه پدافند غیرعامل برتر 

کشور است.
به گزارش روابط عمومی شهرداری نیشابور، دکتر هاشم 
جنگی در جلسه کمیته پدافند غیر عامل و آیین رونمایی از 
نخستین طرح سه بعدی شهر نیشابور گفت: این اقدام 

شایسته در حوزه شهرسازی و معماری جای قدردانی دارد و 
بایستی به شهرداری های کل کشور و تمامی دستگاه های 

اجرایی تعمیم داده شود.
مهندس سید حسن میرفانی شهردار نیشابور در ادامه این 
مراسم ضمن خرسندی از این اقدام ارزشمند در شهرداری 
اعلام کرد: تمامی فعالیت های اجرایی شهرداری در این دوره 
مبتنی بر الزامات پدافند غیرعامل بوده است و این موفقیت 
ها در گرو حمایت های بی دریغ شورای اسلامی شهر می 
باشد.مهندس سید رضا کراری رئیس کمیسیون عمران، 
ترافیک، شهرسازی و بازآفرینی  شورای اسلامی شهر اظهار 
کرد: فعالیت های صورت گرفته توسط شهرداری نیشابور در 

دوران مهندس میرفانی موجب غرور و افتخار است و به 
عنوان نماینده مردم نیشابور از این اقدامات ارزشمند قدردانی 

می کنم.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری نیز ضمن ارائه فعالیت 
های تخصصی در حوزه پدافند غیرعامل گفت: شهرداری 
نیشابور در طول یک سال گذشته نسبت به تصویربرداری 
هوایی با مجهزترین تجهیزات جهانی اقدام نموده که 
خوشبختانه برای نخستین بار  موفق شدیم از کل محدوده 
شهر و قسمتی از حریم تصاویر سه بعدی تهیه کنیم که دقت 
تصویربرداری سه بعدی در این پروژه کمتر از ۱۰ سانتی متر 
است و در نوع خود کم نظیر است.مهندس کوثری افزود: در 

فرایند انجام طرح تفصیلی نقشه پایه شهر نیشابور نیز پس 
از حدود ۲۰ سال به روز رسانی گردید که در طرح تفصیلی 

منطقه یک ملاک عمل قرار گرفت.
ابوالفضل اسدی دبیر کمیته پدافند غیر عامل  شهرداری 
نیشابور در ادامه این جلسه از برگزاری همایش های پدافند 

سایبری و پدافند شیمیایی در آینده ای نزدیک خبر داد.
در این جلسه هر یک از مدیران شهرداری فعالیت های خود 
را در حوزه پدافند غیرعامل ارائه کردند و در پایان مراسم 
ضمن تقدیر از مهندس کوثری معاون شهرسازی و معماری 
و مهندس هوایی رئیس اداره نقشه برداری شهرداری ، از 

نخستین مدل سه بعدی شهر نیشابور رونمایی شد.

مدیرکل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان ایلام از مدیر عامل و رئیس 
امور ایثارگران شرکت گاز استان ایلام طی لوح تقدیری، قدردانی کرد.

به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان ایلام؛ سرهنگ پاسدار محمدحسین فولادی از 
مدیر عامل شرکت گاز استان ایلام ، به خاطر تجلیل و قدردانی از ۴۰ پیشکسوت رزمنده و 
جانباز هشت سال دفاع مقدس، دیدار با خانواده های معظم شهدا، جانبازان، ایثارگران با 

اهدا لوح سپاس تقدیر به عمل آورد.
همچنین مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام در این دیدار گفت: رشد و بالندگی انقلاب اسلامی 
مرهون فداکاری های شهدا و جانبازان دوران دفاع مقدس است و تا زمانی که این روحیه 

در نزد ملت ایران است دشمن نمی تواند آسیبی به نظام اسلامی وارد کند.
محمود کشاورز اظهار داشت: خانواده های معظم شهدا مایه افتخار جامعه، میراث داران 

انقلاب اسلامی و سرمایه های معنوی کشور به شمار می روند.
وی افزود: دیدار با خانواده های معظم شهدا، روحیه ولایتمداری و دفاع از کشور را دوچندان 
می کند و امنیت و آرامش امروز کشور مرهون ایثار و از جان گذشتگی شهدای والا مقام و 
صبر و استقامت خانواده های آنان است.مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام گفت: قدرت 
نرم نظام جمهوری اسلامی به ترویج فرهنگ ایثار و شهادت است و این مهم جز با پاسداشت 
مقام شهدا میسر نمی شود.کشاورز افزود: امروز رویکرد استکبار جهانی در مقابله با ایران 

اسلامی به جنگ سایبری و تهاجم فرهنگی تبدیل شده که برای خنثی کردن این گونه 
تهاجم ها به توسعه فرهنگ ایثار و شهادت نیاز است.

وی اظهار داشت: یاد شهدا همواره جامعه را در مسیر سعادت قرار می دهد و به کارگیری 
تفکر شهدا در تمام ارکان تکلیفی به یقین اثر خود را در همه عرصه ها خواهد گذاشت.

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام با اشاره به اینکه خانواده های معظم شهدا به عنوان 
سرمایه های انقلاب هستند، تصریح کرد:شهدای والامقام ستارگان درخشان آسمان کشور 
هستند که با فداکاری و نثار جان خود استقلال و آزادی را برای نظام و انقلاب به ارمغان 

آوردند.

ایسنا/سیستان و بلوچستان مدیر کل راه و شهرسازی استان سیستان و بلوچستان از جذب 
۳۲ هزار و ۶۴۳ تن قیر رایگان برای اجرای پروژه های زیر ساختی راه، مسکن و حوزه 
بازآفرینی شهری از سال گذشته تاکنون در شهرهای تحت پوشش این اداره کل خبر داد

عطاء اله اکبری امروز چهارشنبه در بازدید استاندار از اداره کل راه و شهرسازی استان 
سیستان و بلوچستان افزود: با توجه به ارزش ریالی قیر این تناژ از ارزش اعتباری قابل توجه 

ایی برخوردار میباشد.
وی تاکید کرد: پیگیری و تامین قیر با هدف بهبود بیش از پیش زیرساخت های راه و مسکن، 
افزایش کیفیت زندگی شهروندان ساکن در محلات ناکارآمد شهری مورد توجه این اداره 
کل قرار گرفت که امید است در بحث بهسازی محیط شهری قی تامین شده از سوی 

شهرداریهای که دریافت کردند جذب ومورد استفاده قرارگیرد.
مدیر کل راه و شهرسازی استان از پیشرفت ۵۰ درصدی تعهدات این اداره کل در ساخت 
۸۰ کیلومتر راه اصلی و بزرگراه خبر داد و افزود: اتمام طرح های در ساخت این اداره کل 

در حوزه راه نیازمند حداقل  ۲ هزار و ۵۵۵ میلیارد تومان اعتبار است.
اکبری مطالبات پیمانکاران راه سازی این استان را هزار و ۱۳۴  میلیارد تومان عنوان کرد 
و گفت: پروژه های راهسازی در استان  علی رغم محدودیتهای مالی بر اساس اولویت 
بندی در قطعات مختلف در دست اجراست و با وجود بدهی به پیمانکاران، طرح های 
راه سازی در استان همچنان فعال میباشد وبراساس برنامه زمانبندی قبل از پایان سال چند 

پروژهمهم استان اماده بهربرداری خواهد شد.

وی حوزه راه را مبنای توسعه عنوان و تصریح کرد: بهره گیری از مزیت های موقعیت 
جغرافیایی استان در عرصه حمل  و نقل، یکی از اهداف توسعه اقتصاد پایدار تعریف شده 

که تلاش می شود با تکمیل طرح های نیمه تمام راهسازی این امر محقق شود.
مدیر کل راه و شهرسازی استان سیستان و بلوچستان تاکید کرد: در کنار توسعه محورهای 
مواصلاتی، تامین مسکن و توسعه شهری نیز مسائل حائز اهیمت است که اجرای طرح های 

مسکن و شهرسازی با جدیت دنبال می شود.
وی از تامین زمین برای ساخت ۱۶۸ هزار و ۵۹۳ واحد طرح نهضت ملی مسکن در 
شهرهای تحت پوشش این اداره کل خبر داد و گفت: تاکنون ۱۲ هزار و ۶۶۲ متقاضی این 

طرح ملی در استان بعد از تایید نهایی به پروژه ها متصل شده اند.
اکبری ادامه داد: بر اساس برنامه ریزی ها در شهرهایی که امکان پذیر است زمین را به 
متقاضیان تحویل می دهیم تا با در نظر گرفتن تسهیلات و سایر امکانات مربوطه اقدام به 
ساخت کنند و در زاهدان که تعداد متقاضیان بالایی دارد این طرح به صورت انبوه و تعاونی 

ساز در حال انجام است.

کلنگ زنی پروژه برقرسانی به منطقه بحرآسمان بخش ساردوئیه

در آیین رونمایی از نخستین مدل سه بعدی شهر عنوان شد؛
 نیشابور پایلوت کشوری پدافند غیرعامل در حوزه شهرسازی و معماری می شود

تقدیر مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان از شرکت گاز ایلام 

تامین ۳۲ هزار تن قیر رایگان در حوزه راه و مسکن سیستان و بلوچستان
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خبر

کاهش فروش سینماهای 
چین

فروش گیشه سینماهای چین در روز ملی این کشور ۲۳ 
درصد نسبت به سال گذشته کاهش یافت.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ورایتی، دومین بازار 
بزرگ سینمای جهان با فصلی بودن فروش سینماها دست 
و پنجه نرم می کند و فروش گیشه سینماهای این کشور 
در فصل تعطیلات روز ملی این کشور ۲۳ درصد کاهش 

یافت.
فروش  چین،  مائویان  تحقیقاتی  موسسه  گزارش  به 
هفته  این  دوشنبه  تا  گذشته  هفته  سه شنبه  از  سراسری 
حدود ۳۰۰ میلیون یوان )۴۲.۵ میلیون دلار( در هر روز بود 
و حدود ۵۲ میلیون بلیت در این دوره ۷ روزه فروخته شد.

پیشتاز  نبرد زندگی و مرگ« که  فیلم جنگی »داوطلبان: 
این گروه بود، با ۸۰۵ میلیون یوآن )۱۱۴ میلیون دلار( در 
صدر فهرست فروش سینماها قرار گرفت و در مقایسه با 
فیلم های دیگر بلیت بسیار بیشتری فروخت تا نشان دهد 

باب طبع خانواده هاست.
فیلم جنایی »خرگوش گرگ ببر« با ۳۵۹ میلیون یوان 
قرار گرفت و پس  )۵۰.۸ میلیون دلار( در جایگاه دوم 
میلیون  با ۳۵۶  فیلم علمی تخیلی »دفتر ۷۴۹«  آن  از 
یوآن )۵۰.۴ میلیون دلار( فیلم سوم شد. کمدی اکشن 
یوان  میلیون   ۲۱۵ با  پاندا«  »طرح  نام  با  چان  جکی 
رتبه  گرفت.  قرار  چهارم  رتبه  در  دلار(  میلیون   ۳۰.۵(
فروش  با  لاو  اندی  بازی  با  بالا«  »نیروهای  را  پنجم 
دلار( کسب  میلیون   ۲۴.۱( یوان  میلیون   ۱۷۰ از  بیش 
کرد و بهترین استقبال را در بین ۵ فیلم برتر در کلان 
شهرهای بزرگ به دست آورد.فروش گیشه سینماهای 
سال  به  بیشتر  و  شده  فصلی  اخیر  سال های  در  چین 
تعطیلات  دیگر  و  ملی  روز  تابستان،  فصل  قمری،  نو 
عمومی مانند روز قایق اژدها و ولنتاین و ولنتاین چینی 
مجموع   ۲۰۲۴ سال  جای  این  به  است.تا  شده  وابسته 
از  کمتر  دلار  میلیارد  یک  کشور  این  سینمای  فروش 
و  گذشته  سال  از  نقطه  همین  در   ۲۰۲۳ سال  فروش 
برابر ۵.۱۷ میلیارد دلار )۳۶.۷ میلیارد یوآن( در مقایسه 
با ۶.۶۹ میلیارد دلار )۴۷.۵ میلیارد یوآن( در زمان مشابه 
در سال گذشته است و بیش از ۲۲ درصد کاهش یافته 
است.با وجود فروش کمتر اما ۵ فیلم رکورددار هر یک 
برای  دلار(  میلیون   ۱۴.۵( یوان  میلیون   ۱۰۰ از  بیش 
دومین سال متوالی فروش کردند. همچنین فروش اولین 
دلار(  میلیون   ۷۰( یوان  میلیون   ۴۹۴ از  تعطیلات  روز 
در طول  روزه  یک  فروش  رقم  بالاترین  تا  رفت  فراتر 

فصل روز ملی در سه سال را ثبت کند.

کج فهمی  قربانی  نوجوان  و  کودک  سینمای  گفت:   )۲ )بامبولای  »بامبولک«  فیلم  کارگردان 
فیلمسازان بزرگسال و نوع نازلی از فیلمسازی شده که من اسمش را سینمای کودکانه می گذارم

با فیلم »بامبولک« )بامبولای ۲( در سی و ششمین جشنواره فیلم کودک  آرش معیریان که 
کرد:  اظهار  اصفهان  به  ایرنا  اعزامی  خبرنگار  با  گفت وگو  در  دارد  حضور  اصفهان  نوجوان  و 
»بامبالا۲« ادامه تماتیک »بامبالا« است که چند سال پیش توسط کارگردان دیگری ساخته 
شد. بنیاد سینمایی فارابی تصمیم گرفت فصل دوم را هم بسازد. من این افتخار را پیدا کردم 
که در حضور تهیه کننده آقای مفید این فیلم را بسازم. فیلم به نیت این که به جشنواره برسد 
ساخته نشده است. فیلم به این نیت ساخته شد که یک اتفاق خوشایند را برای مخاطب کودک 

رقم بزند و در جشنواره ها هم باشد.
وی با بیان این که با توجه به مشکلات بخش خصوصی رغبتی برای تولید فیلم ندارد توضیح 
داد: در این وانفسا، وزارت ارشاد و فارابی دارند خلا حضور نهادهای مربوط به کودک را جبران 
می کنند. برخی نهادها وظیفه شان تولید محتوا برای کودکان است. آنها چنین عنوانی را یدک 
می کشند ولی هیچ گونه فعالیت مثبتی برای کودکان ندارند. دم بنیاد فارابی گرم که با تمام 
سختی ها همچنان هر سال پایبند به برگزاری جشنواره هستند و تلاش می کنند فیلم کودک 
تولید کنند. من فیلمساز وقتی که با دلسوزی مواجه می شوم، وظیفه ام خیلی سخت تر می شود

این فیلمساز با تاکید بر این که من برای سینمای کودک یک تقسیم بندی را قائل هستند عنوان 
کرد: معتقدم سه دسته فیلم کودک و نوجوان وجود دارد. یک دسته راجع به کودکان و نوجوانان 
است که می تواند برای کودک و نوجوان هم باشد. موضوع و شخصیت و سوژه راجع به دنیای 
کودکان است؛ اما می خواهد مفاهیمی را به بزرگسالان منتقل کند. مثلا فیلم »مشق شب« راجع 
به کودک است؛ اما جذابیتی برای کودک و نوجوان ندارد. مخاطبش بزرگسال است. برخی فیلم 

ها راجع به کودک و برای کودک است.
وی ادامه داد: دسته دوم فیلم هایی است که برای کودک ساخته شده است. کودک و نوجوان 
با این فیلم ها ارتباط برقرار می کند. انواع فیلم های کمدی به راحتی با تماشاگر کودک ارتباط 
برقرار می کنند. من در سال ۱۳۸۳ فیلم »شارلاتان« را ساختم که ربطی به کودک ندارد. هنوز 
خیلی ها به من می گویند سال ۸۳ بچه بودم و این فیلم را بارها دیده ام. در این دسته با طیف 
متنوعی از ژانرها طرف هستیم.معیریان دسته سوم را سینمای کودکانه نامید و توضیح داد: این 
سینما دچار کج فهمی شده است. تا خبری از فیلم کودک می آید، با فیلم نازل سطحی کم عمق 
کم معنا و به تعبیر عامیانه کودکانه مواجه می شویم. من فیلمساز به غلط فکر می کنم چون 
فیلم برای بچه هاست پس هر چه نگاه سطحی و ساده و کم مفهوم است مربوط به کودک است 

و من باید با این نگاه بسازم. همین مفهوم نقطه ضعف و پاشنه آشیل سینمای کودک است.
وی ادامه داد: در جشنواره امسال با فیلم هایی مواجه بودیم که هم درباره کودک و هم برای 
کودک است. فیلم های ناموفق کودک که در سال های قبل ساخته می شد و نمی فروخت 
فیلم های کودکانه است. این فیلم ها بر مبنای نگاه سطحی ساخته شده است. همین باعث شد 
که در سال های قبل این تعبیر به وجود بیاید که سینمای کودک به معنای سینمای کودکانه 
بیشتر  واسطه هوش، خلاقیت، قدرت تحیلی خیلی  به  ما در عصر حاضر  است. قطعا کودک 
از بزرگسالان قادر به درک مسائل است. کودک امروز قربانی کج فهمی فیلمسازان بزرگسال 
می شود. طبیعی است که از جنس سینمای کودکانه استقبال نکند. سینمای کودک و نوجوان 
قربانی نوع نازلی از فیلمسازی شده که من اسمش را سینمای کودکانه می گذارم.معیریان درباره 
گزینش  به همت  روز  چند  این  در طول  امسال جشنواره گفت: خوشبختانه  فیلم های  کیفیت 
هوشمندانه دبیر جشنواره کودک و نوجوان اصفهان تنوعی از ژانرهای مختلف را شاهد بودم. هر 

فیلمی از جنس خودش با مخاطب کودک خودش خوب ارتباط برقرار کرده بود.

آرش معیریان: سینمای کودک قربانی کج فهمی 
فیلمسازان بزرگسال شده است

تصور  که  آن چه  از  بیشتر  بسیار  »زودپز«  کمدی 
می کردیم، داده خوب در چنته دارد. ۲ بازی متفاوت به 
خود می بیند که در کارنامه بازیگرانشان، قابل اعتناست. 
کارگردانی هوشمندانه ای به خود می بیند که می تواند 
آغاز یک فصل جدید برای رامبد جوان باشد. شاخه های 
و  تدوین  فیلمبرداری،  علی الخصوص  اثر  اجرایی 
جلوه های ویژه نیز از استانداردهایی بالایی برای یک 

فیلم کمدی پرمخاطب برخوردار هستند.
جدیدترین ساخته سینمایی رامبد جوان، بازگشت دوباره 
این فیلمساز به سینمای متعارف پس از دو ساخته نگار 
و قانون مورفی که امضای گل درشتی از جهان منحصر 
فیلمسازی او بودند، به حساب می آید. فیلمی که به 
لحاظ ساختار، دکوپاژ و البته دشواری تولید، به مراتب 
سخت تر از ۳ ساخته متعارف دیگر جوان یعنی اسپاگتی 
در ۸ دقیقه، پسر آدم، دختر حوا و ورود آقایان ممنوع 
به  رامبد  ورود  از  سال  امروز، ۲۰  می شود.  محسوب 
دنیای فیلمسازی می گذرد و حالا می توان با این رزومه، 
به مانند  در »زودپز«  روابط  نگاه کرد.جنس  زودپز  به 
سوژه اش، فانتزی و مینی مال است. چندان به قواعد و 
مناسبات روز یک ارتباط خویشاوندی یا دوستانه پایبند 
نیست و همین، متفاوت ترش می کند. در راستای ترسیم 
این اکوسیستم، مخاطب، قدم بعدی فیلم را نمی داند 

و ولع او برای تماشای اثر، روندی تصاعدی می گیرد
کمدی  یک  جوان،  ساخته های  دیگر  به مانند  زودپز 
به مانند  کمدی  این  در  روابط  جنس  است.  موقعیت 
سوژه اش، فانتزی و مینی مال است. چندان به قواعد 
دوستانه  یا  خویشاوندی  ارتباط  یک  روز  مناسبات  و 
پایبند نیست و همین، متفاوت ترش می کند. در راستای 
را  فیلم  بعدی  اکوسیستم، مخاطب، قدم  این  ترسیم 
نمی داند و ولع او برای تماشای اثر، روندی تصاعدی 
می گیرد. در این مهندسی، فیلم با آن که کمدی است 

اما رودست های جانانه ای نیز به مخاطب می زند مانند 
زمانی که خیال کاراکترهای اصلی فیلم یعنی شهرام 
و سیروس از بابت انجام رسالت خود راحت می شود 
اما ناگهان با یک رودست حرفه ای، ورق برمی گردد و 

مسیر داستانی تغییر می کند.
این چینش روایی سبب می شود تا متوجه شویم دست 
فیلم در موقعیت سازی، حسابی پر بوده و فیلمساز و 
کارگردان، با خوش سلیقگی، بهترین موقعیت ها را در 
روایت  مهندسی  این  کرده اند.  انتخاب  چیدمان  این 
سبب می شود تا خرده داستان های بسیاری حول هسته 
بار  آنها  از  هر یک  که  گرفته  روایت شکل  مرکزی 
کمیک و چالش داستانی خوبی برای مخاطب دارند. 
ریتم، در یک  تا  روند سبب شده  این  بالای  غلظت 
باشد  برخوردار  استانداردی  شتاب  از  حرفه ای  فرآیند 
را مشتاق  بتواند در هر فصل، مخاطب  و قلاب آن 

نگهدارد.
تعدد فضاسازی ها و چابک سازی سکانس ها از دیگر 
کاراکترهای  آن که  با  فیلم  است.  زودپز  قوت  نکات 
فضاسازی های  به واسطه  اما  ندارد  چندانی  محوری 
متعدد خود، مدام در حال تصویرگری از موقعیت های 
و  کرده  بیشتر  را  داستان  چگالی  که  است  جدیدی 

کاراکترها را با چالش هایی دیگر مواجه می کنند.
فارغ از تمام این نکات، زودپز، یک کمدی شریف و 
سلامت است که هیچ ارجاع اروتیکی ندارد. از رقص 
بهره  مخاطب  جلب  برای  باسمه  سینما  نمادهای  و 
نمی گیرد. با آن که تلاش کرده تا از المان های محبوب 
یک کمدی پرمخاطب بهره مند باشد اما در این مسیر، 
هیچ گاه از دایره اخلاق عدول نکرده و می تواند در این 
زمینه، یک نمونه مثال زدنی علی الخصوص در سینمای 

سالیان اخیر ما باشد.
»زودپز« یک کمدی شریف و سلامت است که هیچ 

ارجاع اروتیکی ندارد. از رقص و نمادهای سینما باسمه 
آن که تلاش  با  نمی گیرد.  بهره  برای جلب مخاطب 
کرده تا از المان های محبوب یک کمدی پرمخاطب 
بهره مند باشد اما در این مسیر، هیچ گاه از دایره اخلاق 

عدول نمی کند
چند  در  هنرمندانه ای  سی جی  و  ویژه  جلوه های   .۱
بافت  روی  که  شده  طراحی  فیلم  کلیدی  سکانس 

خوانایی اثر نشسته و بیرون نمی زند.
از خود به نمایش  بازی متفاوتی  تنابنده،  ۲. محسن 
شباهت  گزاره  از  را  تنابنده  بازی،  این  گذاشته. 
نقش آفرینی هایش به نقی معمولی خارج کرده چرا که 
هیچ مقاربتی در زبان بدن، دیالوگ گویی، اکت ها و حتی 
آکسان های کاراکتر نقی و سیروس مشاهده نمی شود.

توانمندی  محمدزاده،  نوید  کمدی  تجربه  اولین   .۳
دیگری از این بازیگر را ثابت کرده است. محمدزاده 
در این کمدی، آن نمک خاص را دارد و توانسته با 
یک زبان بدن فراگیر، شمایل خود را در قالب یک نقش 
کمدی به مخاطب بقبولاند. این گزاره از این منظر مهم 
به نظر می رسد که چالش حضور محمدزاده در یک 
فیلم کمدی، به مراتب کنجکاوی برانگیزتر و حساس تر 
از تجربه چندین باره حضور کمدی چهره هایی چون 

رامبد جوان و محسن تنابنده به حساب می آید.
۴. در زودپز، هارمونی متبحرانه ای میان فیلمبرداری 
و جلوه های ویژه وجود دارد. این هارمونی سبب شده 
برای  لازم  ظرفیت  آن  هوشمندانه،  فیلمبرداری  تا 
بهره برداری های بعدی را به طراحان جلوه های ویژه 
اثر  فیلم بدهد بدون آن که باگ مشهودی در کلیت 
به چشم بخورد. همچنین سامان دادن سکانس های 
ملتهب داستان نظیر انفجارها، اصابت موشک، ازدحام 
مردم و... عمق این هارمونی و همکاری پینگ پونگی 
از فیلم را بیشتر نشان  این دو شاخه کاربردی  میان 

می دهد.
۵. باز هم به رامبد جوان می رسیم که حالا به کارگردانی 
تبدیل شده که تمام فیلم هایش در گیشه با اقبال مواجه 
شده است. هنرمندی که بارها با کارهایش نشان داده 
را می شناسد و حالا  که نبض علاقمندی مخاطبان 
عنوان  خود، یک  افتخارات  کنار  در  تا  است  مترصد 
»کارگردان پرفروش ترین فیلم سال« یا دهه اخیر را 
هم الصاق کند. کارگردانی که فارغ از شناخت خوبش 
از سوژه و پردازش داستانی، حالا نشان داده که تا چه 
اندازه توانسته از عهده سامان دادن به سکانس های 
تراز  و  برآمده  خوبی  به  بالا،  پروداکشن  با  و  شلوغ 
حرفه ای خود را در این عرصه، به میزان قابل توجهی 

افزایش دهد.

زودپز؛ ترکیدن در نقطه جوش

 مهندس خسروی، مدیرکل بنیاد مسکن استان باتفاق حجت الاسلام ولی نژاد، مسئول دفتر نمایندگی ولی 
فقیه در بنیاد مسکن استان و با همراهی مهندس صابری، مدیر بنیاد مسکن شهرستان گنبد، از روند احداث خانه 

مصطفی در روستای بی بی شیروان بازدید کردند 
 مهندس خسروی و حاج آقا ولی نژاد در این دیدار که در فضایی صمیمی و همراه با عطوفت و مهربانی و تکریم 
خانواده این جوان معلول برگزار شد، از خانواده مصطفی که علارغم معلولیت شدید جسمی و حرکتی، قاری و 

حافظ کل قرآن کریم هستند دلجویی کردند
 حاج آقا ولی نژاد در این دیدار با اشاره به آیات و روایات، معلولیت را محدودیت و پایان راه زندگی ندانستند و 
ابراز داشتند: آقا مصطفی نمونه بارزی از معجزه خداوند و یادآور قدرت و عظمت و مهربانی خداوند است چرا 

که ایشان با داشتن معلولیت شدید و نداشتن حتی سواد نوشتن و خواندن، قاری و حافظ کل قرآن کریم است
 مهندس خسروی هم در این دیدار با یادآوری خاطره آشنایی با آقا مصطفی و ابراز خرسندی از خانه دار شدن 

خانواده ایشان گفت: بنده در جریان خانه دار شدن این خانواده، حمایت خداوند را مشاهده کردم چرا که به 
محض آشنایی با ایشان، تمام مراحل قانونی جهت آغاز ساخت این واحد مسکونی سپری شد و خیّر محترمی 
هم کار ساخت این واحد را بر عهده گرفت که بحمدالله این خانه در مدت کوتاهی به مرحله دیوار چینی رسیده 
و امیدواریم تا ۲ ماه آینده کار ساخت آن به پایان برسد  وی در پایان از تمامی دست اندرکاران این کار خیر 

تشکر کرد

دیدار صمیمی و همراه با عطوفت مدیرکل و مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در بنیاد مسکن استان با » آقا مصطفی «


